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Prvi /sploġni/ del vsebuje naļelne ugotovitve o 

uresniļevanju programskih zaobljub delegatov 4. skupġļine 

Sindikata Glosa, sprejetih 24. aprila 2013.  
 

V drugem /posebnem/ delu so konkretnejġa dejanja, 

zadrege, pobude in iskanja, ki jih ģivljenje sproti prinaġa in 

odnaġa. 
 

Tretji /spominski/ del pa brez posebnega kljuļa 

odseva malo drugaļne kulturne in naravne sindikalne 

zgodbe. 
 

Sestavni del so tudi poroļanja na s§mi 5. skupġļini 

Sindikata Glosa, v pisni ali ustni obliki. 
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S P L O Ġ N I    D E L 
 
 
 

  
 

V besedah in dejanjih smo bili tudi v mandatnem obdobju 24. april 2013 ς 24. april 2018 
predani temeljnƛƳ ƴŀőŜƭƻƳ sindikalizma, vendar sami ali skupaj s svojo sindikalno centralo 
ǇǊŜƳŀƭƻ ǳőƛƴƪƻǾƛǘƛΣ Řŀ ōƛ ƧƛƘ v popolnosti ubranili ali ƛȊōƻƭƧǑŀƭƛΦ  
 
Pravica do dela, svobodna kulturna ustvarjalnost, pravica do ǇǊŀǾƻőŀǎƴŜƎŀ ǇƭŀőƛƭŀΣ ǾŀǊƴƻ ƛƴ 
ȊŘǊŀǾƻ ŘŜƭƻ ƛƴ ȌƛǾƭƧŜƴƧŜΣ ǾŀǊƴŀ ǎǘŀǊƻǎǘΣ őƭƻǾŜƪƻǾŜ ǇǊŀǾƛŎŜ ƛƴ ƻǎŜōƴƻ ŘƻǎǘƻƧŀƴǎǘǾƻΣ ǇǊŀǾƛŎŀ Řƻ 
ǊŀȊƭƛőƴƻǎǘƛΣ ǇǊŀǾƴŀ ƛƴ ǎƻŎƛŀƭƴŀ ŘǊȌŀǾŀΣ ǎǇƻǑǘƻǾŀƴƧŜ ƴŀǊƻŘƻǾƛƘ ƪƻǊŜƴƛƴΣ ŘŜƳƻƪǊŀǘƛőƴƛ ƛƴ 
ƪǳƭǘǳǊƴƛ ƳŜŘǎŜōƻƧƴƛ ƻŘƴƻǎƛΣ ǇǊŀǾƛŎŀ Řƻ ǊŜǎƴƛŎŜΣ ǎǊőƴƻǎǘ ƛƴ ǇƻƎǳƳΣ ǇǊŜƳŀƎƻǾŀƴƧŜ ŘǾƻƧƴŜ 
morale, sposobnost najprej pometati pred svojim pragom ς za vse te principe smo iskreno 
ȌƛǾŜƭƛ. Vseeno se je ƪŀƪǑƴŀ pravica iz dela in delovnega razmerja ter socialnega, 
zdravstvenega in pokojninsko-invalidskega zavarovanja sƪǊőƛƭŀΣ razvodenela ali postala zgolj 
okrasek politike. A nikoli Ǉƻ ƴŀǑƛ ƪǊƛǾŘƛ. 
 

 
 
 

Zavrnili smo sleherni poskus, da bi Ǉƻƭƛǘƛőƴƛ in drugi interesƛΣ ƴŀǎǇǊƻǘƴƛ ƴŀǑƛƳ ǳǎƳŜǊƛǘǾŀƳΣ 
ǾǇƭƛǾŀƭƛ ƴŀ ƻŘƭƻőƛǘǾŜ ƛƴ ƧŀǾƴƻ ŘǊȌƻ ƴŀǑŜƎŀ ǎƛƴŘƛƪŀǘŀΦ Znotraj sindikalne centrale in navzven 
smo dosledno ravnali kot interesna organizacija delavcev, zaposlenih in prekarnih, ter javno 
opozarjali na neprimerne ƻŘƭƻőƛǘǾŜ oblastnikov. 
 
Ostajamo prostovoljna in ǎŀƳƻǎǘƻƧƴŀ ƛƴǘŜǊŜǎƴŀ ƻǊƎŀƴƛȊŀŎƛƧŀ őƭŀƴƻǾΣ ƴŜƻŘǾƛǎƴŀ ƻŘ ŘǊȌŀǾƴŜƎŀ 
zbora, vlade, ŘŜƭƻŘŀƧŀƭŎŜǾΣ ǇƻƭƛǘƛőƴƛƘ ǎǘǊŀƴƪ in verskih skupnosti.  

 
 

 
 

Varovali smo pravice redno zaposlenih, prekarno zaposlenih, samozaposlenih in 
ƴŜȊŀǇƻǎƭŜƴƛƘ őƭŀƴƻǾ, ki jih narekujejo kolektivne pogodbe, podzakonski predpisi, zakoni, 
ustava, mednarodne konvencije in zdrav razum. Borili smo se za ŘƻǎŜȌŜƴƻ ǊŀǾŜƴ ǇǊŀǾƛŎ in le 
za spreƳŜƳōŜ ƛƴ ǊŜǑƛǘǾŜΣ ǳƎƻŘƴŜƧǑŜ ƻŘ ŘƻǎŜŘŀƴƧƛƘΦ ¿ŀƭ ǎƳƻ ōƛƭƛ tudi ǊŀȊƻőŀǊŀƴƛΦ  
 

Proti ƪǊǑŜƴƧǳ ƛƴ ƪǊőŜƴƧǳ ǇǊŀǾƛŎ ǘŜǊ ǾǎŜƳ Ǉƻskusom ǎƭŀōǑŀƴƧŀ (delovno)pravnega in 
ǎƻŎƛŀƭƴŜƎŀ ǇƻƭƻȌŀƧŀ őƭŀƴƻǾ smo se borili z vsemi zakonitimi sredstvi. 
 
Spore smo ǎƪǳǑŀƭƛ ǊŜǑŜǾŀti mirno, s poravnavo, pomirjanjem, ŀǊōƛǘǊŀȌƻΦ Ko to ni uspelo, 
ƴƛǎƳƻ ōŜȌŀƭƛ ǇǊŜŘ aktivnim ǎƻŘŜƭƻǾŀƴƧŜƳ Ǿ ƛƴǑǇŜƪŎƛƧǎƪƛƘΣ ǎƻŘƴƛƘ ƛƴ ŘǊǳƎƛƘ ǇƻǎǘƻǇƪƛƘ zoper 
ƪǊǑƛlce. 
 
 

 

                                                                                
 

hŘƭƻőƴƻ smo nasprotovali slehernim vzvodom in metodam, ki bi skozi stranska vrata preko 
ƭƛŎŜƴőƴƛƴΣ ƪƻƴŎŜǎƛƧ ƛƴ ƧŀǾƴƻ-zasebnih partnerstev tlakovali pot privatizaciji javne lastnine in 
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ƪǳƭǘǳǊŜ Ǿ ƴŀƧǑƛǊǑŜƳ ǎƳƛǎƭǳΦ Vztrajali smo pri taƪǑƴŜƳ oblikovanju kulturne politike in politike 
varstva narave, ki ne boǎǘŀ Ǿ ǎƭǳȌōƛ ƛŘŜƻƭƻƎƛƧΣ ǾǎŀƪƻƪǊŀǘƴŜƎŀ ǾƭŀŘŀƧƻőŜƎŀ ǇƻƭƛǘƛőƴŜƎŀ 
programa ali evropskega diktata. 
 
aŀƴƧ ǳőƛƴƪƻǾƛǘƻ ǎƳƻ ǎŜ ōƻǊƛƭƛ Ȋ ǊŀȊŘǾƻƧŜƴƻǎǘƧƻ ƳŜŘ ƪƭŀǎƛőƴƻ ǇƻŘƻōƻ ǎƛƴŘƛƪŀǘŀ όsolidarnost, 
vzajemnost, ǎǇƭƻǑƴa veljavnost) in njegovo ekskluzivnostjo (pravice in ugodnosti zgolj za 
őƭŀƴǎǘǾo). V pogajalskih procesih smo terjali pravico do jubilejne nagrade in solidarnostne 
ǇƻƳƻőƛ ƛȊƪƭƧǳőƴƻ za őƭŀƴe sindikata. Nismo uspeli, őŜǇǊŀǾ ǘƻ ƻƳƻƎƻőŀ Ȋŀkon o delovnih 
razmerjih, vendar upanje umre predzadnje. 

 
 
 

 

2ŀǎ ǇƻǊƻőƛƭŀ ȊŀƧŜƳŀ őŀǎ ƪǊƛȊŜ (ƪƛ ƧŜ ǑŜ ƛȊƻǎǘǊƛƭŀ ǘŜƳŜƭƧƴƻ Ȋƴŀőƛƭƴƻǎǘ ƪŀǇƛǘŀƭƛȊƳŀΣ ƛȊƪƻǊƛǑőŀƴƧŀ 
őƭƻǾŜƪŀ Ǉƻ őƭƻǾŜƪǳύ ter hkrati obdobje okrevanja in razcveta. Slednje za slovensko vladŀƧƻőƻ 
garnituro ni zadostna podlaga za vrnitev in ǑƛǊitev delovnih in socialnih ǇǊŀǾƴƛƘ ǳǇǊŀǾƛőŜƴƧ, 
spretno nas ovira pri teh prizadevanjih. 
 
Kƻǘ ǾŜőƛƴŀ ǎƛƴŘƛƪŀǘƻǾ ƧŀǾƴŜƎŀ ǎŜƪǘƻǊƧŀ, ǎƳƻ ōƛƭƛ Ǿ ŘǳƘǳ ǾŀǊőŜǾŀƭƴƛƘ ǇǊƛǘƛǎƪƻǾ ǇǊƛǎƛƭƧŜƴƛ 
ǎƪƭŜƴƛǘƛ ǘǳŘƛ ƪŀƪǑŜƴ ƪƻƳǇǊƻƳƛǎΣ ƪƛ ƧŜ ǳǘŜǎƴƛƭ ŘƻǎŜȌŜƴƻ ǊŀǾŜƴ ǇǊŀǾƛŎΦ Za razliko od mnogih pa 
nismo podprli vseh ukrepov, zlasti ne tistih, ki bi ȊŀǊŜȊŀƭƛ Ǿ ǇƭŀőƴŜ ǊŀȊǊŜŘŜ /PR/ javnih 
ǳǎƭǳȌōŜƴŎŜǾ. 

 
 
 
 
 
 

V primerjavi Ȋ ŘŜƧŀǾƴƻǎǘƳƛΣ ƪƧŜǊ ƴŀǎǘŀƧŀƧƻ ǊǳǑŜǾƛƴŜ delovnih razmerij, moremo biti v kulturi 
(v varstvu narave manj) kar zadovoljni. 2ŜǇǊŀǾ je ŘǊȌŀǾŀ ǑŜ Ǿ ƭŜǘǳ нлмо ƛƴ нлмп grozila s 
ƪǊőŜƴƧŜƳ delovnih mest /DM/ , je ǑǘŜǾƛƭƻ zaposlenih v kulturi celo malenkostno zraslo. 
 
¿ŀƭ Ǉŀ ǎŜ vǎŜ ǾŜő ƴƻǾƛƘ pogodb o zaposlitvi sklepa Ȋŀ ŘƻƭƻőŜƴ ŀƭƛ ƪǊŀƧǑƛ ŘŜlovni őŀǎ, 
ǇƻǾŜőǳƧŜƧƻ ǎŜ tudi druge prekarne oblike dela. ¢ƻ ȌŜ Ƴƻőƴƻ ƻƎǊƻȌŀ ŘƻƭƎƻǊƻőƴƻ ǎƻŎƛŀƭƴƻ in 
ǎƛŎŜǊǑƴƧƻ ǾŀǊƴƻǎǘ delavcev, tudi na nosilnih DM. 

 
 

 
 
 
 

 

tǊŜƳŀƭƻ ǾȊǘǊŀƧƴƛ ƛƴ Ȋŀǘƻ ƴŜǳǎǇŜǑƴƛ smo bili pri pobudah za sƪǊŀƧǑevanje 40-urnega 
delavnika, ki bi bil priznan kot polni ŘŜƭƻǾƴƛ őŀǎ ƛƴ ōƛ ǾǎŜōƻǾŀƭ Ǉƭŀőŀƴƛ 30-minutni odmor.  
 
Povampirjeni kapitalizem in Ƴƭŀőƴƛ sindikalizem, ki namerno ƻǇǳǑőŀǘa najƴŀǊŀǾƴŜƧǑŜ 
zahteve po ǇƻőƭƻǾŜőŜƴƧǳ ȌƛǾƭƧŜƴƧŀ, sta sokriva pri doktrini 'Ȍivim, da delam' namesto  
'delam, Řŀ ȌƛǾƛƳ'. 
 

 
   

 

±ȊǘǊŀƧƴƛΣ ŀ ǑŜ zmeraj ƴŜǳǎǇŜǑƴƛ ǎƳƻ ōƛƭƛ ǇǊƛ ǇǊƛȊŀŘŜǾŀƴƧƛƘΣ Řŀ ōi v kolektivnih pogodbah 
zagotovili takǑƴƻ ǊŀȊǾǊǎǘƛǘŜǾ ƛƴ ƻǾǊŜŘƴƻǘŜƴƧŜ DM ƴŀ ǇƻŘǊƻőƧǳ ƪǳƭǘǳǊŜ ƛƴ ǾŀǊǎǘǾŀ ƴŀǊŀǾŜΣ Řŀ 
bodo v celoti primerljiva z ostalimi dejavnostmi in poklici v javnem sektorju in da bodo 
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ƻŘǇǊŀǾƭƧŜƴŜ ƪǊƛǾƛőƴŜ ǇƭŀőƴŜ ǊŀȊƭƛƪŜΦ Vzrok je v trmasti in nekooperativni oblasti ter malo 
tudi v medsindikalnem/cehovskem egoizmu. 
 
Nabor in vrednotenje DM v kulturi in varstvu narave trenutno ǑŜ ƴƛǎǘŀ na ravni, ki bi lahko 
zagotovila primerljiv in enakopraven ǇƻƭƻȌŀƧ ȊŀǇƻǎƭŜƴƛƘΦ ¢ǳŘƛ Ǿ ōƻŘƻőŜ ǎe moramo truditi 
Ȋŀ ƛȊōƻƭƧǑŀƴƧŜ Ǉƭŀőƴega sistema Ǿ ǎƳŜǊƛ ǾŜőƧŜ ǇǊŀǾƛőƴƻǎǘƛ, t.j. odprave neutemeljenih razlik v 
PRΦ ~Ŝ ǇƻǎŜōŜƧ ǎŜ ƳƻǊŀƳƻ ȊŀǾȊŜǘƛ Ȋŀ ǘŜƘƴƛőƴŜ delavce in delavce iz skupine 'ǎǇǊŜƳƭƧŀƧƻőƛƘ' 
DM, ki opravljajo univerzalna in temeljna dela. Smiselno je ȊŘǊǳȌƛǘƛ ǇǊƛƳŜǊƭƧƛǾŀ DM glede na 
poimenovanje in vsebino nalog ter jih korektno ovrednotiti. WŀǾƴƛƳ ǳǎƭǳȌōŜƴŎŜƳ Ǿ Ǉƭŀőƴƛ 
skupini J je skupno to, da so med njimi velike razlike, da so ǾŜőƛƴƻƳŀ ǇƻŘŎŜƴƧŜƴƛ in da ne 
morejo napredovati v nazive.  

 
 

 
 

{ǘŀƭƴƻ ǎƳƻ ǎǇǊŜƳƭƧŀƭƛ Ǉƭŀőƴŀ ƎƛōŀƴƧŀ ƛƴ ǇǊŀǾƻőŀǎƴƻ ƻǇƻȊŀǊƧŀƭƛΣ Řŀ ƴŜ ōƛ ǇǊƛǑƭƻ Řƻ ƴƻǾƛƘ 
nesorazmerij. Samovoljne razlage ǇǊŀǾƛŎ ƛȊ ǇƭŀőƴŜga sistema smo argumentirano 
ǇǊŜǇǊŜőŜǾŀli po najōƻƭƧǑƛƘ ƳƻőŜƘ. bƛǎƳƻ ōƛƭƛ ǾŜŘƴƻ ǳǎǇŜǑƴƛΦ 
 
V preteklih letih so bili gospodarska, Ŧƛƴŀƴőƴŀ ƛƴ Ǉƻƭƛǘƛőƴŀ ƪǊƛȊŀΣ ȊƴƛȌŀƴƧŜ ƻǎƴƻǾƴƛƘ Ǉƭŀő 
ƧŀǾƴƛƳ ǳǎƭǳȌōŜƴŎŜƳ ǎ ƘƪǊŀǘƴƻ ƻŘǇǊŀǾƻ ǇƭŀőƴƛƘ ƴŜǎƻǊŀȊƳŜǊƛƧ in zakon za uravnƻǘŜȌŜƴƧŜ 
javnih financ /Zujf/ glavni krivci za zastoj. Po petih letih gospodarske rasti je Řƻƪƻƴőƴƻ 
ǇǊƛǑŜƭ őŀǎ Ȋŀ ƻŘǇǊŀǾƻ ŀƴƻƳŀƭƛƧ ǇƭŀőƴŜƎŀ ǎƛǎǘŜƳŀ ƛƴ ǾŀǊőŜǾŀƭƴƛƘ ǳƪǊŜǇƻǾ v javnem sektorju, 
toda ǾǇǊŀǑŀƴƧŜ ƧŜΣ ƪŘŀƧ ōƻ ǘƻ Ǿ ǊŜǎƴƛŎƛ ǊŜŀƭƛȊƛǊŀƴƻΦ  

 
 

 
 

Zadali smo siΣ Řŀ ōƻƳƻ ȊŀőŜƭƛ ƛƴ ȊŀƪƭƧǳőƛƭƛ ǇƻƎŀƧŀƴƧŀ ƻ kolektivni pogodbi za varstvo narave. 
Nismo usǇŜƭƛΣ őŜǇǊŀǾ ǇǊŜŘƭƻƎ pogodbe ƛȊǊƻőƛƳƻ vsakokratnemu resornemu ministru. In 
Ǿǎŀƪƛő prejmemo odgovor, da ηza urejanje zadev za tako majhne skupine javnih 
ǳǎƭǳȌōŜƴŎŜǾ v danih ǊŀȊƳŜǊŀƘ ƴƛ ǇǊŀǾƛƘ ƳƻȌƴƻǎǘƛζ.  
 
Neaktivne na oni strani smo 25. marca 2014 tudi z Ƨŀǎƴƻ ƛƴ ǘǊŘƴƻ ǇŜǘƛŎƛƧƻ ǾŜőƛƴŜ ŘŜƭŀǾŎŜǾ ƛƴ 
direktorjev javnih zavodov ǎ ǇƻŘǊƻőƧŀ varstva narave (besedilo je tukaj) pozvali ƪ ȊŀőŜǘƪǳ 
ǇƻƎŀƧŀƴƧ Ȋŀ ǎƪƭŜƴƛǘŜǾ ǇŀƴƻȌƴŜ ƪƻƭŜƪǘƛǾƴŜ pogodbe. Po 4 letih, 20. februarja 2018, smo s 
predstavniki ministrstǾŀ Ȋŀ ƻƪƻƭƧŜ ƛƴ ǇǊƻǎǘƻǊ ƪƻƴőƴƻ ǎŜŘƭƛ Ȋŀ ƳƛȊƻ ȊŀǊŀŘƛ ƴŀǑŜ ǎǘŀǾƪƻǾƴŜ 
zahteve po sklenitvi normativnega dela kolektivne pogodbe za dejavnost okolja in prostora 
/Kpdop/,  1. marca 2018 pa smo jim poslali ǑŜ enotni sindikalni predlog Kpdop, usklajen s 
{ƛƴŘƛƪŀǘƻƳ ŘǊȌŀǾƴƛƘ ƻǊƎŀƴƻǾ {ƭƻǾŜƴƛƧŜ /SDOS/Σ ƪƛ ƧŜ ǊŀǾƴƻ ǘŀƪƻ ƛƳŜƭ ȌŜƭƧƻ v tej smeri. 
Odgovor 8. marca 2018 je bil spet ǇǊƛőŀƪƻǾŀƴ, za lase prƛǾƭŜőŜƴ in nerazumljiv: vladna stran 
v celoti ȊŀǾǊŀőŀ ǎƪƭŜƴƛǘŜǾ ƴƻǊƳŀǘƛǾƴŜƎŀ ŘŜƭŀ YǇŘƻǇΣ ƪŜǊ Ǿ ƻƪǾƛǊǳ ŜƴƻǘƴŜƎŀ ǇƭŀőƴŜƎŀ 
ǎƛǎǘŜƳŀ ƴƛ ƳƻƎƻőŜ ƴƻǊƳŀǘƛǾƴŜƎŀ ŘŜƭŀ ǳǊŜƧŀǘƛ ƭƻőŜƴƻ in zato pogajanj ministrstvo za okolje 
in prostor ne bo nadaljevalo. 
 
Do danes ne vemo, kaj so hotŜƭƛ ǇƻǾŜŘŀǘƛΣ ǇƻǎŜōŜƧ Ȋ ōŜǎŜŘƻ ηƭƻőŜƴƻζ, glede na to, da 
kolektivne pogodbe ς npr. kolektivna pogodba za kulturne dejavnosti v Republiki 

http://www.sindikat-glosa.si/assets/novice/peticija-mko25-marec-2014.pdf
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{ƭƻǾŜƴƛƧƛκYǇƪŘκΣ Ȋŀ ŘŜƧŀǾƴƻǎǘ ǾȊƎƻƧŜ ƛƴ ƛȊƻōǊŀȌŜǾŀƴƧŀΣ za dejavnost zdravstva in socialnega 
varstva idr.  ς  imajo normativne dele, ker je to normalno in oōƛőŀƧƴƻΦ 
 
 
 

 
 

tǊƛ ǇƻǾŜőŀƴƧǳ ǑǘŜǾƛƭŀ ŀƪǘƛǾƴƛƘ őƭŀƴƻǾ ȊƴƻǘǊŀƧ Konference samostojnih ustvarjalcev na 
poŘǊƻőƧǳ ƪǳƭǘǳǊŜ ƛƴ ƛƴŦƻǊƳƛǊŀƴƧŀ κSuki/  ter ƛȊōƻƭƧǑŀƴƧu ƴƧƛƘƻǾŜƎŀ ǇƻƭƻȌŀƧŀΣ Řŀ ƴŜ ōƛ ǾŜő 
ustvarjali v preteȌƪƛƘ ǇƻƎƻƧƛƘ ƛƴ őƭƻǾŜƪŀ ƴŜǾǊŜŘƴƛƘ ǊŀȊƳŜǊŀƘΣ ǎƳƻ le delno (beri: premalo) 
uspeli. 
 
Pogajanj o kolektivni pogodbi za samozaposlene do danes nismo ǇǊƛőŜƭƛ. Kulturnemu 
ministru dr. ¦ǊƻǑǳ DǊƛƭŎǳ ǎƳƻ ǎƛŎŜǊ ȌŜ maja 2013, prvi mesec po 4. sƪǳǇǑőƛƴƛ {ƛƴŘƛƪŀǘŀ 
Glosa, ǾǊƻőƛƭƛ ǇǊŜŘƭƻƎΣ ƪƛ Ǝŀ ƧŜ ǇǊƛǇǊŀǾƛƭŀ {ǳƪƛΣ ƛƴ v februarju 2017 ponovili vajo z ministrom 
!ƴǘƻƴƻƳ tŜǊǑŀƪƻƳ. Vmes so ƴŀǎ ǎƪǳǑŀƭƛ ƻŘƎƴŀǘƛ ǎ ǇŀǊ ǎŜǎǘŀƴƪƛ ǘŜǊ Ȋ ƻŘ ƳƛƴƛǎǘǊǎǘǾŀ 
ƴŀǊƻőŜƴƻ ƛƴ Ǉƭŀőŀƴƻ ǑǘǳŘƛƧƻ 'Primerjalnopravne analize ureditve statusa in socialne varnosti 
ǎŀƳƻȊŀǇƻǎƭŜƴƛƘ ƻǎŜō Ǿ ƪǳƭǘǳǊƛ Ǿ ƴŜƪŀǘŜǊƛƘ ŜǾǊƻǇǎƪƛƘ ŘǊȌŀǾŀƘ' (LƴǑǘƛǘǳǘ Ȋŀ ǇǊƛƳŜǊƧŀƭƴƻ ǇǊŀǾƻ 
pri Pravni fakulteti v Ljubljani, avgust 2013) in 'argumenti'Σ Řŀ Ȋŀ ǎŀƳƻȊŀǇƻǎƭŜƴŜ ƴƛ ƳƻȌƴƻ 
sklepati kolektivnih pogodb, med drugim zato, ker naj ne bi bili delavci, ampak delodajalci 
(őŜǘǳŘƛ ƴŜ ȊŀǇƻǎƭǳƧŜƧo nobene druge osebe razen sebe)! To je v nasprotju z uveljavljenimi 
ƴŀőŜƭƛ ŜǾropskega socialnega dialoga in /evropsko/ sodno prakso, zato ne bomo odnehali. 
 
¢ŜȌƛƭƛ ǎƳƻ k vzpostavitvi reda pri ǇƭŀőŜǾŀƴƧu prispevkov za socialno varnost 
ǎŀƳƻȊŀǇƻǎƭŜƴƛƳ ƛȊ ŘǊȌŀǾƴŜƎŀ ǇǊƻǊŀőǳƴŀΣ ƻō ȊŀǾŜŘŀƴƧǳΣ Řŀ ƪǊƛǘŜǊƛƧ ǾǊƘǳƴǎƪƻǎǘƛ ƴŜ ǎƳŜ 
prevladati nad socialno kategorijo oziroma varstvom te ranljive skupine. 
 
Od iȊǾǊǑƛƭƴŜ in zakonodajne oblastƝ smo zahtevali ureditev Ǉƭŀőƛƭa odsotnosti zaradi bolezni 
ŀƭƛ ǇƻǑƪƻŘōŜ ȌŜ ǘŀƪƻƧΣ ƴŜ ǑŜƭŜ ƻŘ ол-ega dneva naprej. ό~Ŝύ ƴƛǎƳƻ ǳǎǇŜƭƛ ƛƴ όǑŜύ ne bomo 
odnehali. 
 
V zŀƪƻƴ ƻ ǳǊŜǎƴƛőŜǾŀƴƧǳ ƧŀǾƴŜƎŀ ƛƴǘŜǊŜǎŀ Ȋŀ ƪǳƭǘǳǊƻ /Zujik/ , pri katerega vsakokratnih 
spremembah s ǎǾƻƧƛƳƛ ǇǊŜŘƭƻƎƛ ƛȊōƻƭƧǑŀǾ zmeraj tvorno sodelujemo, pa smo vendarle uspeli 
vnesti pomembni novosti: potrditev, da samozaposleni v kulturi ne zaposlujejo drugih, kar 
ƧŜ ǇǊŀǾȊŀǇǊŀǾ ƭŜƎƛǘƛƳŀŎƛƧŀ ƻōǎǘƻƧŜőŜƎŀ ǎǘŀƴƧŀ ƛƴ ǇǊƛǇƻȊƴŀƴƧŜΣ Řŀ ƭƧǳŘƧŜ ǳƳŜǘƴƛǑƪŀ ƛƴ 
specializirana dela v kulturi lahko izvajajo le osebno, Ȋ ǾŀȌƴƻ ŘƻŘŀǘƴƻ pravno posledico, da 
se samozaposleni ǑǘŜƧŜ Ȋŀ ŘŜƭŀǾŎŀ Ȋ ŘŜƭŀǾǎƪƛƳƛ ǇǊŀǾƛŎŀƳƛ όǎ ǘŜƳ ǎƭƻǾŜƴǎƪƛ ǇǊŀǾƴƛ ǊŜŘ ǎƭŜŘƝ 
ǇǊƛǇƻǊƻőƛƭƻƳ aŜŘƴŀǊƻŘƴŜ ƻǊƎŀƴƛȊŀŎƛƧŜ ŘŜƭŀ ƻ ŘŜƭƻǾƴƛƘ ǊŀȊƳŜǊƧƛƘ ƛȊ ƭŜǘŀ нллс in resoluciji 
Evropskega parlamenta iz januarja 2014); druga sprememba ǳǾŀƧŀ ƘƻǊƛȊƻƴǘŀƭƴƻ Ǉƭŀőƴƻ 
ǇǊƛƳŜǊƭƧƛǾƻǎǘ ǎŀƳƻȊŀǇƻǎƭŜƴŜƎŀ ŘŜƭŀǾŎŀ ƛƴ ȊŀǇƻǎƭŜƴŜƎŀ ƧŀǾƴŜƎŀ ǳǎƭǳȌōŜƴŎŀ ς Ǉƭŀőƛƭƻ Ȋŀ ŘŜƭƻ 
bi moralo biti primerljivo vselej, ko se izvajalec kulturnega programa ali projekta 
(so)financira iz ŘǊȌŀǾƴŜƎŀ ǇǊƻǊŀőǳƴŀΦ 
 
 

 
 

 

½ŀǎƪǊōƭƧǳƧƻőŜ je, da (őŜ prezremo vrnitev plŀőƴŜ ƭŜǎǘǾƛŎŜ ƴŀ Ȋujfovsko raven s                        
1. septembrom 2016 ς kar ni pomenilo konkretne rastƝ Ǉƭŀő ƴƛǘƛ ƻŘǇǊŀǾŜ ǾŀǊőŜǾŀƭƴƛƘ 
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ukrepov, ƳŀǊǾŜő zgolj 'uskladitev' PR Ȋ ǾƛǑƧimi vrednostmi iz junija 2012 ς ter odpravo 
ƴŜƪŀǘŜǊƛƘ ŀƴƻƳŀƭƛƧ ǇƭŀőƴŜƎŀ ǎƛǎǘŜƳŀ ƴŀƧƴƛȌƧŜ ǇƭŀőŀƴƛƳ s 1. januarjem 2016 in zaposlenim 
na DM do 26. PR s 1. julijem 2017) ƧŀǾƴƛ ǳǎƭǳȌōŜƴŎƛ nimajo ōƻƭƧǑƛƘ ǇƭŀőΦ tƭŀőƴŀ ƭŜǎǘǾƛŎŀΣ 
veljavna od junija 2013 do avgusta нлмсΣ ƧŜ ōƛƭŀ ȊƴƛȌŀƴŀ v maju 2013. Brez ƴŀǑŜƎŀ 
sodelovanja, saj so se delegati 4. sƪǳǇǑőƛƴŜ ƛƴ őƭŀƴƛ {ƛƴŘƛƪŀǘŀ Dƭƻǎŀ izrekli proti podpisu 
aktƻǾΣ ƪƛ ǎƻ ƧŀǾƴƛƳ ǳǎƭǳȌōŜƴŎŜƳ ƻƴŜƳƻƎƻőƛƭƛ ƴŀǇǊŜŘƻǾŀƴƧŀΣ ǾȊŜƭi poseben dodatek za 
delovƴƻ Řƻōƻ ȌŜƴǎƪŀƳΣ ȊƴƛȌŀƭƛ ǇƭŀőŜ ǘŜǊ regres za letni dopust in podobno. /V tem 
kompletu sta bili ǾƛǑƧŀ ƧǳōƛƭŜƧƴŀ ƴŀƎǊŀŘŀ ƛƴ ǎƻƭƛŘŀǊƴƻǎǘƴŀ ǇƻƳƻő ƛȊƪƭƧǳőƴƻ Ȋŀ ǇƻŘǇƛǎƴƛƪŜΣ za 
20 odstotkov. Slednje so ƴŀǑƛ őƭŀƴƛ ȊŀǾǊƴƛƭƛ ƪƻǘ ǎǊŀƳƻǘƴƻ ƛƴ ȌŀƭƧƛǾƻ ǇƻŘƪǳǇƴƛƴƻ ǾƭŀŘŜ ǇǊƛ 
ǎƛŎŜǊǑƴƧƛƘ ǾǎŀƪƻƳŜǎŜőƴƛƘ ƴƛȌƧƛƘ ŘǊǳƎƛƘ ǇǊŜƧŜƳƪƛƘ./ 

 
 

 

½ŀǇƻǎƭŜƴƛƳ Ȋŀ ŘƻƭƻőŜƴ őŀǎ ǑŜ ƴƛǎƳƻ ƻƳƻƎƻőƛƭƛ ǾƛǑƧƛƘ ƻǎƴƻǾƴƛƘ Ǉƭŀő.  /2Ŝ ƻŘƳƛǎƭƛƳƻ DM s 
ǇƻǎŜōƴƻ ƴŀǊŀǾƻ ŘŜƭŀ Ǉƻ псΦ őƭŜƴǳ ½ǳƧƛƪaΣ ƪƛ ǎŜ Ǉƻ пуΦ őƭŜƴǳ ½ǳƧƛƪa lahko uvrǑőŀƧƻ v ǾƛǑƧŜ PR 
(od 6 do 9) na podlagi aneksa h Kpkd iz junija 2008./ 
 
Tudi sredstev za redno ŘŜƭƻǾƴƻ ǳǎǇŜǑƴƻǎǘ ƛƴ ŘƻŘŀǘƴƛƘ ǎǘƛƳǳƭŀǘƛǾƴƛƘ ŜƭŜƳŜƴǘƻǾ ǇƭŀőƴŜ 
politike nam ni uspelo sprostiti ali ǇƻǾŜőŀǘƛ όǾǎŀƪƻƪǊŀǘƴƛ Ȋŀƪƻƴƛ ƻ ǳƪǊŜǇƛƘ ƴŀ ǇƻŘǊƻőƧǳ Ǉƭŀő Ǿ 
ƧŀǾƴŜƳ ǎŜƪǘƻǊƧǳ ǎƻ ƴŀƳ ǘƻ ǇǊŜǇǊŜőŜǾŀƭƛ ȊŀŘƴƧƛƘ ǇŜǘ ƭŜǘΣ ƪƻǘ ȌŜ ƪŀƪǑno leto pred tem). 
 
Ravno tako nismo dosegli, da bi osnovne Ǉƭŀőe zrasle za stoodstotno inflacijsko rast 
oziroma realno rast ŎŜƴ ȌƛǾƭƧŜƴƧǎƪƛƘ ǇƻǘǊŜōǑőƛƴ όƻǎƴƻǾƴŜ ǇƭŀőŜ ƧŀǾƴƛƘ ǳǎƭǳȌōŜƴŎŜǾ ǎƻ ǎŜ 
ȊŀŘƴƧƛő ǳǎƪƭŀŘƛƭŜ ŘŀƭƧƴŜƎŀ ƧŀƴǳŀǊƧŀ нлммύ ǘŜǊ Ȋŀ ǳǎǘǊŜȊŜƴ ŘŜƭŜȌ ƛȊ ƴŀǎƭƻǾŀ ǎǇƭƻǑƴŜ 
produktivnosti. 
 
 

 
 
 

tǊŜŘƭŀƎŀƭƛ ǎƳƻ ƛȊōƻƭƧǑŀǾŜ ŘŜƭƻǾƴƛƘ ǇƻƎƻƧŜǾΣ ƪƧŜǊ ǎƻŘƻōƴŜ ǊŜǑƛǘǾŜ ŀƭƛ ǘŜƘƴƻƭƻƎƛƧŀ ǘƻ 
ƻƳƻƎƻőŀjo. 
 
tǊŜǘŜȌƴƻ ǎƳƻ nezadovoljni zaradi slabega odziva delodajalcev, kot ne moremo biti povsem 
zadovoljni pri realizaciji zŀƘǘŜǾ Ȋŀ ƛȊōƻƭƧǑŀƴƧŜ ƻǊƎŀƴƛȊŀŎƛƧŜ ŘŜƭŀ Ǿ ǎƳŜǊƛ ȊƳŀƴƧǑŀƴƧŀ ŘŜƭŜȌŀ 
prerazporejenega oziroma neenakomerno razporejenega ŘŜƭƻǾƴŜƎŀ őŀǎŀΣ dela po 
posebnem razporedu, ƴƻőƴŜƎŀ ŘŜƭŀΣ ŘŜƭŀ Ǿ ŘŜƭƧŜƴŜƳ ŘŜƭƻǾƴŜƳ őŀǎǳΣ ƛȊƳŜƴǎƪŜƎŀ ŘŜƭŀΣ ŘŜƭŀ 
ob nedeljah, praznikih in drugih dela prostih dnevih ter nadurnega dela. 

 
 

 
 

 bŜǳǎǇŜǑƴƻ ǎƳƻ ǇǊŜŘƭŀƎŀƭƛ, naj delodajalci pǊŜǾȊŀƳŜƧƻ ŘŜƭ ǎǘǊƻǑƪƻǾ Ȋŀ ŘŜƭƻΣ ki ga sindikati 
opravimo Ȋŀ ƴŜőƭŀƴŜ ƛƴ ŎŜƭƻ Ȋŀ ŘŜƭƻŘŀƧŀƭŎŜΦ Dolgoletna pogajanja na vseh ravneh 
organiziranosti sindikatov javnega sektorja so pokazala, da sindikati opravljamo tudi dela, ki 
ōƛ ƧƛƘ ƳƻǊŀƭŀ ǾƭŀŘƴŀ ǎǘǊŀƴΦ bŜƴŀǾŀŘƴƻ ƧŜΣ Řŀ ƳƻǊŀƧƻ őƭŀƴƛ ǎ őƭŀƴŀǊƛƴƻ Ǉƭŀőŀǘƛ ŘŜƭƻΣ ƪƛ Ǝŀ 
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naredimo Ȋŀ ǾǎŜΣ ƪƻǘ ŘŀǾƪƻǇƭŀőŜǾŀƭŎƛ Ǉŀ ǑŜ ŘŜƭƻ vlade oziroma vseh vej ƻōƭŀǎǘƝ. Rezultati so 
namenjeni vsem javnim ǳǎƭǳȌōŜƴŎŜƳ ƛƴ ŘŀǾƪƻǇƭŀőŜǾŀƭŎŜƳΣ ŘǊȌŀǾƴŜ ǎƭǳȌōŜ pa so zaradi nas 
in ne mi zaradi njih. 
 
 
 

 
 

Svojih lastnƛƘ ƛȊƻōǊŀȌŜǾŀƴƧ nismo organizirali, ker bi bile Ȋŀ ƴŀǑŜ ƳŀǘŜǊƛŀƭƴŜ ƳƻȌƴƻǎǘƛ 
predrage. 
 
A Ǿ ƻƪǾƛǊǳ ǇǊƻƎǊŀƳŀ ƛȊƻōǊŀȌŜǾŀƴƧŀΣ ƛzpopolnjevanja in usposabljanja Zveze svobodnih 
sindikatov Slovenije /ZSSS/  se je marsikateri ƴŀǑ sindikalni zaupnik in őƭŀƴ ǳǎǇŜǑƴƻ izobrazil, 
izpopolnil in usposobil. Sindikalne delavnice so bile tematsko pestre, inovativne in odzivne. 

 

 
 

 

Sindikalne parcele ƛƴ ǾǊǘƛőƪƛ za marsikoga ostajajo mamljivi, zato smo bili pǊƛ ǳǊŜǎƴƛőŜǾŀƴƧǳ 
pobude za ustanovitev Sindikalne koalicije Slovenija ς SI.KOS, ki bi programsko povezala 
sindikalne centrale in samostojne sindikate za doseganje temeljnih skupnih ciljev, ǑŜ naprej 
slabokrvni. 
 
Nismo pa slabokrvni v dobesednem pomenu, saj se, ǎƪǳǇŀƧ ǎ ǑŜ ƪŀƪǑƴo zdravo sindikalno 
siloΣ ǊŜŘƴƻ ǳŘŜƭŜȌǳƧŜmo krvodajalskih akcij ς ƳƻǑƪƛ ƴŀ ǾǎŀƪŜ о ƳŜǎŜŎŜΣ ȌŜƴǎƪŜ ƴŀ пΦ 
 

 
 

 
Dejavno in vztrajno smo, tudi preko őƭŀƴǎǘǾŀ Ǿ ǎƪǳǇǑőƛƴƛ Zavoda za zdravstveno zavarovanje 
{ƭƻǾŜƴƛƧŜΣ ȊŀƎƻǾŀǊƧŀƭƛ ǇƻǑǘŜƴŜΣ ƧŀǾƴƻ ŘƻǎǘƻǇƴŜ, hitre in kvalitetne zdravstvene storitve za 
ǾǎŜΣ ƴŜ ȊƎƻƭƧ Ȋŀ ǘƛǎǘŜ Ȋ ǾŜő ǇƻŘ ǇŀƭŎŜƳΦ 
 
Nasprotovali smo slehernemu ƪǊőŜƴƧǳ pravic iz obveznega zdravstvenega zavarovanja ter 
ǇƻǾŜőŜǾŀƴƧǳ ǇǊƛǎǇŜǾƪov za obvezno in prostovoljno zdravstveno zavarovanje 
ƴŀƧǊŀƴƭƧƛǾŜƧǑƛƳΥ ƴŀƧ ǇǊŜƳƻȌƴŜƧǑƛ ǎƻƭƛŘŀǊƴƻ ƴƻǎƛƧƻ ǾŜőƧŜ ōǊŜƳŜ ƛƴ ǇƭŀőŀƧƻ ǾŜőΗ 

 
 
 

 
 

 
Ob praznovanjih rojstnega dneva ŘǊΦ CǊŀƴŎŜǘŀ tǊŜǑŜǊƴŀ ǑŜ ƴŀǇǊŜƧ podeljujemo ƴŀƧǾƛǑƧŜ 
priznanje Glosin klobuk za ǳǎǇŜǑƴƻ, odzivno, vztrajno, trmasto, nepopustljivo, 
argumentirano in nepoklicno sindikalno delo. 
 
Prepoznavno nagrado ǎƳƻ ǇǊǾƛő ǇƻŘŜƭƛƭƛ ƴŀ оΦ ǎƪǳǇǑőƛƴƛ {ƛƴŘƛƪŀǘŀ Dƭƻǎŀ pred desetimi leti, 
ko ga je prejela Elizabeta CƛőǳǊ Ȋ WŀǾƴŜƎŀ ǎƪƭŀŘŀ wŜǇǳōƭƛƪŜ {ƭƻǾŜƴƛƧŜ Ȋŀ kulturne dejavnosti. 
Od tedaj ga podeljujemo vsakega decembra Ȋŀ ǘŜƪƻőŜ ƭŜǘƻΣ ƭŜ Ȋŀ leto 2017 ga nismo. 
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Ob vsakokratnem slovenskem kulturnem prazniku pa organiziramo tradicionalne kulturne 
dogodke Ǿ ǇƻőŀǎǘƛǘŜǾ tŜǎƴƛƪǳΣ ǇǊŜŘ ƴƧŜƎƻǾƛƳ ǎǇƻƳŜƴƛƪƻƳ na njegovem trgu v Ljubljani. 
Prireditve, na katerih sodelujejo priznani slovenski umetniki, ljudje toplo sprejemajo. 
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V medijih smo bili razpoznavni kot samostojna in neodvisna organizacija. Ustvarili smo 
lastno podobo in izvirnost ter svoj pogled na svet in mesto med sindikati. 
 
bŀǑŀ nekoliko ŘǊǳƎŀőƴŀ ƧŀǾƴŀ pisma in opozorila, na primer na tej povezavi, so vselej 
ŘƻȌƛǾela odmev. 

 
 

 

 
bŀ ƳŜŘƴŀǊƻŘƴŜƳ ǇƻŘǊƻőƧǳ ǎƳƻ ǑŜ ƴŀǇǊŜƧ gojili partnerstvo, zlasti z UNI-MEI, FIM, FIA, 
ƪŀǘŜǊƛƘ őƭŀƴƛ ǎƳƻ (na povezavi).  
 
NŀǑƛ ǇǊŜŘǎǘŀǾƴƛƪƛ ǎƻ ǎŜ ς predvsem ƴŀ ǎǘǊƻǑƪŜ ƳŜŘƴŀǊƻŘƴƛƘ ƻǊƎŀƴƛȊŀŎƛƧΣ ƪƛ ƛƳŀƧƻ prav v ta 
namen rezervirana sredstva ς zasedanj redno ǳŘŜƭŜȌŜǾŀƭƛ in na njih aktivno sodelovali. 
Izpostavljamo podpredsednika Glose in predsednika Glose SKG mag. Andreja Srako 
(Sindikat Glosa SNG Opera in balet Ljubljana) in podpredsednika EURO-MEI Denisa 
aƛƪƭŀǾőƛőŀ (Sindikat Glosa RTV Slovenija), ki je v okviru projekta '5ƻǎŜƎŀƴƧŜ ŀǘƛǇƛőƴƛƘ 
delavcev' organiziral ƻŘƭƛőƴƻ mednarodno delavnico z odmevnimi prispevkƛ όǾŜő tukaj). 

Mednarodna kƻƴƎǊŜǎƴŀ ǇǊƛǇƻǊƻőƛƭŀ, resolucije in sklepe, sprejete tudi na ƴŀǑƻ ǇƻōǳŘƻ, smo 
poǑƛƭƧŀƭƛ vladi in pristojnim ministrom, parlamentu, uradu za intelektualno lastnino in 
drugim subjektom. 

 

 
 

Zavezo ƻ ǇƻǾŜőŀƴƧǳ ǑǘŜǾƛƭŀ őƭŀƴƻǾ ǎmo ǳǊŜǎƴƛőƛƭi. Glede na stanje 24. aprila 2013, ko je 
zasedala 4Φ ǎƪǳǇǑőƛƴa, jih je v prvi polovici aprila 2018, po uradnih podaǘƪƛƘ {ƭǳȌōŜ Ȋŀ 
evidenco ZSSS, 311 ǾŜő, kar ni veliko (62 na leto oziroma 5 na mesec). Pridobili smo tako 
individualne őƭŀƴe kot ustanovili tudi nove sindikalne skupine (npr. RTV Slovenija, Narodni 
ƳǳȊŜƧ {ƭƻǾŜƴƛƧŜΣ aŜǎǘƴƻ ƎƭŜŘŀƭƛǑőŜ tǘǳƧ itd.). 
 
V őŀǎǳΣ ƪƻ ƧŜ ƳƻŘǊƻǎǘ ȌŜ ƻƘǊŀƴƛǘƛ ƻōǎǘƻƧŜőŜ őƭŀƴe, to pravzaprav ni slabo, zlasti ǳǇƻǑǘŜǾŀƧƻő 
dejstvo, da őƭŀƴǎǘǾƻ Ǿ skoraj vseh sindikatih upada. (Tudi pri nas ǎŜ ƪŀƪǑŜƴ ƛȊőƭŀƴƛ, 
prvenstveno zaradi upokojitve, zamenjave zaposlitve, denarne stiske). 2ŜǇǊŀǾ ƎǊŜ Ȋŀ 
evropski pojav, lahko krivdo poƛǑőŜƳƻ pri nas samih, po drugi strani pa pƻǾŜőŀƴƻ ǑǘŜǾƛƭƻ 
ƪǊǑƛǘŜǾ ǇǊŀǾƛŎ ƛȊ dela in ŘŜƭƻǾƴŜƎŀ ǊŀȊƳŜǊƧŀΣ ǇƻȊƛǾƛ ƴŀ ǇƻƎŀƧŀƴƧŀ Ȋŀ ƛȊōƻƭƧǑŀƴƧŜ ǇƭŀőƴŜƎŀ 
sistema, stavke, protestna zborovanja in ς pravzaprav nebistvene ς őƭŀƴǎƪŜ ǳƎƻŘƴƻǎǘƛ osip 
őƭŀƴǎǘǾŀ ƴŜƪƻƭƛƪƻ ǳƳƛǊƧŀƧƻΦ ±ŜƴŘŀǊle bo potreben zasuk v sindikalnih glavah. 
 
Zvestoba sindikalnim vrednotam, medtem ko individualizem in egoizem vse bolj postajata 
vrednoti na drugi strani, se nam je kdaj tudi ƳŀǑőŜǾŀƭa. Zaradi nerazumljivih ǇƻǘŞȊ ōƛǾǑŜƎŀ 
őƭŀƴŀ ƛƴ nagrajenca nas je pred poldrugim letom zapustilo nekaj igralskih kolegov. Iz 
ƳƻőǾƛǊƧŀ ƭƛŘŜǊǎƪƛƘ ƛƴ ŘǊǳƎƛƘ (ne)siƴŘƛƪŀƭƴƛƘ ŀƳōƛŎƛƧΣ ƪƛ ǎŜ ǇƻƎƻǎǘƻ ǎǇǊŜǾǊȌŜjo Ǿ ƴŀǎǘƻǇŀǑǘǾƻΣ 
smo se uspeli ƛȊǾƭŜőƛ z nemalo naporaΣ ȊŀƘǾŀƭƧǳƧƻő ȊǾŜǎǘƛƳ őƭŀƴƻƳ ǎ ǘǊŘƴƛƳƛ ƴŀőŜƭƛΦ 
 

http://www.sindikat-glosa.si/sl/news/javna-pisma-na-enem-mestu.html
http://www.sindikat-glosa.si/sl/news/javna-pisma-na-enem-mestu.html
http://www.sindikat-glosa.si/sl/content/eu.html
http://www.sindikat-glosa.si/sl/news/mednarodna-delavnica-doseganje-atipicnih-delavcev-reaching-out-to-atypical-workers.html
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V letu 2016 pa nas je dobesedno in za vedno zapustil WƻȌƪƻ aŀǊƪƛőΣ ǇǊŜŘǎŜŘƴƛƪ {ƛƴŘƛƪŀǘŀ 
Glosa SNG Nova Gorica, medtem ko smo se v letu 2017 poslovili od DŀǑǇŜǊja ¢ƛőa (őƛƎŀǊ 
moto s 4Φ ǎƪǳǇǑőƛƴŜ 'bŜ ǳƪǾŀǊƧŀƳƻ ǎŜ ǎŀƳƻ Ȋ ȌƛǾƭƧŜƴƧŜƳ őƭƻǾŜƪŀΣ ŀƳǇŀƪ Ȋ ȌƛǾƭƧŜƴƧŜƳ 
naroda!'  ǑŜ odzvanja nŀ ƴŀǑƛ ǎǇƭŜǘƴƛ strani) in od Jerneja ~ǳƎƳŀƴa iz SNG Drama Ljubljana, 
ki je bil velik őƭƻǾŜƪ tako po stasu kot v besedah in dejanjih. 

 

 
 

 

Pogoje za delovanje Glosinih sindikalnih konferenc smo zagotavljali v obsegu, ki ga vodstva 
konŦŜǊŜƴŎ ȌŜƭƛƧƻΦ 
 
Petim konferencam (Suki, glasbeniki, ƎƭŜŘŀƭƛǑƪƛ ǳǎǘǾŀǊƧŀƭŎƛ, ǎǇƭƻǑƴŜ ƪƴƧƛȌƴƛŎŜΣ ǘŜƘƴƛőƴƛ 
delavci in organizatorji) ǎŜ ƧŜ Ǉƻ пΦ ǎƪǳǇǑőƛƴƛ priŘǊǳȌƛƭŀ ǑŜ ƪƻƴŦŜǊŜƴŎŀ ƴŀǊŀǾŜΦ Po pridobitvi 
reprezentativnosti v varstvu narave ƴŀ ǇƻŘƭŀƎƛ ƻŘƭƻőōŜ ministrstva za delo, druȌƛƴƻ in 
socialne zadeve z dne 20. maja 2009 in po sprejemu novega statuta 24. aprila 2013 nismo 
ǾŜő ǳǊŀŘƴƻ ƭŜ ǎƛƴŘƛƪŀǘ ƪǳƭǘǳǊŜΣ ƳŀǊǾŜő tudi narave. 
 
±Ŝő o sindikalnih konferencah na povezavi. 

 

 
  
 

P O S E B N I    D E L 
 

 
Besede iz prvega dela se tukaj ǇǊŜǘƻőƛƧƻ v ǾŜőƧŜ ǇƻŘǊƻōƴƻǎǘƛ ter dokazujejo stalnice 

sindikalnega dela Ȋŀ őƭŀƴŀ ƛƴ ƴŜ ǇǊƻǘƛ őƭŀƴǳ, ki mu ostajamo zvesti. 
 

Naj oprostƝ, kdor ne bo zlahka prebavil suhoparnega in preobilnega besedila. A ker 
vpliva na vse v javnem sektorju, torej tudi na kulturo in naravo, morda utegne komu ς bolj 
zgodovinsko navdahnjenemu ς vsaj malo koristiti. 

 

tƻƎƭŜŘ ƴŀȊŀƧ ƛƴ ƴŀőǊǘƻǾŀƴƧŜ ŘŜƭŀ za vsakokratno petletko ne more zajeti vsega, ker je 
ǊŜǎƴƛőƴƻ ŘŜƭƻ ƻōǎŜȌƴŜƧǑŜ ƛƴ ȊŀƘǘŜǾƴŜƧǑŜΦ aƻƎƻőŜ ga je prikazati ƴŀ ŘƴŜǾƴƛǑƪƛ ravni, z 
nizanjem sestankov, obiskov, pogovorov, gradiv. Ali z lirsko, epsko in (melo)dramsko 
izpovedjo o zadovoljstvu ali otopŞlosti po slehernem delovnem dnevu. 

 

Vse skupaj je odsev truda glavnega odbora  /ƴŀƧǾƛǑƧƛ ƻǊƎŀƴ ƳŜŘ ŘǾŜƳŀ ǎƪǳǇǑőƛƴŀƳŀ 
je zasedal na 23-ih rednih sejah, 5-ih izrednih v sklopu konferenc ZSSS in protestnih shodov 
ter nepreǑtetih dopisnih/ ,  nadzornega odbora, komisij, ƻōƳƻőƴƛƘ odborov in delovne sile na 
ǎŜŘŜȌǳ {ƛƴŘƛƪŀǘŀ Dƭƻǎŀ v tretjem nadstropju Doma sindikatov v Ljubljani, v ǎƻōƛ ǑǘŜǾƛƭƪŀ мпΣ 
polni rednih obiskovalcev in padalcev s pozitivno (redko negativno) nastrojenostjo. 
 

V petih letih se naǑǘǳŘƛǊŀ ǘƛǎƻő strokovnih in drugih gradiv, nabere se ǘƛǎƻő ǾǇǊŀǑŀƴƧ ƛƴ 
pisłnj, sestankov, pogovorov, usklajevanj z reprezentativnimi sindikati javnega sektorja, 
ǎŜƧłƴƧ koordinacij stavkovnih odborov, ƛȊőǊǇŀǾŀƧƻőƛƘ Ǉogajanj z vlado, zasedanj delovnih 
ǘŜƭŜǎ ŘǊȌŀǾƴŜƎŀ zbora in sveta, ǘƛǎƻő rednih obiskovalcev in pol manj padalcev, ƴŜǑǘŜǘƻ 
ǘŜƭŜŦƻƴǎƪƛƘ ǇƻƎƻǾƻǊƻǾ ƻō ǾǎŀƪŜƳ őŀǎǳ. /Medtem pozabimo na hrano ς uőƛƴƪƻǾƛǘ ƴŀőƛƴ 
ƘǳƧǑŀƴƧŀ ς ter ǇǊŜƴŀǑŀƳƻ ǘŜȌƻ ǘŜƪƻőŜƎŀ dneva in se veselimo ōƻŘƻőŜƎa./ ~tevilke so 

http://www.sindikat-glosa.si/sl/content/sindikalna-konferenca-tehnicnih-delavcev-in-organizatorjev.html
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ȊŀƧŜǘƴŜƧǑŜΣ őŜ ƧƛƳ ŘƻŘŀƳƻ, kar se Ȋŀ őƭŀƴŜ ƛƴ ǎ őƭŀƴƛ dogaja na ƻōƳƻőƴƛƘ ƻǊƎŀnizacijah ƴŀǑŜ 
centrale. 

 

Na koncu ǑǘŜƧŜƧƻ rezultati. Ali vsaj dogodki, ki kljub naporom ne porodijo rezultatov 
ƻȊƛǊƻƳŀ ƧƛƘ ǑŜƭŜ na dolgi rok. V vsakem primeru nas kljuva dvom, da smo storili ǑŜ premalo. 

 
 

Sodelovali smo na lastnih in skupnih protestnih zborih: 
 

 za dvig ƛƴ ŘǊǳƎŀőƴƻ ǾǊŜŘƴƻǘŜƴƧŜ ƳƛƴƛƳŀƭƴŜ ǇƭŀőŜΤ 
 za ubranitev ǎƻŎƛŀƭƴŜ ŘǊȌŀǾŜ, za dostojne pokojnine ƛƴ ǾƛǑƧŜ ǇƭŀőŜΤ 
 zoper sprejemanje protidelavske zakonodaje; 
 za dostojne poklicne pokojnine baletnih plesalcev; 
 zŀ ǾƛǑƧŜ ǇǊƛǎǇŜǾƴŜ ǎǘƻǇƴƧŜ obveznega dodatnega pokojninskega zavarovanja; 
 ǇǊƻǘƛ ǎƛǊƻƳŀǑŜƴƧǳ ƧŀǾƴŜ ǎƭǳȌōŜ ƻhranjanja narave ter proti socialnemu 
nedialogu in proti nesocialnemu dialogu ministrstva za okolje in prostor; 

 proti kvazi- in psevdoǊŜǑƛǘǾŀƳ bele knjige o reformi pokojninskega in 
invalidskega zavarovanja iz leta 2017; 

 proti nesprejemljivim ukrepom vlade v predlogu nacionalnega reformnega 
ǇǊƻƎǊŀƳŀ нлмпκмрΣ ƪƛ Ǿ ǇǊŜŘƘƻŘƴƛƘ ƭŜǘƛƘ ƴƛ ǇǊƛƴŜǎŜƭ ŘǊǳƎŜƎŀ ƪƻǘ ǇƻǾŜőŀƴƻ 
brezposelnost, revǑőƛƴƻ ƛƴ ǎƻŎƛŀƭƴƻ ƛȊƪƭƧǳőŜƴƻǎǘΤ 

 Ȋŀ ǘŀƪƻƧǑƴƧƻ ŀƪǘƛǾŀŎƛƧƻ ǾƭŀŘŜ ƎƭŜŘŜ priprave nacionalnega investicijskega 
programŀ όǇƻǾŜȊŀǾŀ ǎ ǇǊŜƧǑƴƧƻ ǘƻőƪƻύ; 

 ǇǊƻǘƛ ǑƪƻŘƭƧƛǾƛ ǊŀȊǇǊƻŘŀƧƛ ŘƻōǊƛƘ ǎƭƻǾŜƴǎƪƛƘ ǇƻŘƧŜǘƛƧΣ ƪŜǊ ǘƻ ǇƻƳŜƴƛ ƛȊƎǳōƻ DM, 
ƻŘǘŜƪŀƴƧŜ ŘƻōƛőƪƻǾ ƛȊ {ƭƻǾŜƴƛƧŜ in ǇǊŜƘƻŘ ŘǊȌŀǾƴŜ ƛƴŦǊŀǎtrukture v zasebno last; 

 ǇǊƻǘƛ ƴŜǇǊŀǾƛőƴƛƳ ǎǘǊǳƪǘǳǊƴƛƳ ǊŜŦƻǊƳŀƳ, ƻǎǘǊƛƳ ǾŀǊőŜǾŀƭƴƛƳ ǳƪǊŜǇƻƳ ƛƴ 
asocialnemu ƴŀőƛƴǳ ƎƻǎǇƻŘŀǊǎƪŜƎŀ ǳǇǊŀǾƭƧŀƴƧŀΤ 

 proti opustitvi socialnega dialoga in enostranskemu izstopu iz pogajanj; 
 proti vladni blokadi pogajanj za odpravo pƭŀőƴƛƘ ŀƴƻƳŀƭƛƧ ƴŀ ǇƻŘǊƻőƧǳ ƪǳƭǘǳǊŜΤ 
 Ǿ ōǊŀƴ ǎǇƻǑǘƻǾŀƴƧǳ in ǳǎǘǊŜȊƴŜƧǑŜƳǳ vrednotenju dela ƴŀ ǇƻŘǊƻőƧǳ kulture in 
varstva narave ter v javnem sektorju nasploh; 

 pǊŜŘ ǾŜƭŜǇƻǎƭŀƴƛǑǘǾƛ Ǿ Ȋƴŀƪ ǎƻƭƛŘŀǊƴƻǎǘƛ Ȋ ƎǊǑƪƛƳƛ ŘŜƭŀǾŎƛ, upokojenci in drugimi 
ranljivimi; 

 pred poslopji parlamenta, vlade in ministrstev ob svetovnem dnevu őƭƻǾŜƪƻǾƛƘ 
pravic, ȊƻǇŜǊ ǾǎŜ ǾŜőƧƻ ǊŜǾǑőƛƴƻ ter za dostojanstveno delo ƛƴ ǇǊŀǾƛőƴƻ Ǉƭŀőƛƭƻ; 

 za delavske in socialne pravice migrantov; 
 za pravico do dela ter varnega in zdravega delovnega okolja; 
 za ǇƻǑǘŜƴƻ Ǉƭŀőƛƭƻ in ne-ƳƛƭƻǑőƛƴƻ ǇƭŀőƴŜ skupine J; 
 ǇǊƻǘƛ ƴŀǇŀŘƻƳ ƴŀ ǳǎǘŀǾƴƻ ǇǊŀǾƛŎƻ Řƻ ǎƛƴŘƛƪŀƭƴŜƎŀ ƻǊƎŀƴƛȊƛǊŀƴƧŀ ƛƴ ȊŘǊǳȌŜǾŀƴƧŀΤ 
 v podporo delavkam in delavcem v trafikah; 
 v podporo prekarcem in drugim delovnim ljudem, oropanim dostojanstva; 
 za solidarno Slovenijo; 
 Ȋŀ ǇǊŀǾƛŎŜ ǑǘǳŘŜƴǘƻǾ ƛƴ ŘƛƧŀƪƻǾΤ 
 Ȋŀ ƳƛǊ ƛƴ ŘǊǳƎŀőƴƻ 9ǾǊƻǇƻΤ 
 ǇǊƻǘƛ ŦŀǑƛȊƳǳ ƛƴ ǊŀǎƛȊƳǳΤ 
 proti TTIP, TISA, CETA in drugim vampirskim (ne)sporazumom; 
 v podporo rudarjem in njihovim stavkovnim zahtevam; 
 ƛƴ ǑŜ ƛƴ ǑŜ. 

 

 {ƭŀǾƛƭƛ ƛƴ őŀǎǘƝƭƛ ǎƳƻ ŘŜƭŀvske praznike. Bili smo na ŀƴƎŀȌƛǊŀƴƛƘ proslavah in 
manifestacijah za enake ƳƻȌƴƻǎǘƛΦ Aktivni smo bili na konferencah, javnih tribunah, okroglih 
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mizah in zborih za dostojno delo, ǎƻŎƛŀƭƴƻ ŘǊǳȌōƻΣ őƛǎǘƻ ƴŀǊŀǾƻΣ ŜƪƻƴƻƳǎƪƻ ǎƻƭƛŘŀǊƴƻǎǘ Řƻ 
ǑƛōƪƛƘ. ¦ŘŜƭŜȌŜǾŀƭƛ ǎmo se posvetov, seminarjev in simpozijev o (nespretnem) prilagajanju 
sindikatov ŘǊǳȌōŜƴƻƎƻǎǇƻŘŀǊǎƪƛƳ spremembam, o njihovi prenovi, o prekarnih delavcih kot 
ǘƛǇƛőƴŜƳ ǇŀǊŀŘƻƪǎǳ όƴƧƛƘƻǾŜ ǇǊŀǾƛŎŜ ǎƻ ƴŀƧōƻƭƧ ƪǊǑŜƴŜΣ ǎǘǊŀƘ ǇǊŜŘ ǾőƭŀƴƧŜǾŀƴƧŜƳ ƴŀƧǾŜőƧƛύΣ ƻ 
nacionalnih programih, krovnih zakonih in drugih predpisih v kulturi, o varnosti in zdravju pri 
delu. Izpostavljamo le ȊŀŘƴƧŀ ǇƻƳŜƳōƴŜƧǑŀ ƭŜǘƻǑƴƧŀ dogodka: {ƛƴŘƛƪŀǘ Ȋŀ ǳƳŜǘƴƛǑƪƛ 
prekariat ς sindikaliziranje prekariata s fokusom na uprizoritvenih umetnostih (februarja 
2018 v Ljubljani, ƴŀǑ predstavnik in razpravljavec ƧŜ ōƛƭ 5Ŝƴƛǎ aƛƪƭŀǾőƛőύ ƛƴ Razprava ob 
ȊŀƪƭƧǳőƪǳ ǇǊƻƧŜƪǘŀ ƛ-Wire na ǘŞƳƻ ǇǊƛƘƻŘƴƻǎǘƛ ŘŜƭŀ ƛƴ socialne varnosti (marca 2018 v Kopru, 
nŀǑ predstavnik in razpravljavec je bil predsednik Suki aƛǊǎŀŘ .ŜƎƛŏ, na tej povezavi). 

 

Sodelovali smo pri referendumih in civilnih iniciativah, bili smo pobudniki in 
podpisniki peticij. Javno in osebno prisotni smo pri podpori ǾǎŜƳ ǇƻƪƻƴőƴƛƳ ƛƴ ōƻǊŜőƛƳ ǎŜ 
sindikalistom in sindikatom, tvorni in samonikli pa v predsedstvu ter drugih organih ZSSS in 
ǑƛǊǑŜΦ 
 

 
Javno-sektorske zgode in nezgode po letih 

 

Brez zgodovine ni prihodnosti, zato se moramo ōŜȌƴƻ ozreti v leto 2008. Tedaj smo s 
ǎƪƭŜƴƛǘǾƛƧƻ ƪƻƭŜƪǘƛǾƴƛƘ ǇƻƎƻŘō Ǿ ȊŀƪƭƧǳőƴƻ ŦŀȊƻ ǇǊƛǇŜƭƧŀƭƛ pƭŀőƴƻ ǊŜŦƻǊƳƻΣ ƪƛ ǎŜ ƧŜ ȊŀőŜƭŀ ƭŜǘŀ 
2002 s sprejetjem zakona o ǎƛǎǘŜƳǳ Ǉƭŀő Ǿ ƧŀǾƴŜƳ ǎŜƪǘƻǊƧǳ κZspjs/, kŀǎƴŜƧǑƛ ǇƻǎŜƎƛ ŘǊȌŀǾŜΣ 
predvsem v obdobju 2011 ς 2014, Ǉŀ ǎƻ ƧŜƳŀƭƛ ǾŜő kot smo si Ǿ ǇǊŜǘŜƪƭƻǎǘƛ ƛȊōƻǊƛƭƛΣ Ǉƭŀőe so iz 
meseca v mesec realno padale. SkuǑŀƭƛ ǎƳƻ ǾŀǊƻǾŀǘƛ ȊŀǇƻǎƭŜƴŜ őƭŀƴŜ ƴŀ ǇƻŘǊƻőƧǳ kulture in 
varstva narave ter őƭŀƴŜ ōǊŜȊ ǾŀǊƴŜ ƛƴ ŘƻǎǘƻƧŀƴǎǘǾŜƴŜ ȊŀǇƻǎƭƛǘǾŜΦ hōǾŀǊƻǾŀƭƛ ǎƳƻ pravico do 
kolektivnega dogovarjanjaΣ ƪƛ ǎƻ ƴŀƳ Ƨƻ ǎƪǳǑŀƭƛ ƻƳŜƧƛǘƛ ŀƭƛ ƻŘǾȊŜǘƛΦ aŀǊǎƛƪŘŀƧ ǎƳƻ ōƛƭƛ ǳǎǇŜǑƴƛ 
ǇǊƛ ǇǊŜǇǊŜőevanju ǑŜ ǾŜőƧŜ ǑƪƻŘŜ Ȋŀ ƧŀǾƴŜ ǳǎƭǳȌōŜƴŎŜ ƛƴ ŘǊǳƎŜ ŘŜƭƻǾƴŜ ƭƧǳŘƛΦ 

 
2013 

 

tƻ ǎǇƭƻǑƴƛ ǎǘŀǾƪƛ ƧŀǾƴŜƎŀ ǎŜƪǘƻǊƧŀ ноΦ ƧŀƴǳŀǊƧŀ нлм3, ƪƛ ǎƛŎŜǊ ǎƻŘƛ ǑŜ Ǿ ǇǊŜƧǑƴƧŜ 
mandatno obdobje, so se nadaljevala pogajanja med koordinacijo stavkovnih odborov 
sindikatov javnega sektorja, oblikovano Ǿ ȊŀőŜǘƪǳ ŘŜŎŜƳōǊŀ нлмнΣ in novo vlado mag. Alenke 
.ǊŀǘǳǑŜƪ. ZŀƪƭƧǳőƛƭŀ so se 20. maja 2013 s sklenitvijo stavkovnega sporazuma in dogovora o 
ŘƻŘŀǘƴƛƘ ǳƪǊŜǇƛƘ ƴŀ ǇƻŘǊƻőƧǳ Ǉƭŀő ƛƴ ŘǊǳƎƛƘ ǎǘǊƻǑƪƻǾ ŘŜƭŀ Ǿ ƧŀǾƴŜƳ ǎŜƪǘƻǊƧǳ Ȋŀ 
ǳǊŀǾƴƻǘŜȌŜƴƧŜ javnih financ v obdobju od 1. junija 2013 do 31. decembra 2014 ter hkratnim 
podpisovanem aneksov h kolektivni pogodbi za javni sektor /Kpjs/ , kolektivni pogodbi za 
negospodarske dejavnosti /Kpnd/  in kolektivnim pogodbam dejavnosti. 

 

Glosa ni podpisala dogoǾƻǊŀ ƛƴ ǎǇǊŜƳƭƧŀƧƻőƛƘ ŀƪǘƻǾΣ ƪŜǊ ǎƻ ōƛƭƛ ǎƪǳǇǑőƛƴǎƪƛ delegati in 
őƭŀƴƛ ǇǊƻǘƛ ǾƴƻǾƛőƴƛƳ ǇƻǎŜƎƻƳ Ǿ ǇǊŀǾƛŎŜ ƧŀǾƴƛƘ ǳǎƭǳȌōŜƴŎŜǾ όƻƴŜƳƻƎƻőŜƴŀ ƴŀǇǊŜŘƻǾŀƴƧŀΣ 
őǊǘŀƴƧŜ ǇƻǎŜōƴŜƎŀ ŘƻŘŀǘƪŀ Ȋŀ ŘŜƭƻǾƴƻ Řƻōƻ ȌŜƴǎƪŀƳΣ ȊƴƛȌŀƴƧŜ ǾǊŜŘƴƻǎǘƛ PRΣ ƴƛȌƧƛ ǊŜƎǊŜǎ Ȋŀ 
letni dopust, nƛȌƧŜ ǇǊŜƳƛƧŜ Ȋŀ ŘƻŘŀǘƴƻ ǇƻƪƻƧƴƛƴǎƪƻ ȊŀǾŀǊƻǾŀƴƧŜΣ ƴƛȌƧŀ ƴŀŘƻƳŜǎǘƛƭŀ ȊŀǊŀŘƛ 
ōƻƭŜȊƴƛ ƛƴ ǇƻǑƪƻŘōŜΣ ƪƛ ƴƛ ǇƻǾŜȊŀƴŀ Ȋ ŘŜƭƻƳΣ ȊƴƛȌŀƴƛ ŘƻŘŀǘƪƛ Ȋŀ ǎǇŜŎƛŀƭƛȊŀŎƛƧƻΣ ƳŀƎƛǎǘŜǊƛƧ ƛƴ 
doktorat ipd.).  ± ǎǇƻǊƻőƛƭǳ ǾƭŀŘƛΣ ǎƛƴŘƛƪŀǘƻƳ ƛƴ ǎƭƻǾŜƴǎƪƛ ƧŀǾƴƻǎǘƛ smo 20. maja 2013 zapisali: 
η½ŀǇƻǎƭŜƴƛ Ǿ ƪǳƭǘǳǊƛ ƛƴ ǾŀǊǎǘǾǳ ƴŀǊŀǾŜ ǎƻ ǇǊƛǇǊŀǾƭƧŜƴƛ ǇǊƛǎǇŜǾŀǘƛ ǎǾƻƧ ŘŜƭŜȌ ǇǊƛ ǎŀƴŀŎƛƧƛ ŘǊȌŀǾŜΣ 
kar so dokazovali 60 ƭŜǘΦ ¢ŀƪǑƴƻ ǊŀȊǇƻƭƻȌŜƴƧŜ ƧŜ ǘǊŀƧŀƭƻ ǾǎŜ Řƻ ǾǎƛƭƧŜƴŜ ǊŜǑƛǘǾŜ Ǿ ŘƻƎƻǾƻǊǳΥ 
ǾƛǑƧŀ ƧǳōƛƭŜƧƴŀ ƴŀƎǊŀŘŀ ƛƴ ǾƛǑƧŀ ǎƻƭƛŘŀǊƴƻǎǘƴŀ ǇƻƳƻő ǇǊƛpadata ƭŜ őƭŀƴƻƳ sindikatov, 

http://www.sindikat-glosa.si/sl/content/samozaposleni/samozaposleni.html
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ǇƻŘǇƛǎƴƛƪƻǾ ŘƻƎƻǾƻǊŀΦ bŀǑƛ őƭŀƴƛ ǎƻ ǘƻ ǎǇǊŜƧŜƭƛ ƪƻǘ ȌŀƭƧƛǾ Ǉƻǎƪǳǎ ǇƻŘƪǳǇƻǾŀƴƧŀ. Poleg tega 
ǎƳƻ ȊŀǾŜȊŀƴƛ ǊŜǎƻƭǳŎƛƧƛ ǎƪǳǇǑőƛƴŜ {ƛƴŘƛƪŀǘŀ Dƭƻǎŀ Ȋ ŘƴŜ нпΦ ŀǇǊƛƭŀ нлмо:  'Zbrani na 4. 
ǎƪǳǇǑőƛƴƛ DƭƻǎŜ ς Sindikata kulture in narave Slovenije v celoti odklanjamo predlagane in vse 
ƴŀŘŀƭƧƴƧŜ ǇƻǎƪǳǎŜ ±ƭŀŘŜ w{Σ ƪƛ ōƛ ǑŜ ǇƻǎƭŀōǑŀƭƛ ǇƻƭƻȌŀƧ ȊŀǇƻǎƭŜƴƛƘ ƛƴ ǎŀƳƻȊŀǇƻǎƭŜƴƛƘ Ǿ ƪǳƭǘǳǊƛ 
ƛƴ ǾŀǊǎǘǾǳ ƴŀǊŀǾŜΣ ƪŜǊ ǎƻ ŘƻǎƭŜƧ ōƛƭŀ ƴŀƧōƻƭƧ ǊŀŘƛƪŀƭƴƻ ȊƴƛȌŀƴŀ ǎǊŜŘǎǘǾŀ ǇǊŀǾ ƴŀ ǇƻŘǊƻőƧǳ 
kulture in varstva narave. Pozdravljamo izjavo priznanega slovenskega pisatelja, da narod, ki 
ǎŜ ǇƻƎǊŜȊŀ Ǿ ōŀǊōŀǊǎǘǾƻΣ ƭŀƘƪƻ ǊŜǑǳƧŜ ǎŀƳƻ ƪǳƭǘǳǊŀΦ'  Vladi je v zadnjih letih uspel edinstven 
ǇǊŜƻōǊŀǘΥ ǎ ǎǾƻƧƛƳƛ ǎǇǊŜǘƴƛƳƛ ǇƻǘŜȊŀƳƛ ƧŜ ǇǊƛǎƛƭƛƭŀ ǎƛƴŘƛƪŀǘŜ Ǿ ǘƻΣ Řŀ ǎŜ ƴŜ ǇƻƎŀƧŀƧƻ Ȋŀ ǾŜő in 
ōƻƭƧǑŜΣ ǘŜƳǾŜő Ȋŀ ƳŀƴƧ ƛƴ ǎƭŀōǑŜΦζ 

 

V septembru 2013 je VǊƘƻǾƴƻ ǎƻŘƛǑőŜ Republike Slovenije v kolektivnem sporu SDOS 
razsodilo, da morajo delodajalci ƧŀǾƴƛƳ ǳǎƭǳȌōŜƴŎŜƳ poravnati ǘǊŜǘƧƻ őŜǘǊǘƛƴƻ ǊŀȊƭƛƪ zaradi 
ǇǊŜƳŀƭƻ ƛȊǇƭŀőŀƴƛƘ Ǉƭŀő za obdobje 1. oktober 2010 ς 31. maj 2012, skupaj z zakonskimi 
zamudnimi obrestmi. S tem je razveljavilo protipraven ŀƴŜƪǎ ǑǘΦ п Ƙ YǇƧǎΣ ǎ ƪŀǘŜǊƛƳ ǎƻ ǾƭŀŘŀ 
in sindikati podpisniki ς Glose, se razume, ni bilo med njimi ς ƻŘƭƻȌƛƭƛ ƻŘǇǊŀǾƻ ƴŜǎƻǊŀȊƳŜǊƛƧ Ǿ 
ƻǎƴƻǾƴƛƘ ǇƭŀőŀƘ javnih ǳǎƭǳȌōŜƴŎŜǾ (aneks ƧŜ ōƛƭ ƴŀƳǊŜő sklenjen ǑŜƭŜ ƴƻǾŜƳōǊŀ нлмлΣ ǘΦƧΦ 
ǾŜő ƪƻǘ ƳŜǎŜŎ po ȊŀǇŀŘƭƻǎǘƛ ǘǊŜǘƧŜ őŜǘǊǘƛƴŜ Ǿ Ǉƭŀőƛƭƻ). Pogajalska komisija vlade in sindikatov 
ƧŀǾƴŜƎŀ ǎŜƪǘƻǊƧŀ ǎŜ ƧŜ ƴŀǘƻ ǎǇƻǊŀȊǳƳŜƭŀ ƻ ǇƻǇƭŀőƛƭǳ ŘƻƭƎł iz tega naslova; vsebina je bila 
novembra 2013 prenesena v zŀƪƻƴ ƻ ƴŀőƛƴǳ ƛȊǇƭŀőƛƭŀ ǊŀȊƭƛƪŜ Ǿ Ǉƭŀőƛ ȊŀǊŀŘƛ ƻŘǇǊŀǾŜ ǘǊŜǘƧŜ 
őŜǘǊǘƛƴŜ ƴŜǎƻǊŀȊƳŜǊƛƧ Ǿ ƻǎƴƻǾƴƛƘ ǇƭŀőŀƘ ƧŀǾƴƛƘ ǳǎƭǳȌōŜƴŎŜǾ /Znirpju/. Zaradi pomanjkanja 
ǇǊƻǊŀőǳƴǎƪƛƘ ǎǊŜŘǎǘŜǾ ǎŜ je to zgodilo v dveh obrokih: prvi je zapadel Ǿ Ǉƭŀőƛƭƻ konec 
februarja 2014 in drugi konec januarja 2015.  

 

tǊƻǘƛ ƪƻƴŎǳ ƭŜǘŀ ƧŜ ǾƭŀŘŀ ǇǊƛǇǊŀǾƛƭŀ ƻōǑƛǊƴŜƧǑƛ ǇǊŜŘƭƻƎ ǎǇǊŜƳŜƳō ƛƴ ŘƻǇƻƭƴƛǘŜǾ Zspjs, 
ki pa za sindikate ni bil sprejemljiv (med drugim je predvideval, da bi dodatki za manj ugodne 
delovne pogoje, nevarnost in pƻǎŜōƴŜ ƻōǊŜƳŜƴƛǘǾŜ ƭŀƘƪƻ ȊƴŀǑŀƭƛ ƴŀƧǾŜő нл ƻŘǎǘƻǘƪƻǾ 
ƻǎƴƻǾƴŜ ǇƭŀőŜύ ƛƴ ǎƳƻ ga ƻŘƭƻőƴƻ ȊŀǾǊƴƛƭƛΦ 

 

Izjemno pomemben dan je bil 4. december 2013, ko smo na zasedanju Odbora za 
ƪǳƭǘǳǊƻ 5ǊȌŀǾƴŜƎŀ ȊōƻǊŀ wŜǇǳōƭƛƪŜ {ƭƻǾŜƴƛƧŜ izbojevali amandma k predlogu Zujika, ki je bil 
kasneje potrjen tudi med poslanci in 27. decembra 2013 objavljen v uradnem listu. Na 
kratko:  poklicna pokojnina baletnih plesalcev '12 za 18' (baletnemu plesalcu se za izpolnitev 
pogojev za pridobitev pravice do poklicne, ǇǊŜŘőŀǎƴŜ in starostne pokojnine k dejanski 
zavarovalni dobi dodł ǇƻƭƻǾƛŎŀ ƻōŘƻōƧŀΣ Ǿ ƪŀǘŜǊŜƳ ƧŜ ōƛƭ ǾƪƭƧǳőŜƴ Ǿ ǇƻƪƭƛŎƴƻ ȊŀǾŀǊƻǾŀƴƧŜ, t.j. 
ƴŜ ǑǘŜƧŜ ǎŜ ǾŜő ȊƎƻƭƧ мн ϥƻŘŘŜƭŀƴƛƘϥ ƳŜǎŜŎŜǾ Ȋŀ мр ϥǇǊƛȊƴŀƴƛƘϥ kot pri drugih nevarnih 
poklicih). Pri tem so nas, poleg velike ǾŜőƛƴe omenjenega odbora, podprli Komisija 5ǊȌŀǾƴŜƎŀ 
ǎǾŜǘŀ Ȋŀ ƪǳƭǘǳǊƻΣ ȊƴŀƴƻǎǘΣ ǑƻƭǎǘǾƻ ƛƴ ǑǇƻǊǘΣ ƪƛ ƧŜ ǊŀȊǳƳŜƭŀ ǎǇŜŎƛŦƛőƴƻǎǘ ǘŜƎŀ ȊŀƘǘŜǾƴŜƎŀ ƛƴ 
pomembnega poklica, in tedanji minister za kulturo dr. ¦ǊƻǑ Grilc s svojimi strokovnimi 
sodelavci. Posebna zahvala gre prejemnici Glosinega klobuka za leto 2013 Kseniji YƻǾŀő 
Romano, Sonji Kerin Krek in mag. Andreju Sraki (vsi so ƴŀǑƛ őƭŀƴi v SNG Opera in balet 
Ljubljana), ki so z neomaƧƴƻ ǎǊőƴƻǎǘƧƻ ŘƻƪŀȊŀƭƛΣ Řŀ ǎŜ Řł! 

 
 

 

2014 
 

Vlada je konec maja 2014 predstavila predlƻƎ ŘƻƎƻǾƻǊŀ ƻ ǳƪǊŜǇƛƘ Ȋŀ ȊƳŀƴƧǑŀƴƧŜ 
ƻōǎŜƎŀ ǎǊŜŘǎǘŜǾ Ȋŀ ǇƭŀőŜ ƛƴ ŘǊǳƎe ǎǘǊƻǑƪe dela v javnem sektorju za leto 2015 /Dogovor15/, 
ki je ǇƻŘŀƭƧǑŜǾŀƭ veljavne όȊŀőŀǎƴe) ter uvajal dodatne ǾŀǊőŜǾŀƭƴŜ ǳƪǊŜǇŜ Ȋŀ ȊƴƛȌŀƴƧŜ ǎǘǊƻǑƪƻǾ 
dela za 3 odstotke v primerjavi z ƭŜǘƻƳ нлмпΥ ȊƳŀƴƧǑŜǾŀƴƧŜ ȊŀǇƻǎƭŜƴƛƘ Ȋŀ н ƻŘǎǘƻǘƪŀΣ 
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sprememba strukture DMΣ ǊŜƻǊƎŀƴƛȊŀŎƛƧŀ ŘŜƭƻǾƴŜƎŀ őŀǎŀ όϥǊŀŎƛƻƴŀƭƴŜƧǑŜϥ ƻŘǊŜƧŀƴƧŜ 
nadurnega dela, stalne pripravljenosti ipd.). 

 

Predstavniki vladne in sindikalne strani so 11. junija 2014 podpisali izjavo o stopnji 
usklajenosti predloga zakona o spremembah Zspjs, ki je bil nato 4. julija 2014 objavljen v 
uradnem listu in je ȊŀőŜƭ veljati naslednji dan. ± Ƴŀƭƻ ǾŜőƧƻ ŘŜƭŀǾőŜǾƻ ŘƻōǊƻōƛǘ ƧŜ ōƛƭ 
spremenjen оΦ ŀ őƭŜƴ:  ƧŀǾƴƛ ǳǎƭǳȌōŜƴŜŎ lahko sklene dogovor ƻ ǾǊŀőƛƭǳ ǇǊŜǾŜő ƛȊǇƭŀőŀƴŜ ǇƭŀőŜ 
z delodajalcem, ki ga ne more terjati ǾŜő ƪƻǘ Ȋŀ zadnjih 10 mesecev pred prenehanjem 
ƛȊǇƭŀőŜǾŀƴƧŀ ƴŀǇŀőƴƻ ŘƻƭƻőŜƴŜ ǇƭŀőŜ ƛƴ ƴŜ ǾŜő ƪƻǘ za 2-kratnik njegove ƻǎƴƻǾƴŜ ǇƭŀőŜ. Dolg 
se lahko odpustƝ, őŜ bi bila osnovnŀ Ǉƭŀőŀ ali drug prejemek ƧŀǾƴŜƎŀ ǳǎƭǳȌōŜƴŎŀ v mesecu 
podaje predloga enaka ŀƭƛ ƴƛȌƧa od ƳƛƴƛƳŀƭƴŜ ǇƭŀőŜ. 

 

Pogajanja o vsebini Dogovora15 ǎƻ ōƛƭŀ ȊŀƪƭƧǳőŜƴŀ 3. julija 2014. Vendar se je minister 
dr. Gregor Virant, ki je opravljal le ǑŜ ǘŜƪƻőŜ ǇƻǎƭŜΣ 5 dni ȊŀǘŜƳ ƻŘƭƻőƛƭΣ Řŀ ga ƴŜ ōƻ ǇǊŜŘƭƻȌƛƭ 
ǾƭŀŘƛ Ǿ ƻŘƭƻőŀƴƧŜΣ ampak ga bo kot del primopredaje predal naslednjemu glavnemu 
pogajalcu. Dne 13. julija 2014 so bilŜ ƴŀƳǊŜő ǇŀǊƭŀƳŜƴǘŀǊƴŜ ǾƻƭƛǘǾŜ Χ 

 

V nadaljnjih pogajanjih z novo vlado sta obe sindikalni pogajalski skupini izoblikovali 
enoten predlog zoper vladni nabor ukrepov. Zahtevali smo sprostitev napredovanj ter 
ȊŀǾǊƴƛƭƛ ŘƻŘŀǘƴƻ ȊƴƛȌŜǾŀƴƧŜ ǑǘŜǾƛƭŀ ȊŀǇƻǎƭŜƴƛƘ ƛƴ ǾǎŜ ŘǊǳƎŜ ŘƻŘŀǘƴŜ ǾƭŀŘƴŜ ǳƪǊŜǇŜΦ 

 

tǊŜŘǎǘŀǾƴƛƪƛ ǾŜƭƛƪŜ ǾŜőƛƴŜ ǎƛƴŘƛƪŀǘƻǾ ƧŀǾƴŜƎŀ ǎŜƪǘƻǊƧŀ ƛƴ ǾƭŀŘŜ ǎƻ фΦ ŘŜŎŜƳōǊŀ нлмп 
podpisali Dogovor15 ǘŜǊ ǎǇǊŜƳƭƧŀƧƻőŜ ŘƻƪǳƳŜƴǘŜ /aneks h Kpnd, aneks h Kpjs in izjavo o 
usklajenosti zŀƪƻƴŀ ƻ ǳƪǊŜǇƛƘ ƴŀ ǇƻŘǊƻőƧǳ Ǉƭŀő ƛƴ ŘǊǳƎƛƘ ǎǘǊƻǑƪƻǾ ŘŜƭŀ Ǿ ƧŀǾƴŜƳ sektorju za 
leto 2015/Φ YƭƧǳőƴƛ ǘƻőƪi dogovora: ukrepi iz leta 2014 ostanejo v veljavi tudi v letu 2015, a 
sprostijo se napredovanja tako v PR ƪƻǘ Ǿ ƴŀȊƛǾŜΣ ǇǊƛ őŜƳŜǊ ŘŜƭŀǾŎƛ ǇǊƛŘƻōƛƧƻ ǇǊŀǾƛŎƻ Řƻ ǇƭŀőŜ 
s 1. decembrom 2015 (oziroma s 1. decembrom 2016 tisti, ki napredujejo v letu 2016); vlada 
brez soglasja podpisnikov ne sme posegati Ǿ ǇƭŀőŜΣ ǇƻǾǊŀőƛƭŀ ǎǘǊƻǑƪƻǾ ƛƴ ŘǊǳƎŜ ǇǊŜƧŜƳƪŜ 
ƧŀǾƴƛƘ ǳǎƭǳȌōŜƴŎŜǾΦ 

 

 
2015 

 

bƻǾ ƪǊƻƎ ǇƻƎŀƧŀƴƧ ƻ Ǉƻƭƛǘƛƪƛ Ǉƭŀő Ǿ ƧŀǾƴŜƳ ǎŜƪǘƻǊƧǳ ǎŜ ƧŜ ǇǊƛőŜƭ олΦ ƳŀǊŎŀ нлмрΣ Ȋ 
vladno predstavitvijo aƴŀƭƛȊŜ ǇƭŀőƴŜƎŀ ǎƛǎǘŜƳŀ ƧŀǾƴŜƎŀ ǎŜƪǘƻǊƧŀ. Ta naj bi predstavljala 
ŀƴŀƭƛǘƛőƴƻ ƻǊƻŘƧŜ Ȋŀ ǊŜŀƭƛȊŀŎƛƧƻ ±LLΦ ǘƻőƪŜ 5ogovoraмрΣ ƪƛ Řƻƭƻőŀ, da se najkasneje v marcu 
2015 ǇǊƛőƴŜƧƻ ǳǎƪƭŀƧŜǾŀƴƧŀ oziroma pogajanja ƻ Ǉƻƭƛǘƛƪƛ ǇƭŀőΣ odpravi anomalij in 
ǎǇǊŜƳŜƳōŀƘ ǇƭŀőƴŜƎŀ ǎƛǎǘŜƳŀ javnega sektorja. Zaradi njenih ǑǘŜǾƛƭƴƛƘ ǇƻƳŀƴƧƪƭƧƛǾƻǎǘƛ ǎƳƻ 
sindikati izrazili nezadovoljstvo. 

 

±ƭŀŘƴŀ ǎǘǊŀƴ ƧŜ ноΦ ƧǳƴƛƧŀ нлмр ǇǊŜŘǎǘŀǾƛƭŀ ǇǊŜŘƭƻƎ ƛȊƘƻŘƛǑő Ȋŀ ǇƻƎŀƧŀƴƧŀ ƻ ƛȊōƻƭƧǑŀǾŀƘ 
ǇƭŀőƴŜƎŀ ǎƛǎǘŜƳŀ ƧŀǾƴŜƎŀ ǎŜƪǘƻǊƧŀΣ ƻŘǇǊŀǾƛ ŀƴƻƳŀƭƛƧ ƛƴ Ǉƻƭƛǘƛƪƛ Ǉƭŀő Ǿ ƭŜǘƛƘ нлмс ς 2020. 
LȊƘƻŘƛǑőŀ ǎƻ ǇǊŜŘǾƛŘŜǾŀƭŀ ǇƻŘŀƭƧǑŀƴƧŜ nekaterih veljavnih ǾŀǊőŜǾŀƭƴƛƘ ukrepov v letu 2016 
όȊƴƛȌŀƴŜ ǾǊŜŘƴƻǎǘƛ PRΣ ȊŀƳǊȊƴƛǘŜǾ ƛȊǇƭŀőŜǾŀƴƧŀ ǊŜŘƴŜ ŘŜƭƻǾƴŜ ǳǎǇŜǑƴƻǎǘƛΣ ȊƴƛȌŀƴƻ Ǉƭŀőƛƭƻ 
ŘŜƭƻǾƴŜ ǳǎǇŜǑƴƻǎǘƛ ƛȊ ƴŀǎƭƻǾŀ ǇƻǾŜőŀƴŜƎŀ ƻōǎŜƎŀ ŘŜƭŀύ ƛƴ ǎǇǊƻǎǘƛǘŜǾ dveh ukrepov (regres za 
letni dopust in premije kolektivnega dodatnega pokojninskega zavarovanja za javne 
ǳǎƭǳȌōŜƴŎŜύΦ { ǇƻŘŀƭƧǑŀƴƧŜƳ ǳƪǊŜǇƻǾ ƴŀƧ ōƛ ǇǊƛƘǊŀƴƛƭƛ мпр ƳƛƭƛƧƻƴƻǾ ŜǾǊƻǾ; Řƻ ƪƻƴőƴƛƘ омл 
ƳƛƭƛƧƻƴƻǾΣ ƪƛ ǎƻ ƧƛƘ ȌŜƭŜƭƛ ǇǊƛǾŀǊőŜǾŀǘƛΣ jih tako zmanjka 165, ki jih je vlada enostavno hotela 
ŘƻǎŜőƛ z omejitvijo mase za ǎǘǊƻǑƪŜ ŘŜƭŀΦ {ƛƴŘƛƪŀƭƴŀ ǎǘǊŀƴ je nasprotovala ǇƻŘŀƭƧǑanju 
ǾŀǊőŜǾŀƴƧŀΣ saj je őƭŀƴǎǘǾƻ ǇǊƛőŀƪovalo ǎǇǊƻǎǘƛǘŜǾ ǾǎŜƘ ǾŀǊőŜǾŀƭƴƛƘ ǳƪǊŜǇƻǾ, v skladu z 
Dogovorom15. .ƛƭƛ ǎƳƻ ǇǊƻǘƛ ǘΦƛΦ ƳŜƴŜŘȌŜǊǎƪŜƳǳ principu vodenja, ki naj bi javni sektor 
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ǇǊƛōƭƛȌŀƭ podjetjem, ǎŀƧ ƧŜ ŎƛƭƧ ǘŜƎŀ ȊƎƻƭƧ ǾŀǊőŜǾŀƴƧŜ in őƛƳōƻƭƧ rigorozno upravljanje s 
ϥőƭƻǾŜǑƪƛƳƛ ǾƛǊƛϥΣ ƴŜ Ǉŀ ƪŀƪƻǾƻǎǘne in vsem enako dostopne javne storitve. Ravno tako smo 
ostro nastopili zoper negativno delovno ǳǎǇŜǑƴƻǎǘ Ȋŀ ǘƛǎǘŜΣ ƪƛ naj po presoji 
direktorja/ravnatelja ne bi dosegali ǇǊƛőŀƪƻǾŀƴƛƘ ǊŜȊǳƭǘŀǘƻǾΣ med drugim, ker delavec za 
svoje delo ne sme prejemati manj ƻŘ ƻǎƴƻǾƴŜ ǇƭŀőŜ. hǇƻȊƻǊƛƭƛ ǎƳƻ ǘǳŘƛ ƴŀ ǳǇǊŀǾƛőŜƴƻ 
ƴŜȊŀŘƻǾƻƭƧǎǘǾƻ ȊŀǇƻǎƭŜƴƛƘ Ǿ Ǉƭŀőƴƛ ǎƪǳǇƛƴƛ WΣ ǎŀƧ ǾƭŀŘŀ ς ponovno! ς ni pripravila nobenih 
predlogov za ustrezno vrednotenje njihovih DM. 

 

Na zahtevo sindikatov se je pogajalska komisija 23. septembra 2015 usklajevala o 
vsebini zŀƪƻƴŀ ƻ ƛȊǾǊǑŜǾŀƴƧǳ ǇǊƻǊŀőǳƴŀ wŜǇǳōƭƛƪŜ Slovenije za leti 2016 ς 2017 /Ziprs/ . 
Cƛƴŀƴőƴƛ ƳƛƴƛǎǘŜǊ ǇǊƻŦΦ ŘǊΦ 5ǳǑŀƴ Mramor je ob predstavitvi vladnih ƛȊƘƻŘƛǑő ƛƴ Ŧƛƴŀƴőƴega 
okvira Ȋŀ ǇǊƛǇǊŀǾƻ ǇǊƻǊŀőǳƴŀ navrgel, da si vlada sicer ȌŜƭƛ ǎƪƭŜƴƛǘƛ ŘƻƎƻǾƻǊ s sindikati, a da 
ƭŀƘƪƻ ǾǎŜ ŘƻƭƻőōŜ Ǿ ȊǾŜȊƛ ǎ ǇƭŀőŀƳƛ ƛƴ ŘǊǳƎƛƳƛ ǇǊŀǾƛŎŀƳƛ ƧŀǾƴƛƘ ǳǎƭǳȌōŜƴŎŜǾ ƛȊƭƻőƛ iz Ziprs ter 
jih prenese v drug zakon. Spomnili smo ga na jasno Řƻƭƻőƛƭƻ ǎƻŎƛŀƭƴŜƎŀ ǎǇƻǊŀȊǳƳŀΣ ƪƛ vlado 
zavezuje k urejanju vseh ƪƭƧǳőƴih ǾǇǊŀǑŀƴƧ o ǇƻƭƻȌŀƧu zaposlenih v javnem sektorju v soglasju 
s sindikati. 

 

tƻ ǾŜő ƪǊƻƎƛƘ ǇƻƎŀƧŀƴƧ ǎƻ млΦ ƴƻǾŜƳōǊŀ нлмр ǇǊŜŘǎǘŀǾƴƛƪƛ ǎƛƴŘƛƪŀǘƻǾ ƧŀǾƴŜga 
sektorja in vlade podpisali dƻƎƻǾƻǊ ƻ ǳƪǊŜǇƛƘ ƴŀ ǇƻŘǊƻőƧǳ ǎǘǊƻǑƪƻǾ ŘŜƭŀ ƛƴ ŘǊǳƎƛƘ ǳƪǊŜǇƛƘ Ǿ 
javnem sektorju za leto 2016 /Dogovor16/. NajpomeƳōƴŜƧǑŜ ǘƻőƪŜΥ ǇƻǾƛǑŀƴƧŜ oziroma 
vrnitev ǇƭŀőƴŜ ƭŜǎǘǾƛŎŜ ǎ мΦ ǎŜǇǘŜƳōǊƻƳ нлмс ƴŀ ǊŀǾŜƴ ƧǳƴƛƧ нлмнΤ ǾƛǑƧƛ ǊŜƎǊŜǎ Ȋŀ ƭŜǘƴi dopust; 
ȊŀǾŜȊŀΣ Řŀ ŘŜƭƻǾƴŀ ǎƪǳǇƛƴŀ Ȋŀ ƻŘǇǊŀǾƻ ŀƴƻƳŀƭƛƧ ǇƭŀőƴŜƎŀ ǎƛǎǘŜƳŀ ƴŀƧƪŀǎƴŜƧŜ Řƻ ƪƻƴŎŀ 
novembra 2015 pripravi koncept ustreznega vrednotenja DMΣ ǳǇƻǑǘŜǾŀƧƻő ǾǎŜ Řƻtedanje 
dogovore med vlado in sindikati; s 1. januarjem 2016 se uveljavijo nove uvrstitve DM, vezane 
na uvrstitve orientacijskih delovnih mest /ODM/, katerih vrednotenje je bilo spremenjeno z 
ŀƴŜƪǎƻƳ ǑǘΦ м Ƙ YǇƧǎΤ ǾƭŀŘŀ brez soglasja podpisnikov ne sme dodatno posegati Ǿ ǇƭŀőŜΣ 
druge prejemke ter pravice in obveznosti iz delovnega razmerja; ƻ ǇƻǎǘƻǇƴŜƳ ǎǇǊƻǑőŀƴƧǳ 
preostalih ukrepov in okviru rastƝ ƳŀǎŜ ǎǘǊƻǑƪƻǾ ŘŜƭŀ ƧŀǾƴŜƎŀ ǎŜƪǘƻǊƧa v obdobju 2017 ς 2019 
se vladna in sindikalna stran ǇǊƛőƴŜǘŀ ǇƻƎŀƧŀǘƛ Ǿ ȊŀőŜǘƪǳ ƭŜǘŀ нлмсΣ ǘŀƪƻ Řŀ ōƻ ŘƻƎƻǾƻǊ 
sklenjen najkasneje do 30. aprila 2016. 

 

Na seji pogajalske komisije 16. decembra 2015 smo se uspeli uskladiti o realizaciji VI. 
ǘƻőƪŜ 5ƻƎƻǾƻǊŀ16 Ǿ ŘŜƭǳΣ ƪƛ ǎŜ ƴŀƴŀǑŀ ƴŀ Ǉƭŀőƴƻ ǎƪǳǇƛƴƻ W:  s 1. januarjem 2016 se je za 1 PR 
dvignilo vrednotenje DM Řƻ L±Φ ǘŀǊƛŦƴŜƎŀ ǊŀȊǊŜŘŀΣ ǳǾǊǑőŜƴƛƘ Řƻ ǾƪƭƧǳőƴƻ мпΦ PR. 

 

 
2016 

 

YƻƴŜŎ ƧŀƴǳŀǊƧŀ нлмс ǎƳƻ ǎŜ ȊŀőŜƭƛ ǇƻƎŀƧŀǘƛ ƻ ǊŜŀƭƛȊŀŎƛƧƛ ±Φ ǘƻőƪŜ 5ƻƎƻǾƻǊŀ16, ki govori 
ƻ ƻŘǇǊŀǾƛ ŀƴƻƳŀƭƛƧ ǇƭŀőƴŜƎŀ ǎƛǎǘŜƳŀ ƧŀǾƴŜƎŀ ǎŜƪǘƻǊƧŀ v zvezi z vrednotenjem DM in nazivov. 
tƻ ǘǊŜƘ ǎǊŜőŀƴƧƛƘ ǎƳƻ ǎŜ ǳǎǇŜƭƛ ǳǎƪƭŀŘƛǘƛ ƻ ƪƻƴŎŜǇǘǳ ƻŘǇǊŀǾŜ ŀƴƻƳŀƭƛƧ z metodologijo za 
ǳƎƻǘŀǾƭƧŀƴƧŜ ƛƴ ƻŘǇǊŀǾƻ ŀƴƻƳŀƭƛƧ ƴŀ ǎǇƭƻǑƴƛ ǊŀǾƴƛΣ ǘƻǊŜƧ ƴŀ ǊŀǾƴƛ ǇƭŀőƴƛƘ ǎƪǳǇƛƴ ƛƴ ǇƻŘǎƪǳǇƛƴ 
ter tarifnih razredov. 

 

Vladna stran je 29. februarja 2016 predstavila nov predlog zakona o javnih 
ǳǎƭǳȌōŜƴŎƛƘ κZju/ in nov predlog sprememb in dopƻƭƴƛǘŜǾ ½ǎǇƧǎΦ {ƭŜŘƴƧƛ ǎŜ Ǿ ōƛǎǘǾŜƴƛƘ ǘƻőƪŀƘ 
ƴƛ ǊŀȊƭƛƪƻǾŀƭ ƻŘ ƭŀƴǎƪŜƎŀΣ ƪƛ ǎƳƻ Ǝŀ ǎƛƴŘƛƪŀǘƛ ƻȊƴŀőƛƭƛ za ǾƭŀŘƴƻ ƻǊƻŘƧŜ Ȋŀ ǎƛǎǘŜƳǎƪƻ ȊƴƛȌŜǾŀƴƧŜ 
ƳŀǎŜ Ǉƭŀő ǘŜǊ ga zavrnili kot popolnoma ƴŜǎǇǊŜƧŜƳƭƧƛǾŜƎŀΦ ±ƭŀŘŀ ƧŜ Ȋŀ Ŝƴƻ ƪƭƧǳőƴƛƘ sistemskih 
ŀƴƻƳŀƭƛƧ ƻȊƴŀőƛƭŀ ƳƻȌƴƻǎǘ ƴŀǇǊŜŘƻǾŀƴƧŀ ƴŀ ƛǎǘŜƳ DM za 10 PRΣ ƪŀǊ ƴŀƧ ōƛ ǇƻǾȊǊƻőƛƭƻ 
ǇǊŜǾŜƭƛƪƻ ǊŀȊƭƛƪƻ Ǿ ƻǎƴƻǾƴƛ Ǉƭŀőƛ ƳŜŘ ȊŀǇƻǎƭŜƴƛƳΣ ǳǾǊǑőŜƴƛƳ Ǿ ƛȊƘƻŘƛǑőƴƛ PR, in zaposlenim, ki 
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ƧŜ ŘƻǎŜƎŜƭ ƪƻƴőƴƛ PR istega DM. Zato naj bi bilo napredovanje omejeno na 5 PR, medtem ko 
bi bilo pǊŜƻǎǘŀƭƛƘ р ƳƻȌƴƻ ǇǊƛŘƻōƛǘƛ Ȋŀ ŘƻƭƻőŜƴ őŀǎΣ ŀ ǑŜ ǘƻ leΣ őŜ ōƛ ōƛƭ ƧŀǾƴƛ ǳǎƭǳȌōŜƴŜŎ 
ǎǇƻǎƻōŜƴ ƻǇǊŀǾƭƧŀǘƛ ƴŀƧȊŀƘǘŜǾƴŜƧǑŜ ƛƴ ƪƭƧǳőƴŜ ƴŀƭƻƎŜ ƻȊƛǊƻƳŀ ƴŀƭƻƎŜ Ǿ ǇƻǾŜőŀƴŜƳ ƻōǎŜƎǳ 
dela. Sindikati smo ǘƻ ƻŘƭƻőƴƻ ȊŀǾǊƴƛƭƛΣ ǎŀƧ je treba pri urejanju napredovanja izhajati iz 
ȊŀƪƭƧǳőƪƻǾ ǎƪǳǇƴŜ ŘŜƭƻǾƴŜ ǎƪǳǇƛƴŜΣ ƪƛ ƧŜ Ǿ ŘƻōǊǑƴƛ ƳŜǊƛ ǳǎǇŜƭŀ ǳǎƪƭŀŘƛǘƛ ǎǘŀƭƛǑőŀ ƻ ǾǇǊŀǑŀƴƧƛƘ 
ƴŀǇǊŜŘƻǾŀƴƧŀ ƧŀǾƴƛƘ ǳǎƭǳȌōŜƴŎŜǾΦ ± ȊǾŜȊƛ z usklajevanjem o spremembah Zju in Zspjs pa smo 
zahtevali, da se najprej dogovorimo ƻ ƻŘǇǊŀǾƛ ŀƴƻƳŀƭƛƧ ǇƭŀőƴŜƎŀ ǎistema glede vrednotenja 
DM in nazivov in ǎǇǊƻǑőŀƴƧǳ ǇǊŜƻǎǘŀƭƛƘ ǾŀǊőŜǾŀƭƴƛƘ ǳƪǊŜǇƻǾ ǘŜǊ o ƻƪǾƛǊǳ Ȋŀ Ǌŀǎǘ ƳŀǎŜ ǎǘǊƻǑƪƻǾ 
dela v javnem sektorju v obdobju 2017 ς 2019, kar je bila jasna zaveza Dogovora16. 

 

Na seji pogajalske komisije 7. marca 2016 je vlada prŜŘǎǘŀǾƛƭŀ ƛȊƘƻŘƛǑőŀ ƻ ŘƻƭƻőƛǘǾƛ 
ƻƪǾƛǊŀ ƻȊƛǊƻƳŀ ƳƻȌƴŜ ǊŀǎǘƝ ƳŀǎŜ ǎǘǊƻǑƪƻǾ ŘŜƭŀ Ǿ ƧŀǾƴŜƳ ǎŜƪǘƻǊƧǳ v obdobju 2017 ς 2020 in 
ob tem navajalaΣ Řŀ ǎƳƻ Ǿ {ƭƻǾŜƴƛƧƛ ȊŀǾŜȊŀƴƛ ŦƛǎƪŀƭƴŜƳǳ ŎƛƭƧǳ ƻ ǳǊŀǾƴƻǘŜȌŜƴƧǳ ǇǊƻǊŀőǳƴǎƪƛƘ 
prihodkov in izdatkov Řƻ ƭŜǘŀ нлнлΣ ȊŀǊŀŘƛ őesar rast mase ǎǘǊƻǑƪƻǾ ŘŜƭŀ Ǿ ƧŀǾƴŜƳ ǎŜƪǘƻǊƧǳ Ǿ 
ƭŜǘǳ нлмт ƴŜ ǎƳŜ ǇǊŜǎŜƎŀǘƛ ǾƛǑƛƴŜ ƴƻƳƛƴŀƭƴŜ ǊŀǎǘƝ ōǊǳǘƻ ŘƻƳŀőŜƎŀ ǇǊƻƛȊǾƻŘŀΣ ȊƳŀƴƧǑŀƴŜƎŀ 
Ȋŀ мΣт ƻŘǎǘƻǘƴŜ ǘƻőƪŜΦ Formula o zaostajanju rastƝ ƳŀǎŜ ǎǘǊƻǑƪƻǾ ŘŜƭŀ Ȋŀ ƴƻƳƛƴŀƭƴƻ ǊŀǎǘƧƻ 
ōǊǳǘƻ ŘƻƳŀőŜƎŀ ǇǊƻƛȊǾƻŘŀ ƳƻǊŀ ǾŜƭƧŀǘƛ ǾǎŜ Řƻ ƭŜǘŀ нлнлΣ ƪƻ ƴŀƧ ōƛ ōƛƭ ŘƻǎŜȌŜƴ ƛȊǊŀǾƴŀƴ saldo 
ǎŜƪǘƻǊƧŀ ŘǊȌŀǾŜΦ 

 

Sindikati smo 14. marca 2016 opozorili na pomanjkljivost vladnih ƛȊƘƻŘƛǑőΣ ƪŜǊ ǎƻ 
vsebovala zgolj ǇǊŜŘƭƻƎ ƻƪǾƛǊŀ Ȋŀ Ǌŀǎǘ ƳŀǎŜ ǎǘǊƻǑƪƻǾ ŘŜƭŀ, ne pa tudi ǇƻǎǘƻǇƴŜƎŀ ǎǇǊƻǑőŀƴƧŀ 
ǇǊŜƻǎǘŀƭƛƘ ǾŀǊőŜǾŀƭƴƛƘ ǳƪǊŜǇƻǾ ƛȊ LLLΦ ǘƻőƪŜ Dogovora16. Formulo smo zavrnili kot arbitrarno 
in predlagali ǎǇǊƻǎǘƛǘŜǾ ǾǎŜƘ ǾŀǊőŜǾŀƭƴƛƘ ǳƪǊŜǇƻǾ s 1. julijem 2017. 

 

Vlada je омΦ ƳŀǊŎŀ нлмс ǇǊŜŘǎǘŀǾƛƭŀ ƴƻǾ ǇǊŜŘƭƻƎ ŦƻǊƳǳƭŜ Ȋŀ ŘƻƭƻőƛǘŜǾ ǊŀǎǘƝ mase 
ǎǘǊƻǑƪƻǾ ŘŜƭŀ v obdobju 2017 ς 2020:  ƴƻƳƛƴŀƭƴŀ Ǌŀǎǘ ƳŀǎŜ ǎǘǊƻǑƪƻǾ ŘŜƭŀ v posameznem 
letu bi za 1,5 odstotka ȊŀƻǎǘŀƧŀƭŀ Ȋŀ ƴƻƳƛƴŀƭƴƻ ǊŀǎǘƧƻ ōǊǳǘƻ ŘƻƳŀőŜƎŀ Ǉroizvoda. Na podlagi 
te formule Ǿ ƭŜǘǳ нлмт ƴŜ ōƛ ōƛƭƻ ƳƻȌƴƻ ǎǇǊƻǎǘƛǘƛ ƴƻōŜƴŜƎŀ ǾŜƭƧŀǾƴŜƎŀ ǾŀǊőŜǾŀƭƴŜƎŀ ǳƪǊŜǇŀΣ 
aƳǇŀƪ ǎŜ ōƻŘƻ ƭŀƘƪƻ ǑŜ ƴŀǇǊŜƧ ƛȊǇƭŀőŜǾŀƭŀ ƭŜ Ȋ ƭŀƴǎƪƛƳ ŘƻƎƻǾƻǊƻƳ ǎǇǊƻǑőŜƴŀ Ǉƭŀőƴŀ ƭŜǎǘǾƛŎŀ 
ƛƴ ƴŀǇǊŜŘƻǾŀƴƧŀΣ ŘƻǎŜȌŜƴŀ Ǿ ƭŜǘǳ нлмсΦ ± ƭŜǘǳ нлмт ƴŀƧ ōƛ ǎŜ Ǉƻƴovno zamrznila 
napredovanja v PR in nazive ter sprejela novela Zspjs, s katero bi spremenili sistem 
napredovanj, ƛȊǇƭŀőƛƭŀ όǇƭŀőŀ Ȋŀ ŘŜŎŜƳōŜǊύ pa bi prenesli na januar vsakega naslednjega leta. 
V letu 2018 ōƛ ǎŜ ǎǇǊƻǎǘƛƭƛ ǊŜƎǊŜǎ Ȋŀ ƭŜǘƴƛ ŘƻǇǳǎǘ όƛȊǇƭŀőƛƭƻ Ǿ ǾƛǑƛƴƛ ƳƛƴƛƳŀƭƴŜ ǇƭŀőŜύ ƛƴ ǇǊŜƳƛƧŜ 
kolektivnega dodatnega pokojninskega zavarovanja ter izvedla napredovanja po 
ǎǇǊŜƳŜƴƧŜƴŜƳ ½ǎǇƧǎ ƛƴ ƴŀǇǊŜŘƻǾŀƴƧŀ Ǿ ƴŀȊƛǾŜΣ ǾŜƴŘŀǊ Ȋ ƛȊǇƭŀőƛƭƻƳ ǑŜƭŜ Ǿ ƭŜǘǳ нлм9. Leta 
нлмф ōƛ ǎŜ ǇƻǾŜőŀƭ ƻōǎŜƎ ǎǊŜŘǎǘŜǾ Ȋŀ ŘŜƭƻǾƴƻ ǳǎǇŜǑƴƻǎǘ ƴŀ н odstotka mŀǎŜ ǇƭŀőΣ ƭŜǘŀ нлнл 
pa bi se ravno tako ƛȊǇƭŀőŜǾŀƭŀ ƴŀǇǊŜŘƻǾŀƴƧŀ ƛȊ ƭŜǘŀ нлмф, medtem ko bi se sredstva za 
ŘŜƭƻǾƴƻ ǳǎǇŜǑƴƻǎǘ ǇƻǾŜőŀƭŀ ƴŀ о odstotke mŀǎŜ ǇƭŀőΦ 

 

Sindikati smo 11. aprila 2016 znova zavrnili vladni predlog, po katerem bi se rast mase 
ǎǘǊƻǑƪƻǾ ŘŜƭŀ Ǿ ǇƻǎŀƳŜȊƴŜƳ ƭŜǘǳ Řƻƭƻőŀƭŀ ƴŀ ǇƻŘƭŀƎƛ ŀǊōƛǘǊŀǊƴŜ ŦƻǊƳǳƭŜ ƛƴ ƴŜȊŀƴŜǎƭƧƛǾƛƘ 
napovedi gospodarskih gibanj. Poleg tega ni sprejemljivo, da vlada pogajalske predloge 
oblikuje ob predpostavki sprememb Zspjs, ki jim sindikati ȌŜ ƻŘ ǎŀƳŜƎŀ ȊŀőŜǘƪŀ ƪŀǘŜƎƻǊƛőƴƻ 
nasprotujemo. 

 

Pogajalska skupina reprezentativnih sindikatov javnega sektorja /PS SJSκΣ ƪŀǘŜǊŜ őƭŀƴƛ 
smo, je 23. maja 2016 obravnavala ǾƭŀŘƴƻ ƻŘƭƻőƛǘŜǾ o prekinitvi pogajanj glede postopne 
odprave ǇǊŜƻǎǘŀƭƛƘ ǾŀǊőŜǾŀƭƴƛƘ ǳƪǊŜǇƻǾ. S tem smo bili 19. maja 2016 seznanjeni samo preko 
medijev, v skopem ǎǇƻǊƻőƛƭu za javnost je vlada navedla, da se namerava pred nadaljevanjem 
pogajanj usklajevati o spremembah Zju in Zspjs. To ravnanje je po ƴŀǑƛ oceni ƪǊǑƛlo 
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Dogovor16 in hkrati zanikalo socialno partnerstvƻΣ ǇƻǾȊǊƻőƛƭƻ ƧŜ odstop od ustaljenega 
ƛǎƪŀƴƧŀ ŘƻƎƻǾƻǊŀ ƴŀ ǇƻŘǊƻőƧǳ Ǉƭŀő ƧŀǾƴŜƎŀ ǎŜƪǘƻǊƧŀΣ ƪi so ga zmogle vse ǇǊŜƧǑƴƧŜ ǾƭŀŘŜΦ 
Nepripravljenost na pogajanja in odsotnost ǇǊƛōƭƛȌŜǾŀƭƴƛƘ ǇǊŜŘƭƻƎƻǾ ƴi ƴƛő ŘǊǳƎŜƎŀ ƪƻǘ 
ƴŀőǊǘƴƻ ȊŀǾǊŀőŀƴƧŜ ǎƪƭŜƴƛǘǾŜ ŘƻƎƻǾƻǊŀ ƛƴ ƳƻȌƴƻǎǘ Ŝnostranskih posegov v pravice javnih 
ǳǎƭǳȌōŜƴŎŜǾΣ ƪŀǊ ƧŜ ƴŜǎǇǊŜƧŜƳƭƧƛv in skrajno nevaren precedens. Zahtevali smo ǘŀƪƻƧǑƴƧŜ 
nadaljevanje pogajanj v okviru Dogovora16 in poudarili, da ǇǊŜŘǾƛŘŜƴŀ ǾƭŀŘƴŀ Ǉƻƭƛǘƛƪŀ Ǉƭŀő Ǿ 
javnem sektorju in spremembe Zju in Zspjs neposredno posegajo v socialno-ekonomski 
ǇƻƭƻȌŀƧ ŘŜƭŀǾŎŜǾΣ Ȋŀǘƻ ǎǘŀ ŘƛŀƭƻƎ ƛƴ Řƻseganje soglasja s sindikati o teh ǾǇǊŀǑŀƴƧƛƘ ƴǳƧƴŀ Ȋŀ 
legitimnost sprejetih ukrepov in sprememb. YǊǑƛǘŜǾ ŘƻƎƻǾƻǊŀ ƻō ƧŀǎƴƛƘ ǎǘŀƭƛǑőƛƘ ǎƛƴŘƛƪŀǘƻǾ ƛƴ 
ƴŀǑƛ pripravljenosti na dialog vladi jemlje kredibilnost in postaǾƭƧŀ ǇƻŘ ǾǇǊŀǑŀƧ ǾŜǊƻŘƻǎtojnost 
sleherne njene zaveze, zlasti, ker predlagaƴŜ ȊŀƪƻƴǎƪŜ ǎǇǊŜƳŜƳōŜ ōƛǎǘǾŜƴƻ ǎƭŀōǑŀƧƻ ǇƻƭƻȌŀƧ 
ƧŀǾƴƛƘ ǳǎƭǳȌōŜƴŎŜǾΣ ƳŜŘ ŘǊǳƎƛƳ ƻƳƻƎƻőŀƧƻ netransparentno in arbitrarno nagrajevanje ter 
ƭŀȌƧŜ ƻŘǇǳǑőŀƴƧŜΦ PǊƛőŜƭƛ smo s pripravo na izvedbo skupnih sindikalnih aktivnosti in pritiskov, 
őŜ ōƛ vlada ǾȊǘǊŀƧŀƭŀ ǇǊƛ ƪǊǑƛǘǾƛ 5ƻƎƻǾƻǊŀ16, ter ȊŀƘǘŜǾŀƭƛ ǘŀƪƻƧǑƴƧƛ ǎŜǎǘŀƴŜƪ ǎ premierjem. 

 

Na protestnem shodu '5 pred 12-o' smo 9. junija 2016 ob vladnem poslopju na 
DǊŜƎƻǊőƛőŜǾƛ ǳƭƛŎƛ Ǿ [ƧǳōƭƧŀƴƛ nasprotovali opustitvi socialnega dialoga in enostranskemu 
izstopu ƛȊ ǇƻƎŀƧŀƴƧΦ bŀǾȊƻőŜ ǎƻ ƴŀƎƻǾƻǊƛƭƛ ǇǊŜŘǎŜŘƴƛƪ ½{{{ ƳŀƎΦ 5ǳǑŀƴ {ŜƳƻƭƛő ter vodja 
obeh sindikalnih pogajalskih skupin Wŀƪƻō tƻőƛǾŀǾǑŜƪ ƛƴ .ǊŀƴƛƳƛǊ ~ǘǊǳƪŜƭƧ. 

 

tƻƎŀƧŀƴƧŀ ǎƻ ǎŜ ƪƻƴőƴƻ ǇǊƛőŜƭŀ 27. junija 2016, ko smo znova terjali, da se ne sme 
enostransko posegati Ǿ ǇǊŀǾƛŎŜ ƧŀǾƴƛƘ ǳǎƭǳȌōŜƴŎŜǾ ǇǊŜƪƻ ȊŀƪƻƴǎƪƛƘ ǎǇǊŜƳŜƳōΣ ƪŀƪƻǊ ǘǳŘƛΣ 
da se pogajanja/usklajevanja o Zju in Zspjs vodijo posebej ter ǑŜƭŜ ǘŜŘŀƧΣ ƪƻ ōƻ ŘƻǎŜȌŜƴ 
ŘƻƎƻǾƻǊ ƻ Ǉƻƭƛǘƛƪƛ Ǉƭŀő ƛƴ ƴŀőƛƴǳ ǎǇǊƻǑőŀƴƧŀ ǇǊŜƻǎǘŀƭƛƘ ǾŀǊőŜǾŀƭƴƛƘ ǳƪǊŜǇƻv. Izpostavili smo 
odpravo anomalij in opomnili, da spremembe vrednotenja posameznih poklicnih skupin 
neposredno vplivajo na druga primerljiva DMΣ ȊŀǊŀŘƛ őŜǎŀǊ ōƻŘƻ ǳǇǊŀǾƛőŜƴƻ ǎƭŜŘƛƭŜ ǇƻŘƻōƴŜ 
zahteve ostalih sindikatov. 

 

Navzlic temu, da mora biti predlog ŘǊȌŀǾƴŜƎŀ ǇǊƻǊŀőǳƴŀ Ȋŀ ǇǊƛƘƻŘƴƧƛ ŘǾŜ ƭŜǘƛ ȌŜ Řƻ 
konca septembra posredovan parlamentu, smƻ ǑŜƭŜ мфΦ ǎŜǇǘŜƳōǊŀ нлмс ς po skoraj 
trimŜǎŜőƴƛ ǇǊŜƪƛƴƛǘǾƛ ς nadaljevali pogajanja. V naslednjih dveh krogih sta si pogajalski strani 
izmenjevali predloge, 10. oktobra 2016 pa je vlada predstavila sklepe, sprejete v zvezi s 
ǇǊŜŘƭƻƎƻƳ Ȋŀƪƻƴŀ ƻ ǳƪǊŜǇƛƘ ƴŀ ǇƻŘǊƻőƧǳ Ǉƭŀő ƛƴ ŘǊǳƎƛƘ ǎǘǊƻǑƪƻǾ ŘŜƭŀ Ȋŀ ƭŜǘƻ нлмт ƛƴ ŘǊugih 
ukrepih v javnem sektorju /Zuppjs17/ na njeni redni seji 4 dni pred tem. Zavezala se je, da bo 
Ǿ ǇǊƛƳŜǊǳΣ őe s sindikati ne bƻ ŘƻǎŜȌŜƴ ŘƻƎƻǾƻǊ o ukrepih, ki so predmet Zuppjs17, seznanila 
parlament, da pogoji za zakon niso izpolnjeni oziroma da ta ni primeren za nadaljnjo 
obravnavo. Tako je bila realizirana sindikalna zahteva po vnosu enake varovalke kot pri 
sprejemanju Dogovora16. 

 

wŀȊǇǊŀǾŀ ƴŀ ǎŜƧƛ ǇƻƎŀƧŀƭǎƪŜ ƪƻƳƛǎƛƧŜ мтΦ ƻƪǘƻōǊŀ нлмс ƧŜ ōƛƭŀ ƻǎǊŜŘƻǘƻőŜƴŀ ƴŀ ƪƭƧǳőno 
ǎƛƴŘƛƪŀƭƴƻ ǘƻőƪƻΥ ǾƭŀŘŀ ōǊŜȊ ǳǎƪƭŀŘƛǘǾŜ Ȋ ǊŜǇǊŜȊŜƴǘŀǘƛǾƴƛƳƛ ǎƛƴŘƛƪŀǘƛ ƧŀǾƴŜƎŀ ǎŜƪǘƻǊƧŀ v 
zakonodajni postopek ne sme vloȌƛǘƛ ǎǇǊŜƳŜƳō ½Ƨǳ ƛƴ ½ǎǇƧǎ. 

 

Vlada je 25. oktobra 2016 predstavila nov predlog dogovora ƻ ǳƪǊŜǇƛƘ ƴŀ ǇƻŘǊƻőƧǳ 
ǎǘǊƻǑƪƻǾ ŘŜƭŀ ƛƴ ŘǊǳƎƛƘ ǳƪǊŜǇƛƘ Ǿ ƧŀǾƴŜƳ ǎŜƪǘƻǊƧǳ ƻŘ ǾƪƭƧǳőƴƻ ƭŜǘŀ нлмт ŘŀƭƧŜ /Dogovor17/, 
ǇǊƛ őŜƳŜǊ ƧŜ ǳǇƻǑǘŜǾŀƭŀ ǎƛƴŘƛƪŀƭƴƻ ȊŀƘǘŜǾƻΣ Řŀ ǎŜ ƳƻǊŀ ƴŀƴŀǑŀǘƛ ƴŀ ƻōŘƻōƧŜ ƻŘ нлмт Řƻ 
нлмфΣ ƪƻǘ Řƻƭƻőŀ Dogovor16. PǊŜƳƛƪƻǾ ƴƛ ōƛƭƻΣ ƴŀǎƭŜŘƴƧƛő ǎƳƻ ǎŜ ǎŜǎǘŀƭƛ нΦ in 4. novembra, 
zaklƧǳőƴŀ ǇƻƎŀƧŀƴƧŀ тΦ ƴƻǾŜƳōǊŀ нлмс Ǉŀ ǎƻ ǎŜ ƪƻƴőŀƭŀ ƴŜǳǎǇŜǑƴƻΦ Med drugim vlada ni bila 
ǇǊƛǇǊŀǾƭƧŜƴŀ ǎǇǊŜƧŜǘƛ ǇǊŜŘƭƻƎŀ ƻ ǇǊƛƻǊƛǘŜǘƴŜƳ ŘƻƎƻǾƻǊǳ Ȋŀ ǳǾǊǎǘƛǘŜǾΣ ƴŀőƛƴ ƛƴ ŘƛƴŀƳƛƪƻ 
ƻŘǇǊŀǾŜ ŀƴƻƳŀƭƛƧ Ǿ Ǉƭŀőƴƛ ǎƪǳǇƛƴƛ W ƛƴ ǇǊƛ ǇƻǎŀƳŜȊƴƛƘ DM Ǿ ŘǊǳƎƛƘ ǇƭŀőƴƛƘ ǎƪǳǇƛƴŀƘΣ jasno 
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ƴŀǑǘŜǘƛƘ Ǿ ŘƻƎƻǾƻǊu iz leta 2009 (med drugim pri DM arhivski tehnik), ampak je vztrajala pri 
odpravi anomalij za vsa DM ƘƪǊŀǘƛΣ ƪŀǊ ǾǎŜƪŀƪƻǊ őŀǎƻǾƴƻ precej oddaljuje sprejem dogovora. 

 

Vseeno smo se ǾƴƻǾƛő ǎŜǎǘŀƭƛ 14. in 18. novembra in 5., 13., 14. in 15. decembra 2016, 
ko je bil tudi parafiran Dogovor17. Ta je bil nato ς skupaj z aneksom h Kpnd in izjavo o 
stopnji usklajenosti besedila Zuppjs17 ς sklenjen 21. decembra 2016. DƭŀǾƴŜ ǘƻőƪŜ: dogovor 
ǎŜ ƴŀƴŀǑŀ ǎŀƳƻ ƴŀ ƭŜǘƛ 2017 in 2018, ǇǊƛ őŜƳŜǊ ǎŜ Ǿ ƭŜǘǳ 2018 ohranita ƭŜ ŘǾŀ ǾŀǊőŜǾŀƭƴŀ 
ukrepa, t.j. zamrznitev redne delovne ǳǎǇŜǑƴƻǎǘƛ ǘŜǊ ǇƻŘŀƭƧǑŀƴƧŜ ƻƳŜƧƛǘŜǾ ƎƭŜŘŜ ƛȊǇƭŀőŜǾŀƴƧŀ 
ŘŜƭƻǾƴŜ ǳǎǇŜǑƴƻǎǘƛ ƛȊ ƴŀǎƭƻǾŀ ǇƻǾŜőŀƴŜƎŀ ƻōǎŜƎŀ ŘŜƭŀ in prodaje blaga in storitev na trgu, 
napredovanja pa se izǇƭŀőŀƧƻ ǇǊƛ ŘŜŎŜƳōǊǎƪƛ ǇƭŀőƛΦ ± ƭŜǘǳ нлму ǎŜ ǘǳŘƛ ȊŀőƴŜƧƻ ǇƻƎŀƧŀƴƧŀ ƻ 
ǳƪǊŜǇƛƘ ƴŀ ǇƻŘǊƻőƧǳ Ǉƭŀő ƛƴ ŘǊǳƎƛƘ ǎǘǊƻǑƪƻǾ ŘŜƭŀ Ǿ ƧŀǾƴŜƳ ǎŜƪǘƻǊƧǳΣ ƪƛ ƴƛǎƻ ǇǊŜŘƳŜǘ ǘŜƎŀ 
ŘƻƎƻǾƻǊŀΣ ŀ ǎƻ ǑŜ ǾŜŘƴƻ Ǿ ǾŜƭƧŀǾƛΦ  

 

V letu 2017 veljajo ǾŀǊőŜǾŀƭƴƛ ǳƪǊŜǇƛΥ Ǌegres za letni dopust ǎŜ ƧŀǾƴƛƳ ǳǎƭǳȌōŜƴŎŜƳΣ 
ǳǾǊǑőŜƴƛƳ Řƻ ǾƪƭƧǳőƴƻ мсΦ PRΣ ƛȊǇƭŀőŀ Ǿ ǾƛǑƛƴƛ м000 evrov, tistƛƳ ƻŘ мтΦ Řƻ ǾƪƭƧǳőƴƻ плΦ PR v 
ǾƛǑƛƴƛ ƳƛƴƛƳŀƭƴŜ ǇƭŀőŜ όтфл,73 evrov), od 41. do 50. PR Ǿ ǾƛǑƛƴƛ слл evrov in tistim nad 50. PR 
Ǿ ǾƛǑƛƴƛ рлл evrov; premije kolektivnega pokojninskega zavarovanja ǎŜ ƛȊǇƭŀőǳƧŜƧƻ Ǿ ǾƛǑƛƴƛ 30 
odstotkov vrednosti premij pred zniȌŀƴƧŜƳΣ ƻŘ ƳŜǎŜŎŀ ƳŀǊŎŀ нлмт Ǉŀ Ȋŀ ǎǘŀǊŜƧǑŜ ƻŘ рл ƭŜǘ Ǿ 
ǾƛǑƛƴƛ рл odstotkov in Ȋŀ ǎǘŀǊŜƧǑŜ ƻŘ рр ƭŜǘ v ǾƛǑƛƴƛ 80 odstotkov; rŜŘƴŀ ŘŜƭƻǾƴŀ ǳǎǇŜǑƴƻǎǘ se 
ne ƛȊǇƭŀőǳƧŜΤ ŘŜƭƻǾƴŀ ǳǎǇŜǑƴƻǎǘ ƛȊ ƴŀǎƭƻǾŀ ǇƻǾŜőŀƴŜƎŀ ƻōǎŜƎŀ ŘŜƭŀ ƛƴ ƛȊ ƴŀǎƭƻǾŀ ǇǊƻŘŀƧŜ 
blaga in storitev na trgu ǎŜ ƛȊǇƭŀőǳƧŜ ǇƻŘ ŜƴŀƪƛƳƛ ǇƻƎƻƧƛ ƛƴ ƻƳŜƧƛǘǾŀƳƛ ƪƻǘ Ǿ ƭŜǘǳ нлмсΤ 
napredovanja ǎŜ ƛȊǇƭŀőŀƧƻ ǎ Ǉƭŀőƻ Ȋŀ ƳŜǎŜŎ ŘŜŎŜƳōŜǊ нлмтΤ ƻƘǊŀƴƛ ǎŜ ƻƳŜƧƛǘŜǾ ǎƪƭŜǇŀƴƧŀ 
podjemnih/avtorskih pogodb z lastnimi zaposlenimi (z redkimi izjemami, tudi v kulturi!); letni 
dopust ƧŜ ǑŜ ǾŜŘƴƻ ƻƳŜƧŜƴ na 35 dni + dodatnih 15 iz naslova posebnih pogojev dela; 
anomalije pri DM Řƻ ǾƪƭƧǳőƴƻ нсΦ PR ǎŜ ƻŘǇǊŀǾƛƧƻ ǎ мΦ ƧǳƭƛƧŜƳ нлмтΣ ƴŀ ǾƛǑƧŜ ǳǾǊǑőŜƴƛƘ DM pa 
s 1. oktobrom 2017, za odpravo anomalij se nameni 70 milijonov evrov na letni ravni όőŜ ōƛ ǎŜ 
ƛȊǇƭŀőŜǾŀƭŜ skozi vse leto), v to maso pa se ne ǾǑǘŜǾŀƧƻ ŀƴƻƳŀƭƛƧŜ ǇǊƛ ǇƭŀőŀƘ ŘƛǊŜƪǘƻǊƧŜǾΣ 
ƳƻǊŜōƛǘƴƻ ǾƛǑƧŜ ǾǊŜŘƴƻǘŜƴƧŜ DM zdravnikov in zobozdravnikov (kot posledica sklenitve 
sporazuma med vlado in sindikatom Fides) ter spremembe drugih DM, ki bi temu dvigu 
sledile. Morebitne spremembe vrednotenja DM zdravnikov in zobozdravnikov naj bi se 
uveljavile v ŜƴŀƪŜƳ őŀǎƻǾƴŜƳ ǊŜȌƛƳǳΣ s 1. oktobrom 2017. Dogovor o novem vrednotenju 
DM ȊŀǊŀŘƛ ƻŘǇǊŀǾŜ ŀƴƻƳŀƭƛƧ όǘƻǊŜƧ ƻ ŘƻƭƻőƛǘǾƛκǳƎƻǘƻǾƛǘǾƛ DM, kjer je vrednotenje le-teh 
neustrezno, in njihovih novih PR) se sklene do 1. maja 2017, z vgrajeno varovalkoΣ Řŀ őŜ do 
ǇƻŘǇƛǎŀ ŘƻƎƻǾƻǊŀ ƴŜ ōƛ ǇǊƛǑƭƻ ǇǊŀǾƻőŀǎƴƻΣ ƧŀǾƴƛƳ ǳǎƭǳȌōŜƴŎŜƳ ǇǊƛǇŀŘŀ ǇƻǊŀőǳƴ ǊŀȊƭƛƪŜ Ǿ 
Ǉƭŀőƛ od 1. julija 2017 (za prvo skupino) oziroma od 1. oktobra 2017 (za drugo skupino). Prav 
tako je dogovorjen razpon odprave anomalij: od 1 do 3 PR na posameznem DM. Vgrajeni 
bosta tudi varovalki o soglasju ƎƭŜŘŜ ǘŜƳŜƭƧƴƛƘ ǾǇǊŀǑŀƴƧ ǎƛǎǘŜƳŀ Ǉƭŀő ƧŀǾƴŜga sektorja (Zspjs) 
ƛƴ ǳǎƭǳȌōŜƴǎƪŜ ȊŀƪƻƴƻŘŀƧŜ (Zju) ǘŜǊ Ǉƭŀőƛƭǳ ǎǘŀǾƪŜ Ǿ ǇǊƛƳŜǊǳ ƪǊǑƛǘǾŜ ŘƻƎƻǾƻǊŀ. Zelo 
pomembna je navezava na sporazum s Fidesom: morebitne spremembe v vrednotenju DM 
zdravnikov in zobozdravnikov so podlaga tudi Ȋŀ ǇƻƎŀƧŀƴƧŀ ƻ ŘǊǳƎŀőƴƛƘ ǳǾǊǎǘƛǘǾŀƘ DM drugih 
ƧŀǾƴƛƘ ǳǎƭǳȌōŜƴŎŜǾΣ ǇǊƛƳŜǊƭƧƛǾih z zdravniki Ǉƻ ȊŀƘǘŜǾƴƻǎǘƛΣ ǾǎŜōƛƴƛ ŀƭƛ ƪŀƪǑƴƛ ŘǊǳƎƛ ƻƪƻƭƛǑőƛƴƛ. 

 

 
Glavnina leta 2017 

 

je bila ǇƻǎǾŜőŜƴa odpravljanju anomalij. V prvi polovici smo po nebroj sestankih, 
poostrenih zaznavanjih nepravilnosti ǇƭŀőƴŜƎŀ ǎƛǎǘŜƳŀ ƧŀǾƴŜƎŀ ǎŜƪǘƻǊƧŀΣ njihovem pridnem 
zbiranju s strani Glosinih organov ς predvsem sindikalnih zaupnic in zaupnikov ς ter aktivnih 
ǳŘŜƭŜȌōŀƘ ƴŀ ǘǊŘƛƘ ƛƴ ǘǊǳŘƴƛƘ ceƴǘǊŀƭƴƛƘ ƛƴ ǇŀƴƻȌƴƛƘ ǇƻƎŀƧŀƴƧƛƘ 27. julija 2017 vendarle 
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uspeli podpisati aƴŜƪǎ ǑǘΦ мл Ƙ Kpjs, aƴŜƪǎ ǑǘΦ н Ƙ Kpdop in aneks h Kpkd. Listine sicer ne 
ǇƻƳŜƴƛƧƻ ƴŀƧǾŜőƧŜ ǎƛƴŘƛƪŀƭƴŜ ȊƳŀƎŜΣ ŀ ƳŀǊǎƛƪŘƻ Ǿ ǇƭŀőƴƛƘ ǎƪǳǇƛƴŀƘ DΣ L ƛƴ WΣ zaposlen na DM 
Ȋ Řƻ нсΦ ƛȊƘƻŘƛǑőƴƛƳ PR, vseeno ǇǊŜƧŜƳŀ ƪŀƪǑŜƴ ŜǾǊƻ ǾŜőΦ 
 

V zadnji tretjini leta smo pri odpravljanju ŀƴƻƳŀƭƛƧ ƻȊƛǊƻƳŀ ǳǎǘǊŜȊƴŜƧǑŜƳ ǾǊŜŘƴƻǘŜƴƧǳ 
DM nad 26. PR zastali: na vsakotedenskih centralnih pogajanjih se nismo premaknili nikamor, 
na resornih smo se le ǎǊŜőevali dva meseca. Vladna stran je, zlasti na ǇŀƴƻȌƴƛƘ pogajanjih, 
rada ignorantsko odgovarjala, da nima mandata, da nima protipredloga, da je to zadnja 
ponudba in podobno. Brili so norce iz nas. 

 

~Ŝ ǇƻǎŜōŜƧ ƳƛƴƛǎǘǊǎǘǾƻ Ȋŀ ƻƪƻƭƧŜ ƛƴ ǇǊƻǎǘƻǊ ƧŜ bilo ƪǊƻƴƛőƴƻ ƴŜǳőƛƴƪƻǾƛǘƻ tako pri 
ȊŀȊƴŀǾŀƴƧǳ ǎǇŜŎƛŦƛőƴƛƘ ǘŜȌŀǾ Ǿ ǾŀǊǎǘǾǳ ƴŀǊŀǾŜ όƛƳŀƳƻ ǎŀƳƻ tarifni del kolektivne pogodbe;  
ƧŀǾƴŀ ǎƭǳȌōŀ ƴƛ ŘƻǾƻƭƧ ǳőƛƴƪƻǾƛǘŀΤ  ǇǊŀǾƛőƴŜƧǑe bi morali nagrajevati delavce; ȌŜ ǾŜőƪǊŀǘ ǎƳƻ 
zahtevali uvedbo napredovanja v strokovne nazive;  ƴŜǳǎǇŜǑƴƻ ǎŜ ǘǊǳŘƛƳƻ ƻŘǇǊŀǾƛǘƛ ƪǊƛǾƛőƴŜ, 
ƻőƛǘƴŜ in nesporno ugotovljene ŀƴƻƳŀƭƛƧŜ ǇƭŀőƴŜƎŀ ǎƛǎǘŜƳŀ, npr. dvig ǾƛǑƧega 
naravovarstvenega svetovalca za en sam samcat PR!ύ ƪƻǘ ǘǳŘƛ ǇǊƛ ǊŜǑŜǾŀƴƧǳ ƪƻƴƪǊŜǘƴƛƘ 
ǾǇǊŀǑŀƴƧ ƴŀ ȊŀǾƻŘǎƪƛ ǊŀǾƴƛ όnpr. nujne spremembe sistemizacij DM). Neodzivni predstavniki 
ministrstva so radi potarnali ƻ ǇǊŜǾŜő ŘŜƭŀ ƛƴ ǇǊŜƳŀƭƻ őŀǎŀ ǘŜǊ ƻ ƻŘǎƻǘƴƻǎǘƛ ǇƻŘǇƻǊŜ 
ǎǘǊƻƪƻǾƴƛƘ ǎƭǳȌōΦ 

 

V 28-őƭŀƴǎƪƛ PS SJS smo zahtevali odpravo vseh sklopov anomalij /ODM; anomalije 
nad 26. PR; DMΣ ǇǊƛƳŜǊƭƧƛǾŀ Ȋ ȊŘǊŀǾƴƛǑƪƛƳƛκ naenkrat in celovito, kar je edini ƴŀőƛƴ Ȋŀ 
ǇǊŜǇǊŜőƛǘŜǾ ǾŜŘƴƻ ƴƻǾƛƘ nepravilnosti, ƴŜǎƪƻƴőƴƛƘ pregovarjanj o vrednotenju posameznih 
skupin DM in celo razpada enotnega Ǉƭŀőƴega sistema. Pristop vlade in ǑŜ ƪƻƎŀ je bil 
ŘǊǳƎŀőŜƴΥ  najprej ǎƻ ȌŜƭŜƭƛ ƴa hitro in z levo roko pospraviti z ηƴŀǾŀŘƴimiζ ŀƴƻƳŀƭƛƧami in se 
zatem lotiti vrednotenja DM, ǇǊƛƳŜǊƭƧƛǾƛƘ Ȋ ȊŘǊŀǾƴƛǑƪƛƳƛΦ ¢ƻ je ς zlasti zaradi vladnih 
centralnih in resornih ponudb v smislu 'to je vse, vzemi ali pusti!' ς ƪǊŀǘƪƻǾƛŘƴƻ ƛƴ ǑƪƻŘƭƧƛǾƻΣ 
saj spodbuja apetite ǾǇƭƛǾƴŜƧǑƛƘ ǎƪǳǇƛƴ (cehov) javnega sektorjaΣ ƪƛ ƧƛƳ Ǉƭŀőƴƛ ǎƛǎǘŜƳ ƴŜ 
ustreza, da bi Ǿ ǎƻƭƛǎǘƛőƴƛƘ pogajanjih ƛȊǘǊȌƛƭŜ ǾŜőΣ őŜǘǳŘƛ ƴŀ Ǌŀőǳƴ ŘǊǳƎƛƘ ǎƪǳǇƛƴ ƧŀǾƴƛƘ 
ǳǎƭǳȌōŜƴŎŜǾΦ ±ƭŀŘŀ ƴŜ ōƛ ǎƳŜƭŀ sklepati ǎŜǇŀǊŀǘƴƛƘ ŘƻƎƻǾƻǊƻǾ ƛƴ ǊǳǑƛǘƛ ǊŀȊƳŜǊƛƧ Ǿ 
vrednotenju DM, kot npr. pri ǾƛǑŀƴƧu DM zdravnikov za 3 do 7 ǇƭŀőƴƛƘ PR. (V izogib 
ǇƻŘǘƛƪŀƴƧŜƳΥ ȊŘǊŀǾƴƛƪƻƳ ǎƛŎŜǊ ƴŜ ȊŀǾƛŘŀƳƻΣ ǎǇƻǑǘǳƧŜƳƻ ƛƴ ŎŜƴimo jih, med drugim ǊŜǑǳƧŜƧƻ 
ƴŀǑŜ ȌƛǾƭƧŜƴƧŜ ƛƴ ȊŘǊŀǾƧŜ.) 

 

Glosin glavni odbor se je 1. decembra 2017 preoblikoval v stavkovni odbor in skupaj s 
PS SJS ustanovil koordinacijo stavkovnih odborov sindikatov javnega sektorja /KSO/ ter ǇǊƛőŜƭ 
s stopnjevanjem sindikalnih pritiskov, ki jih bo v primeru vladnega ȊŀǾǊŀőŀƴƧa pogajanj o 
odpravi obeh sklopov anomalij radikalno zaostril s stavko. 

 

Istega dne smo ǇǊƛǎƪƻőƛƭi ƴŀ ǇƻƳƻő ǑŜ slovenskim poklicnim gasilcem s prispevanjem 
podpisa k potrebnemu kvorumu za aƴŜƪǎ ǑǘΦ 11 h Kpjs, po katerem se je PR brez 
napredovanja ƴŀ h5a ϥ±ƻŘƧŀ ƎŀǎƛƭǎƪŜ ƛȊƳŜƴŜ Lϥ Ȋ он ǇƻǾƛǑŀl na 33.  
 

 
2018 

 

Vlada se tudi ƴŀ ȊŀőŜǘƪǳ tega leta ni prƛōƭƛȌŜǾŀƭŀ ŎƛƭƧǳ ǇƭŀőƴŜ ǊŜŦƻǊƳŜ ǘŜǊ ǎŜ ƴƛ ȌŜƭŜƭŀ 
resno in odgovorno lotiti odprave ŀƴƻƳŀƭƛƧ ǇƭŀőƴŜƎŀ ǎƛǎtema in ǾŀǊőŜǾŀƭƴƛƘ ǳƪǊŜǇƻǾΦ ½ 
nesprejemljivimi potezami je spodbudila odpor, 15. januarja 2018 razvit v novinarsko 
konferenco Glose in drugih sindikatov javnega sektorja, ki so napovedaƭƛ ǎƪƻǊŀƧǑƴƧƻ ǎǘŀǾƪƻ ƛƴ 
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protest. Naslednji dan smo skupaj s Sindikatom ǾȊƎƻƧŜΣ ƛȊƻōǊŀȌŜǾŀƴƧŀ ƛƴ ǊŀȊƛǎƪƻǾŀƭƴŜ 
dejavnosti Vir in ±ƛǎƻƪƻǑƻƭǎƪƛm sindikatom Slovenije imeli ǑŜ ǇƻǎŜōƴƻ novinarsko konferenco 
ϥYǳƭǘǳǊŀ ƛƴ ǇǊƻǎǾŜǘŀΣ ǘƻ ƴŀǑŀ ōƻ ƻǎǾŜǘŀΗϥ.  

 

Enodnevno opozorilno ǎǇƭƻǑƴo stavko javnega sektorja, pospremljeno s protestnim 
shodom pred vladnƻ Ǉŀƭŀőƻ ƴŀ DǊŜƎƻǊőƛőŜǾƛ ǳƭƛŎƛ Ǿ [ƧǳōƭƧŀƴƛΣ ƪƛ ǎŜ Ǝŀ ƧŜ ǳŘŜƭŜȌƛƭƻ 5 ǘƛǎƻő 
protestnikov in ki ga je suvereno povezoval predsednik Sindikata Glosa SNG Nova Gorica 
wŀŘƻǑ .ƻƭőƛƴŀΣ ǎƳƻ ƛȊǾŜŘƭƛ нпΦ ƧŀƴǳŀǊƧŀ нлму. SǇƻǊƻőƛƭƻ stavke in shoda je bilo nedvoumno: 
dogovore je treba ǎǇƻǑǘƻǾŀǘƛΣ nujna je enaka obravnava vseh skupin ƧŀǾƴƛƘ ǳǎƭǳȌōŜƴŎŜǾΣ 
razmerja v vrednotenju DM v javnem sektorju so zaradi vladnega sklepanja sporazumov z 
ǊŀȊƭƛőƴƛƳƛ ǇƻƪƭƛŎƴƛƳƛ ǎƪǳǇƛƴŀƳƛ ǇƻǊǳǑŜƴŀ ƛƴ ǎƻ Ȋŀǘƻ ƴŜǾȊŘǊȌƴŀ ǘŜǊ ƧƛƘ moramo ponovno 
ǳǊŀǾƴƻǘŜȌƛǘƛΣ Ǉƻ ǇŜǘƛƘ ƭŜǘƛƘ ƎƻǎǇƻŘŀǊǎƪŜ Ǌŀǎǘƛ ƧŜ ǇǊƛǑŜƭ őŀǎ za Řƻƪƻƴőƴƻ ƻǇǊŜŘŜƭƛtev, kdaj in na 
ƪŀƪǑŜƴ ƴŀőƛƴ ōƻŘƻ ƻŘǇǊŀǾƭƧŜƴƛ ǑŜ ǇǊŜƻǎǘŀƭƛ ǾŀǊőŜǾŀƭƴƛ ǳƪǊŜǇƛΦ ¦ŘŜƭŜȌōŀ ƪǊŜǇƪƻ ƴŀŘ ол ǘƛǎƻő 
ƧŀǾƴƛƘ ǳǎƭǳȌōŜƴŎŜǾ Ǿ ǎǘŀǾƪƛ ǾǎŜƘ ŘŜƧŀǾƴƻǎǘƛ javnega sŜƪǘƻǊƧŀ ƛƴ ƳƴƻȌƛőƴi protestni shod sta 
bila jasen znak, da imajo stavkovne zahteve izjemno podporo med delavci javnega sektorja in 
ǑƛǊǑŜΦ  

 
 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

Dan pred stavko je sicer vƭŀŘŀ ƴŀ ŘƻǇƛǎƴƛ ǎŜƧƛ ǎǇǊŜƧŜƭŀ ηŘƻǇƻƭƴƧŜƴŀζ ƛȊƘƻŘƛǑőŀ Ȋŀ 
pogajanja s KSO, a smo ugotovili, da gre ȊƎƻƭƧ Ȋŀ ȊŀǇƛǎ ƳŀƴƧǑƛƘ ǇƻǇǊŀǾƪƻǾΣ posredovanih ȌŜ 
aprila 2017 ter malo dopolnjenih in predstavljenih tudi na pogajanjih 22. januarja 2018. ~e 
vedno se torej ni zavedlaΣ Řŀ ƴƛ ǾŜő Ǿ ƴŀŘŀƭƧŜǾŀƴƧǳ ƭŀƴǎƪƻƭŜǘƴƛƘ ǇƻƎŀƧŀƴƧΣ ǘŜƳǾŜő Ǿ ǇƻƎŀƧŀƴƧƛƘ 
o stavkovnih zahtevah 16 ǎǘŀǾƪŀƧƻőƛƘ sindikatov. (Glosa je zahtevala: v okviru enotnega 
ǇƭŀőƴŜƎŀ ǎƛǎǘŜƳŀ ǘŀƪƻƧǑƴƧŀ ƛƴ ƘƪǊŀǘƴŀ ƻŘǇǊŀǾŀ ǇǊŜƻǎǘŀƭƛƘ ŀƴƻƳŀƭƛƧ ǇǊƛ ǾǊŜŘƴƻǘŜƴƧǳ DM nad 
26. PR ƛƴ ŀƴƻƳŀƭƛƧΣ ƴŀǎǘŀƭƛƘ ȊŀǊŀŘƛ ǎǇǊŜƳŜƴƧŜƴŜƎŀ ǾǊŜŘƴƻǘŜƴƧŀ ȊŘǊŀǾƴƛǑƪƛƘ DM, z dvigom PR 
DM nad 26. PR za 3 - 4 PR v skladu s predlogom, ki ga je 29. novembra 2017 podala PS SJS;  
dvig PR DM Řƻ ǾƪƭƧǳőƴƻ нсΦ PR za dodatna 2 PRΤ  ǘŀƪƻƧǑƴƧƛ ǇǊƛőŜǘŜƪ ƻŘǇǊŀǾƭƧŀƴƧŀ ǑŜ ǇǊŜƻǎǘŀƭƛƘ 
ǾŀǊőŜǾŀƭƴƛƘ ǳƪǊŜǇƻǾΣ ǾƪƭƧǳőƴƻ Ȋ ƻŘǇǊŀǾƻ у-odstotnega ȊƴƛȌŀƴƧa vrednosti PR po Zujfu;  
ȊŀƎƻǘƻǾƛǘŜǾ ǎǊŜŘǎǘŜǾ Ȋŀ ƛȊǇƭŀőƛƭƻ Ǉƭŀő ƛȊ ǇǊŜŘƘƻŘƴƛƘ ǘƻőƪ Ǿ ŎŜƭƻǘƴƛ ǾƛǑƛƴƛΤ sklenitev 
normativnega dela Kpdop;  Ǉƭŀőƛƭƻ ǎǘŀǾƪŜΦ) 

 

±ƭŀŘŀ ƧŜ Ȋ ƛȊƘƻŘƛǑőƛ zgolj podcenjevala ǎƪǳǇƛƴŜ ƧŀǾƴƛƘ ǳǎƭǳȌōŜƴŎŜǾΣ ȊŀƧŜǘe v predlogu, 
in zatajila vǎŜ ƻǎǘŀƭŜΣ ƪƛ ƧƛƘ Ǿ ƛȊƘƻŘƛǑőƛƘ ǎǇƭƻƘ ƴƛ bilo. Ponovili smo, da so nestrokovna in v 
nasprotju z Dogovorom17, ter upali, da jo ƳƴƻȌƛőƴŀ ǳŘŜƭŜȌōŀ Ǿ ǎǘŀǾƪƻǾƴƛƘ ƛƴ ǇǊƻǘŜǎǘƴƛƘ 
aktivnostih vendarle predrami v smeri zavedanja resnosti razmer in ponovnega tehtanja 
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ƛȊƘƻŘƛǑő. V KSO smo terjali jasno opredelitev do vseh stavkovnih zahtev in predlog 
konkretnih ǊŜǑƛǘev. tǊƛőŀƪƻǾŀƭƛ ǎƳƻ poln ƳŀƴŘŀǘ Ȋŀ ǇƻƎŀƧŀƴƧŀ ƻ ƴƧƛƘƻǾŜƳ ǊŀȊǊŜǑŜǾŀƴƧǳ, poleg 
tega pa zahtevali predstavitev poteka pogajanj, ki jih vlada ǇƻǎŀƳƛőƴƻ ǾƻŘƛ Ȋ ƴŜƪaterimi 
sindikati, ter predlogov, ki jih tam zastopa, saj nas je presenetilo ǾǎŜǎǇƭƻǑƴƻ ƧŀǾƴƻ 
poudarjanje konǎǘǊǳƪǘƛǾƴƻǎǘƛ ƭƻőŜƴƛƘ ǇƻƎŀƧŀƴƧΦ  Za to so Ǉƻ ƴŀǑŜƳ ǊŀȊǳƳŜǾŀƴƧǳ ƳƻȌƴŜ le tri 
razlage:  1) gre zgolj za predstavo za javnost, ki naj ustvari vtis konstruktivnega dialoga, a je 
brez podlage v vsebini;  2) vƭŀŘŀ ƴŀ ƭƻőŜƴƛƘ ǇƻƎŀƧŀƴƧƛƘ ȊŀǎǘƻǇŀ ŘǊǳƎŀőƴŜ ǇǊŜŘƭƻƎŜ ƪƻǘ Ǿ 
pogajanjih s KSO in posameznim sindikatom pƻƴǳƧŀ ŘǾƛƎŜ ŘƻƭƻőŜƴƛƘ DM, ki jih nam ne 
predlaga ς namen je lahko le podkupiti sindikate ƴŀ Ǌŀőǳƴ nadaljnje razgradnje enotnega 
ǇƭŀőƴŜƎŀ ǎƛǎǘŜƳŀ;  3) ǎƛƴŘƛƪŀǘƛΣ ǎ ƪŀǘŜǊƛƳƛ ǎŜ ƭƻőŜƴƻ ǇƻƎŀƧŀΣ so se ǇǊƛǇǊŀǾƭƧŜƴƛ ƻŘǊŜőƛ Ǿeliki 
ǾŜőƛƴƛ ǎǘŀǾƪƻǾƴƛƘ ȊŀƘǘŜǾΦ V prvem primeru bi moralo vladno ravnanje naleteti na primeren 
odziv sindikatov, tako v drugem kot tretjeƳ ǇǊƛƳŜǊǳ Ǉŀ ǎƳƻ ǾƭŀŘƛΣ ǎƭƻǾŜƴǎƪƛ ƧŀǾƴƻǎǘƛ ƛƴ ǑŜ 
komu jŀǎƴƻ ǎǇƻǊƻőili: v KSO ne bomo dopustili ƭƻőŜƴƛƘ ǎǘŀǾƪƻǾƴƛƘ in drugih kompromisov v 
ǑƪƻŘƻ őƭŀƴƻǾΣ ƪƛ ƧƛƘ ȊŀǎǘƻǇŀƳƻΣ ȊƭŀǎǘƛΣ őŜ ōƛ ōƛƭƛ ǎƪƭŜƴƧŜƴƛ ƳƛƳƻ ŜƴƻǘƴŜƎŀ ǇƭŀőƴŜƎŀ ǎƛǎǘŜƳŀ ǘŜǊ 
ōǊŜȊ ǾŜŘƴƻǎǘƛ ƛƴ ǾŜőƛƴskega soglasja sindikatov, ki sodelujemo v pogajanjih in usklajevanjih 
kolektivnih pogodb, ƪƛ ǘǾƻǊƛƧƻ Ŝƴƻǘƴƛ Ǉƭŀőƴƛ ǎƛǎǘŜƳΦ bƛ ƻǎǘŀƭƻ ƴŜƻǇŀȌŜƴƻΣ Řŀ Ȋŀ ǎƪǳǇƛƴŀƳƛ 
ȊŀǇƻǎƭŜƴƛƘΣ ƪƛ ǎƻ ȌŜ ŘƻǎŜƎƭƛ ǎŜǇŀratne dogovore ŀƭƛ ǎŜ ǑŜ ƭƻőŜƴƻ ǇƻƎŀƧŀƧƻΣ ǎǘƻƧƛƧƻ ǘǊƛ ƳƛƴƛǎǘǊƛce 
ƛȊ ǎǘǊŀƴƪŜ {a/Σ ƪƛ ǎƛ Ƴƻőƴƻ ǇǊƛȊŀŘŜǾŀƧƻ dvigniti Ǉƭŀőe ǎŀƳƻ ŘƻƭƻőŜƴƛƳ ȊŀǇƻǎƭŜƴƛƳ ƻȊƛǊƻƳŀ 
cehom z njihovega resorja. Pozvali smo vse stranƝ: ne ponovite nezakonitega in neustavnega 
sklepanja aneksa h Kpjs iz leta 2010, pri katerem so na sindikalni strani ǎƻŘŜƭƻǾŀƭƛ ǇǊŀƪǘƛőƴƻ 
isti sindikati! Minister za javno upravo Boris Koprivnikar se je jasno zavezal, da se to ne bo 
zgodilo. Opozorili smo ga, da bomo v nasprotnem primeru aktivnosti zaostrili, lahko tudi s 
stavko do izpolnitve stavkovnih zahtev. Do zaostritev ōƻ ǇǊƛǑƭƻ ǘǳŘƛΣ őŜ ǎŜ Ǿlada ne bo 
pripravljena pogajati o vseh stavkovnih zahtevah ali őŜ ōƻŘƻ ǇƻƎŀƧŀƴƧŀ ǑŜ naprej ostala na 
bolj ali manj ƛǎǘƛ ǘƻőƪƛ ƪƻǘ ȊŀŘƴƧƛƘ ƴŜƪŀƧ ƳŜǎŜŎŜǾΦ  

 

V ȊǾŜȊƛ Ȋ ǊŀȊǊŜǑŜǾŀƴƧŜƳ ǎǘŀǾƪƻǾƴƛƘ ȊŀƘǘŜǾ se je 31. januarja 2018 vladna pogajalska 
skupina sestala s KSO. Napredka ni bilo, sta se pa razgalili ŘŀƭƧƴƻǎŜȌƴƻǎǘ ƛƴ ȊŀǇƭŜǘŜƴƻǎǘ 
ǇƻǎƭŜŘƛŎ ǾƭŀŘƴƛƘ ƻŘƭƻőƛǘŜǾ iz preteklosti. Pogajanja so potrdila pravilnost zahteve PS SJS iz 
septembra 2017, Řŀ ōƛ ǇƻƎŀƧŀƴƧŀ ȌŜ ǘŜŘŀƧ ƳƻǊŀƭŀ potekati enotno in celovito naslavljati 
anomalije enotnega ǇƭŀőƴŜga sistemaΦ hőƛǘƴƻ se pogajanja z vsemi sindikati, ki so na vlado 
naslovili stavkovne zahteve, vrtijo okrog te vsebine, ƴŀ ƴŀőƛƴΣ ƪƻǘ ƧŜ ōƛƭ ȌŜ ǘŜŘŀƧ ǇǊŜŘƭŀƎŀƴ. 
Vladna ƴŜƻŘƭƻőƴƻǎǘ se je odrazila Ǿ ƭƻőŜƴƛƘ ǇƻƎŀƧŀƴƧƛƘ Ȋ ǊŀȊƭƛőƴƛƳƛ ǎƛƴŘƛƪŀǘƛ ƻ ǇǊŀƪǘƛőƴƻ 
ƛŘŜƴǘƛőƴƛƘ ǾǎŜōƛƴŀƘΣ za zaplet je odgovorna sama. V KSO smo opozorili, da ƭƻőŜƴŀ ǇƻƎŀƧŀƴƧŀ 
ƴŜ ƳƻǊŜƧƻ ƛƴ ƴŜ ǎƳŜƧƻ ǇǊƛǾŜǎǘƛ Řƻ ƴƛƪŀƪǊǑƴƛƘ ȊŀƪƭƧǳőƪƻǾ oziroma dogovorov o vsebinah, ki so 
predmet pogajanj in usklajevanj z vsemi sindikati javnega sektorja, ali o vsebinah kolektivnih 
pogodb, kjer med podpisniki nŀǎǘƻǇŀ ǾŜő ǎƛƴŘƛƪatov. Koprivnikar, ki je vodil vladno 
pogajalsko skupino do 16. februarja 2018 (tedaj je odstopil kot glavni pogajalec, vajeti je 
nato prevzela generalna sekretarka Vlade Republike Slovenije ƳŀƎΦ [ƛƭƛƧŀƴŀ YƻȊƭƻǾƛő), je sicer 
vztrajno zatrjeval, Řŀ ǘŀƪǑƴƛƘ ŘƻƎƻǾƻǊƻǾ vlada ne bo sklepala ς kar ǑŜ ōƻƭƧ ƪŀȌŜ ƴŀ 
nesmiselnost ƭƻőŜƴƛƘ ǇƻƎŀƧŀƴƧΦ 

 

V KSO smo vztrajali, dŀ ƧŜ ǾǎŜōƛƴŀ ǇƻƎŀƧŀƴƧ ǊŀȊǊŜǑŜǾŀƴje stavkovnih zahtev, zato se 
mora vlada do teh opredeliti in podati ǇǊŜŘƭƻƎ ǊŀȊǊŜǑƛǘǾŜΦ Nismo pristali na odpravo anomalij 
z dopolnjevanjem zelo omejenega nabora DM, ki jih je ƪƻǘ ǇǊƛƳŜǊƭƧƛǾŀ Ȋ ȊŘǊŀǾƴƛǑƪƛƳƛ ȊŀȊƴŀƭŀ 
vlada. Ob tem je bilo ǑŜ ǇƻǎŜōŜƧ zaskrblƧǳƧƻőŜΣ Řŀ ǎŜ ǇǊƛƳŜǊƭƧƛǾƻǎǘ ƴƛ ƻŘǊŀȌŀla v spremembah 
vrednotenja DM Ǿ ǾƛǑƛƴƛ, kot so bili izvedeni ȊŘǊŀǾƴƛǑƪƛ dvigi, ampak so bili predlagani dvigi 
ōƛǎǘǾŜƴƻ ƴƛȌƧƛ. Zahtevali smo prvenstveni dogovor o spremenjenem vrednotenju ODM, ki so 
ǇƻŘƭŀƎŀ Ȋŀ ǳǾǊǑőŀƴƧŜ vseh ostalih DM v PR, kar je edina prava pot do sklenitve sporazuma. Za 
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podlago naj se vzame predlog PS SJS z dne 27. novembra 2017 o ustreznih dvigih ODM nad 
26. PR, ƻō ǳǇƻǑǘŜǾŀƴƧǳ ǎǘŀǾƪƻǾƴŜ zahteve po dvigu DM do 26. PR za dodatna 2 PR, kjer se je 
prav tako potrebno najprej dogovoriti o spremenjenem vrednotenju ODM. Pozvali smo k 
oblikovanju predloga ƴŀ ƴŀőƛƴ, ki bo odgovarjal ƴŀǑi prvi stavkovni zahtevi. 

 

Ker je bila KSO zavezana k pogajanjem in usmerjena v dosego dogovora, je v zvezi z 
zahtevo po odpravi ǑŜ ǇǊŜƻǎǘŀƭƛƘ ǾŀǊőŜǾŀƭƴƛƘ ǳƪǊŜǇƻǾ zavzela izjemno korektno pogajalsko 
ƛȊƘƻŘƛǑőŜ: ukrepi, katerih veljavnost je bila ŘƻƭƻőŜƴŀ s sporazumi, se ƛȊǘŜőŜƧƻ ǎ ǇƻǘŜƪƻƳ 
ŘƻƎƻǾƻǊƧŜƴŜƎŀ őŀǎŀ ƛƴ ǎŜ ƴŀǘƻ ƴŜ ǇƻŘŀƭƧǑǳƧŜƧƻ, ostali pa se 'povrnejo' na raven pred 
ȊƴƛȌŀƴƧŜm s 1. januarjem 2019 (razen 8-odstotno ȊƴƛȌŀƴƧŜ ǾǊŜŘƴƻǎǘƛ PR, kjer smo predlagali, 
da se 4 odstotki ƛȊǇƭŀőŀƧƻ ǎ мΦ julijem 2018, 4 odstotki pa s 1. julijem 2019). Presenetilo pa 
nas je, da smo morali vladni strani pojasnjevatiΣ ƪŀǘŜǊƛ ǾŀǊőŜǾŀƭƴƛ ǳƪǊŜǇƛ ǑŜ zmeraj veljajo. 

 

tƻǎŀƳƛőƴŀ pogajanja po resorjih so tudi steklaΣ ƴŀǑŀ ǎ pogajalci ministrstva za okolje 
in prostor, s katerimi ǎƳƻ ǎŜ ǎǊŜőŀƭƛ 20. februarja 2018, ko smo spet zahtevali sklenitev 
normativnega dela KpdopΣ Ǉŀ ǎƻ ǎŜ ǘǳŘƛ ōǊȌ ƛȊǘŜƪƭŀ.  Usklajeni sindikalni predlog smo poslali 
1. marca 2018, a vladna stran je pogajanja o tem teden dni kasneje gladko zavrnila. 

 

bŀ ǑǘŜǾƛƭƴƛƘ ƛȊőǊǇŀǾŀƧƻőƛƘ popoldansko-ǾŜőŜǊƴƛƘ ŎŜƴǘǊŀƭƴƛƘ ǎŜǎǘŀƧŀƴƧƛƘ ǎƳƻ ǎŜ 
pogajali prvo dekado marca. Vztrajali smo, da na lƻőŜƴe dogovore ne pristajamo, da je treba 
Ŝƴƻǘƴƛ Ǉƭŀőƴƛ ǎƛǎǘŜƳ ƻƘǊŀƴƛǘƛ όƪŀƪǊǑŜƴƪƻƭƛ ȌŜ je, vendarle pomeni varovalko pred 
ƛȊǎƛƭƧŜǾŀƴƧŜƳ ƳƻőƴŜƧǑƛƘ poklicnih skupin/cehov ƴŀ ǑƪƻŘƻ ŘǊǳƎƛƘ ŘŜƭŀǾŎŜǾ ƧŀǾƴŜƎŀ ǎŜƪǘƻǊƧŀ) 
ter Řŀ ǎŜ ƳƻǊŀƳƻ Ǿǎƛ ŘǊȌŀǘƛ ƛǎǘƛƘ ǇǊŀǾƛƭ. 

 

Pogajanja o prvi stavkovnih zahtevi KSO so bila nato 12. marca нлму ǇǊŀƪǘƛőƴƻ 
ȊŀƪƭƧǳőŜƴŀΣ ǎŀƧ ǎƳƻ ǎŜ ǎǇƻǊŀȊǳƳŜƭƛ ƻ ǾǎŜƘ ōƛǎǘǾŜƴƛƘ ŜƭŜƳŜƴǘƛƘ  /npr. +1 PR za DM do 26. 
ƛȊƘƻŘƛǑőƴŜƎŀ twΣ +2 PR za tiste nad 26. PR, +3 PR za DM VIII. in IX. tarifne skupine (primerljivo 
z zdravniki)/,  na vladi pa je bila odgovornost, da to ǑŜ formalno potrdi. Glavna pogajalka 
ƳŀƎΦ YƻȊƭƻǾƛő ǎŜ ƧŜ Ȋavezala, da bodo v naslednjih dneh poslali ǑŜ predlog formule za 
ǳǎƪƭŀƧŜǾŀƴƧŜ Ǉƭŀő Ȋ ƛƴŦƭŀŎƛƧƻ ƻȊƛǊƻƳŀ Ȋ ǊŀǎǘƧƻ ȌƛǾƭƧŜƴƧǎƪƛƘ ǎǘǊƻǑƪƻǾΣ s ǎǇƭƻǑƴƻ produktivnostjo 
ƛǇŘΦ όƧŀǾƴƛƳ ǳǎƭǳȌōŜƴŎŜƳ so se ƻǎƴƻǾƴŜ ǇƭŀőŜ sicer ȊŀŘƴƧƛő ǳǎƪƭŀŘƛƭŜ ŘŀƭƧƴŜƎŀ ƧŀƴǳŀǊƧŀ нлммύ 
ter da bo na seji vlade 15. marca 2018 pridobila konkretno ǎǘŀƭƛǑőe z mandatom za ƪƻƴőƴŀ 
pogajanja 19. marca 2018.  

 

Kljub nekaterim ǎƻƭƛǎǘƛőƴim cehovskim akcijam zunaj PS SJS in KSO je torej kazalo, da 
bi bilƻ ȌŜ ƴŀǎƭŜŘƴƧƛ ǘŜŘŜƴ ƳƻƎƻőŜ ǇŀǊŀŦƛǊŀǘƛκǎƪƭŜƴƛǘƛ όǎǘŀǾƪƻǾƴƛύ sporazum. A 14. marca 2018, 
nekaj minut po 22. uri, je predsednik vlade prof. dr. Miro Cerar naznanil svoj sestop s 
funkcije zaradi odƭƻőƛǘǾŜ ±ǊƘƻǾƴŜƎŀ ǎƻŘƛǑőŀ wŜǇǳōƭƛƪŜ {ƭƻǾŜƴƛƧŜ o razveljavitvi referenduma 
o drugem tiru: ηDanes se je ǇǊŜƭƛƭŀ ƪŀǇƭƧŀ őŜȊ ǊƻōΣ ǇǊƻƧŜƪǘ ŘǊǳƎŜƎŀ ǘƛǊŀ ƧŜ ŘƻȌƛǾŜƭ ƴƻǾ ǳŘŀǊŜŎΣ 
ƪƛ ǎƻ Ǝŀ ǇƻǾȊǊƻőƛƭƛ ǘƛǎǘƛΣ ƪƛ ȌŜƭƛƧƻ ǳǎǘŀǾƛǘƛ ǇƻȊƛǘƛǾƴƛ ǊŀȊǾƻƧ {ƭƻǾŜƴƛƧŜΦ ± ǘŀƪǑƴƛƘ ȊƎƻŘōŀƘ ƴŜ ȌŜƭƛƳ 
sodelovati!ζ Ob tem se je pohvalil s 3. ƴŀƧǾƛǑƧƻ ƎƻǎǇƻŘŀǊǎƪƻ Ǌŀǎǘjo v Evropski uniji in z zelo 
dobrimi napovedmi za letos, z ƴŀƧƴƛȌƧƻ ōǊŜȊǇƻǎŜƭƴƻǎǘjo po letu 2009, s ǇǊǾƛő Ǉƻ letu 2008 
uǊŀǾƴƻǘŜȌŜƴim ǇǊƻǊŀőǳƴom in ǇƻǎƭŜŘƛőƴƛƳ ȊƴƛȌŀƴƧŜƳ javnega dolga z 80 na 70 odstotkov, s 
prihodom tujih investitorjeǾ Ǿ ŘǊȌŀǾƻ, ki odpirajo kakovostna DM, s premaknitvijo projekta 
drugega tira Ȋ ƳǊǘǾŜ ǘƻőƪŜ in podobnim. η{ǇƻǑǘƻǾŀƴŜ ŘǊȌŀǾƭƧŀƴƪŜ ƛƴ ŘǊȌŀǾƭƧŀƴƛΣ ŘǊȌŀǾŀ ƧŜ 
ŘŀƴŜǎ Ǿ ōƛǎǘǾŜƴƻ ōƻƭƧǑŜƳ ǎǘŀƴƧǳ ƪƻǘ ƭŜǘŀ нлмпΦ hōƭŀǎǘ ǾǊŀőŀƳ Ǿ ǾŀǑŜ ǊƻƪŜΣζ je slovesno izjavil 
in se zavezal k skrbi za opravljanje ǘŜƪƻőih poslov in nujnih zadev ter mirno in stabilno 
Slovenijo. Po omembi hudih sprenevedanj koalicijskih partnerjev, zlasti glede zdravstvene 
reforme, je ƎƻǾƻǊƛƭ ǑŜ o ƳŀǊǎƛőŜƳΣ na koncu pa okrcal sindikate javnega sektorja, ki so bili 
'ƳŜǎŜŎŜ ƛƴ ƳŜǎŜŎŜ ŘŜƭŜȌƴƛ ǾǎŜ ǇƻȊƻǊƴƻǎǘƛ', medtem ko je vladna stran oblikovala dopolnilne 
predloge, vodila dialog in bila skrajno strpna. ηKƻ ƴŀƧǾƛǑƧƛ ǇǊŜŘǎǘŀǾƴƛƪƛ ǎƛƴŘƛƪŀǘƻǾ ȌŀƭƛƧƻ ƳŜƴŜ 
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ƛƴ ǾƭŀŘƻΣ ǎŜƳ ōƛƭ ǾŜŘƴƻ ǇƻǘǊǇŜȌƭƧƛǾΣ ǇƻȌƛǊŀƭ ǘŜ ȌŀƭƛǘǾŜΣ ǇƻȌƛǊŀƭ ƴŜǊŜǎƴƛŎŜΣζ je rekel in pridal, da 
je vladna stran pred nekaj dnevi sindikatom predstavila 'zelo dober predlog', a so ga zavrnili, 
ηzŘŀƧ ōƻŘƻ Ǉŀ őŀƪŀƭƛ ƴŀ ƴŀǎƭŜŘƴƧƻ ǇǊƛƭƻȌƴƻǎǘ!ζ 

 

Naslednji dan, 15. marca 2018, nas je mag. YƻȊƭƻǾƛő obvestila, da so zaradi 
napovedanega odstopa vse pogajalske aktivnosti do nadaljnjega ǇǊŜƭƻȌŜƴŜΦ KSO je po vodji 
tƻőƛǾŀǾǑƪǳ takoj odgovorila, da je vlada ǇƻǾȊǊƻőƛƭŀ ƘǳŘŀ ƴŜǎƻǊŀȊƳŜǊƧŀ Ǿ ƧŀǾƴŜƳ ǎŜƪǘƻǊƧǳ z 
ŘǾƛƎƻƳ Ǉƭŀő funkcionarjem, direktorjem, ravnateljem in zdravnikom (s tem je drugim 
deƭŀǾŎŜƳ ǎǇƻǊƻőƛƭŀΣ Řŀ ȊŀƴƧƻ niso pomembni) ter socialne nemire in stavkovni val ƴŀ ȊŀőŜǘƪǳ 
leta. Zato mora pokazati tolikǑƴo objektivno ƛƴ Ǉƻƭƛǘƛőƴo zrelost, da odgovornosti ne bo 
preneǎƭŀ ƴŀ ǇƭŜőŀ ƴŀǎƭŜŘƴƧŜ vlade in jo s tem blokirala. Novi vladi je treba ƻƳƻƎƻőƛǘƛ 
ŘŜƭƻǾŀƴƧŜ Ȋŀ ŘǊȌŀǾƻ ƛƴ ne ukvarjanja z zgodbami, ki so posledica neprimernih potez aktualne 
ǾƭŀŘŜΦ ¦ǇƻǑǘŜǾŀƧƻő zavezo o odpravi anomalij in ǾŀǊőŜǾŀƭƴƛƘ ǳƪǊŜǇƻǾ ter dejstvo, da so bila 
pogajanja o stavkovnih zahtevah Ǿ ȊŀƪƭƧǳőƴƛ fazi, moramo nujno nadaljevati s pogajanji in 
skleniti ǳǊŀǾƴƻǘŜȌŜƴ ƛƴ ǇǊŀǾƛőŜƴ dogovor, ki bo ǎǇƻǑǘoval ƴŀőŜƭƻ enotnega Ǉƭŀőƴega sistema 
in izpolnil vladne obveze Řƻ ƧŀǾƴƛƘ ǳǎƭǳȌōŜƴŎŜǾΦ  
 

 KSO je 16. marca 2018 poslala javno pismo predsedniku vlade v odstopu, vodjema 
drugih dveh koalicijskih strank, generalni sekretarki vlade in medijem. Vsebina: zadnja 
pogajanja med KSO in vlado so potekala 12. marca 2018; ne ŘǊȌƛΣ Řŀ ǎƻ sindikati vladni 
predlog zavrnili; na sestanku pri predsedniku vlade sƻ ōƛƭŀ ǇǊŜŘǎǘŀǾƭƧŜƴŀ ƛȊƘƻŘƛǑőŀ ƛƴ 
ǊŀȊƳƛǎƭŜƪƛ ƻ ƴŜƪŀǘŜǊƛƘ ǊŜǑƛǘǾŀƘΣ ƪƛ ƧƛƘ ƧŜ Ȋŀ ǇƻǇƻƭŘŀƴǎƪŀ ǇƻƎŀƧŀƴƧŀ ƻōƭƛƪƻǾŀƭ ǾǊƘ ƪƻŀƭƛŎƛƧŜ; na 
pogajanjih predlog vlade ni bil popoln, saj je napovedala naknadno posredovanje formule za 
usklajevanje Ǉƭŀő όǇǊƛ őŜƳŜǊ ƧŜ ōƛƭa ƴŀőŜƭƴƻ ŘƻƎƻǾƻǊƧŜƴa ǊŜǑƛǘŜǾ ƻ ǇǊƛőŜǘƪǳ ǳőƛƴƪƻǾŀƴƧŀ Ǿ ƭŜǘǳ 
2020), predlog odprave anomalij z novim vrednotenjem DM, ki je bil sindikatom, skupaj z 
nekaterimi dopolnitvami, podan samo ustno, pa se je ƴŀƴŀǑŀƭ le na koncept novega 
vrednotenja ODM in ne na vsa DM javnega sektorja. Prav tako je bilo dogovorjeno nadaljnje 
delo glede uvedbe nekaterih novih DM, katerih oblikovanje terja veljavna zakonodaja in v 
ƻōǎǘƻƧŜőŜƳ ǎƛǎǘŜƳǳ ƴŜ ƻōǎǘŀƧŀƧƻΦ bŀ ǇƻŘƭŀƎƛ ƻǇƻȊƻǊƛƭ ǎƛƴŘƛƪŀǘƻǾ ǎ ǇƻŘǊƻőƧŀ ƛȊƻōǊŀȌŜǾŀƴƧŀ ƧŜ 
KSO sprejela ǇǊŜŘƭƻƎ ŘǊǳƎŀőƴŜƎŀ ǾǊŜŘƴƻǘŜƴƧŀ DM razrednika, sprejela pa je tudi koncept 
novega vrednotenja ODM ter ǇǊŜŘƭƻƎ Ǿ ȊǾŜȊƛ ǎ ǇƻŘŀƭƧǑŀƴƧŜƳ ǳƪǊŜǇƻǾ ȊŀƳǊȊƴƛǘǾŜ redne 
ŘŜƭƻǾƴŜ ǳǎǇŜǑƴƻǎǘƛ Ǿ ƭŜǘƻ нлмф ƛƴ ȊŀƳƛƪŀ ƛȊǇƭŀőƛƭŀ ƴŀǇǊŜŘƻǾŀnj na december vsakega leta. 
¦ǎƪƭŀƧŜƴƻ ƧŜ ōƛƭƻ ǘǳŘƛ ƛȊǇƭŀőƛƭƻ ƴƻǾŜƎŀ ǾǊŜŘƴƻǘŜƴƧŀ DM, ki bi se izvedlo v treh letih, 
ƴŜǳǎƪƭŀƧŜƴ ƧŜ ƻǎǘŀƭ ȊƎƻƭƧ ŘŀǘǳƳ ƛȊǇƭŀőƛƭŀ Ǿ ƭŜǘǳ нлнлΦ 5ŀ ƻōǎǘŀƧŀ ǾŜƭƛƪŀ ƳƻȌƴƻǎǘ sklenitve 
dogovora, smo javno izrazili ǑŜ Řŀƴ pred odstopom predsednika vlade, pogoj je le, da vlada s 
sindikati ne sklepa separatnih sporazumov, ki bi vrednotenje DM v ŘƻƭƻőŜƴƛƘ ŘŜƧŀǾƴƻǎǘƛƘ 
urejali ugodneje, ker bi s tem odstopila ƻŘ ŜƴƻǘƴŜƎŀ ƪƻƴŎŜǇǘŀ ƛƴ ƛȊƘƻŘƛǑő, ki bi morala biti 
enaka za vsa pogajanja vlade z vsemi sindikati javnega sektorja (tƻ ǎǘŀƭƛǑőŜ ǎƳƻ konsistentno 
zastopali skozi celoten mandat te vlade). Pred seboj sicer nikoli nismo imeli vladnega 
predloga, do katerega bi se lahko opredelili, ga sprejeli ali zavrnili; na zadnjih pogajanjih je 
bilo celo ƛȊǊŜŎƴƻ ǊŜőŜƴƻΣ Řŀ ƎǊŜ Ȋŀ ǇǊŜŘƭƻƎŜ ǾǊƘŀ ƪƻŀƭƛŎƛƧŜΣ ƪƛ ƧƛƘ ƳƻǊŀ ǎǇǊŜƧŜǘƛ ƛƴ ǇƻǘǊŘƛǘƛ 
vlada na seji 15. marca 2018. Trditve o zavrnitvi vladnega predloga in sklenitve dogovora so, 
ƪŀǊ ǎŜ ǘƛőŜ Y{hΣ ƴŀǇŀőƴŜΦ OőƛǘŜƪΣ Řŀ ǊŀȊƭƛőƴŜ ǎƪǳǇƛƴŜ ƎƭŜŘŀƧƻ ƭŜ vsaka svoje interese, ostro 
ȊŀǾǊŀőŀƳƻ:  ravno sindikati v KSO smƻ ǎŜ ȊŀǾŜǎǘƴƻΣ ǎ ŎƛƭƧŜƳ ƭŀȌƧŜƎŀ ŘƻǎŜƎŀƴƧŀ ŘƻƎƻǾƻǊŀΣ med 
pogajanji odpovedali Ǿǎŀƪ ǎǾƻƧƛƳ ǇŀǊŎƛŀƭƴƛƳΣ őŜǊŀǾƴƻ ƳƴƻƎƛƳ upraǾƛőŜƴƛƳ ƛƴǘŜǊŜǎƻƳ ƛƴ 
ǇǊƛőŀƪƻǾŀƴƧŜƳ, ter ǎ ǘŜƳ ǇǊƛǎǇŜǾŀƭƛ ƪ ǇƻŜƴƻǘŜƴŜƳǳ ƛƴ ǳǊŀǾƴƻǘŜȌŜnemu predlogu za 
ǇǊŀǾƛőƴŜƧǑŜ Ǉƭŀőƛƭƻ ǇǊŀƪǘƛőƴƻ ǾǎŜm javnim ǳǎƭǳȌōŜƴŎŜm /őŜƳǳǊ je nazadnje sledila tudi 
vladna pogajalska skupina/ .  V KSO smo edini dosledno branili enotni Ǉƭŀőƴƛ ǎƛǎǘŜƳ in 
ǎǇƻǑǘƻǾŀƭƛ Dogovor17. NŜ ŘǊȌƛ niti trditev, da se je vƭŀŘŀ ǾŜő ƳŜǎŜcev intenzivno dogovarjala 
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s sindikati javnega sektorja. Koprivnikar je kot prvi pogajalec odstopil slab mesec pred 
odstopom predsednika vlade, do tedaj so bila pogajanja jalova, zares so stekla ǑŜƭŜ po 
prevzemu vodenja vladne pogajalske skupine s stranƝ mag. YƻȊƭƻǾƛőΦ Prav to dejstvo in izjava 
predsednika vlade, Řŀ ƧŜ ōƛƭŀ ƻŘƭƻőƛǘŜǾ ƻ ƻŘǎǘƻǇǳ ǇǊŜƳƛǑƭƧŜƴŀ όǇǊŜǊŀőǳƴƭƧƛǾŀΚύΣ ǎƪǳǇŀƧ s ǑŜ 
nekaterimi dogodki /npr. predlogi sindikatom ƻőƛǘƴƻ ƴƛǎƻ ōƛƭƛ ǳǎƪƭŀƧŜƴƛ Ȋ ƳƛƴƛǎǘǊƛŎƻ Ȋŀ 
finance, saj jih je javno kritizirala/ , ǳǎǘǾŀǊƧŀ ƴŜǇǊƛƧŜǘŜƴ ƻōőǳǘŜƪΣ Řŀ ǾƻƭƧŜ in pripravljenosti za 
sporazum v resnici nikoli ni bilo. Naslovljence smo pozvali, naj ŘƻƪŀȌŜjo nasprotno, do konca 
izpeljejo ȊŀőŜǘŀ ǇƻƎŀƧŀƴƧŀΣ ƴŀ ǘŀ ƴŀőƛƴ Ǉrevzamejo svojo odgovornost in izpolnijo zaveze 
javnim usƭǳȌōŜƴŎŜƳ po Dogovoru17 ter ōƻŘƻőƛ vƭŀŘƛ ƻƭŀƧǑŀjo mandat, ki bi ga sicer morala 
ǇǊƛőŜǘƛ Ȋ ǊŜǑŜǾŀƴƧŜƳ ƴŜǾȊŘǊȌƴƛƘ ǊŀȊƳŜǊƛƧ Ǿ ƧŀǾƴŜƳ ǎŜƪǘƻǊƧǳΣ Ȋŀ ƪŀǘŜre nosi odgovornost 
sedanja vlada z ƭƻőŜƴƛmi dogovori/favoriziranji ŘƻƭƻőŜƴih poklicnih skupin. NƛƪŀƪǊǑƴŜƎŀ 
razloga ni, da se 19. marca 2018 ne bi nadaljevala ƛƴ ȊŀƪƭƧǳőƛƭŀ ȌŜ ŘƻƎƻǾƻǊƧŜƴŀ ǇƻƎŀƧŀƴƧŀ; v 
primeru zavrnitve bo potrjena domneva o odsotnosti vladne volje in nepripravljenosti za 
sporazum ter o uprizorjenem odstopu predsednika vladeΣ ƪƛ ƴƛ ƴƛő ŘǊǳƎŜƎŀ kot izogibanje 
ƻŘƎƻǾƻǊƴƻǎǘƛ ƛƴ ǳǊŜǎƴƛőƛǘǾƛ zavez. V nobenem primeru pa odgovornosti za rezultat pogajanj 
ƴƛ ƳƻƎƻőŜ valiti na sindikalno stran. 
 

Vlada je 19. marca 2018 javila, da bi bilo kljub temu (?!), da bo z 20. marcem 2018 
ǇǊƛőŜƭŀ ƻǇǊŀǾƭƧŀǘƛ ǘŜƪƻőe posle, ƴŜƻŘƎƻǾƻǊƴƻΣ őŜ bi zadnji dan sklepala dogovore, ki bi imeli 
posledice za javne finance, zato se pogajanja ne morejo nadaljevati. 

 

V KSO smo javno opozorili, da je neodgovorno ravno to, da vlada naslednji vladi 
ǇǊŜǇǳǑőŀ ƻŘǇǊŀǾƻ ŀƴƻƳŀƭƛƧΣ ƪƛ ƧƛƘ ƧŜ ǎŀƳŀ ǇƻǾȊǊƻőƛƭŀΣ ǘǳŘƛ ƴŀ DM Ȋ ƴƛȌƧƛƳƛ ǇƭŀőŀƳƛΣ Ǉƻ ǘŜƳ, 
ƪƻ ƧŜ ǇƭŀőŜ Ƴƻőƴƻ ƛȊōƻƭƧǑŀƭŀ ȊŘǊŀǾƴƛƪƻƳΣ ŘƛǊŜƪǘƻǊƧŜƳ ƛƴ ǊŀǾƴŀǘŜƭƧŜƳΦ Odstop predsednika 
ǾƭŀŘŜ ƎƭŜŘŜ ƴŀ őŀǎ Řƻ ǊŜŘƴƛƘ ŀƭƛ ƛȊǊŜŘƴƛƘ ǇŀǊƭŀƳŜƴǘŀǊƴƛƘ ǾƻƭƛǘŜǾ ƛƴ ƎƭŜŘŜ ƴŀ ǎǘŀƴƧŜ Ǿ 
pogajanjih ni ƴƛőŜǎŀǊ spremenil niti z vidika sklenitve dogovora s sindikati niti z vidika 
odgovornosti vlade za izpolnitev njenih zavez. PƻƎŀƧŀƴƧŀ ƻ ǊŀȊǊŜǑŜǾŀƴƧǳ ǎǘŀǾƪƻǾƴƛƘ zahtev 
ǎƻŘƛƧƻ ƳŜŘ ǘŜƪƻőŜ ǇƻǎƭŜΣ vlada bi si morala prizadevatƛ ŘƻǎŜőƛ ǎǇƻǊŀȊǳƳ ƻȊƛǊƻƳŀ bi morala 
ȊŀƪƭƧǳőƛti ȊŀőŜǘƻ, sicer bosta ǾǇǊŀǑŀƴƧŜ Ǉƭŀő ŘŜƭŀǾŎŜǾ ƛƴ ǎǇƻǑǘƻǾŀƴƧŜ ŘƻƎƻǾƻǊƧŜƴŜƎŀ osrednji 
temi volilne kampanje. Sindikati iz KSO bodo na svojih organih obravnavali nastalo situacijo, 
ki je bila gotovo ǾƴŀǇǊŜƧ ƴŀőǊǘƻǾŀƴŀ, in se ƻŘƭƻőŀƭƛ ƻ ŀƪǘƛǾƴƻǎǘƛƘ za realizacijo dogovorjenega 
s to ali prihodnjo vlado.  

 

Na tiskovni konferenci 23. marca 2018 sta vodja tƻőƛǾŀǾǑŜƪ ƛƴ namestnica WŀƪƻǇƛőeva 
ǇǊŜŘǎǘŀǾƛƭŀ ǎǘŀƭƛǑőŀ Y{hΣ da ni nobene pravne ovire za nadaljevanje pogajanj Ǿ őŀǎǳ 
ƻǇǊŀǾƭƧŀƴƧŀ ǘŜƪƻőƛƘ ǇƻǎƭƻǾ, ker temu pritrjujejo vsa ǇǊŜǳőŜƴŀ ƳƴŜƴƧŀΣ ǎǘŀƭƛǑőŀ ƛƴ ƪƻƳŜƴǘŀǊƧƛΦ 
Vlada je le izgubila pogum za sestanek ƛƴ ǇǊŜŘǎǘŀǾƛǘŜǾ ǎǘŀƭƛǑő, oŘƭƻőƛǘŜǾ ƻ όƴŜύƴŀŘŀƭƧŜǾŀƴƧǳ 
pogajanj pa ni pravno, ƳŀǊǾŜő Ǉƻƭƛǘƛőƴƻ ǾǇǊŀǑŀƴƧŜ, to je izƪƭƧǳőƴƻ ǇǊŜǊŀőǳƴƭƧƛǾ ǇǊŜƳƛǎƭŜƪΣ 
ƪƻƭƛƪƻ ǇƻƭƛǘƛőƴƛƘ ǘƻőƪ ƭŀƘƪƻ nadaljevanje pogajanj prinese/odnese na ōƭƛȌƴƧƛƘ volitvah. 
Pogajanje Ǿ őŀǎǳ ƻǇǊŀǾƭƧŀƴƧŀ ǘŜƪƻőƛƘ ǇƻǎƭƻǾ ne bi bilo prvo, saj so se leta 2014 sindikati 
ƧŀǾƴŜƎŀ ǎŜƪǘƻǊƧŀ ǾŜő ƪƻǘ ŘǾŀ ƳŜǎŜŎŀ ƛƴǘŜƴȊƛǾƴƻ ǇƻƎŀƧŀƭƛ Ȋ vlado po odstopu takratne 
predsednice mag. BratuǑŜƪ ƛƴ ǳǎƪƭŀŘƛƭƛ ōŜǎŜŘƛƭƻ ŘƻƎƻǾƻra, ki je bil v tistem trenutku 
ǇƻǘǊŜōŜƴ Ȋŀ ȊŀƎƻǘƻǾƛǘŜǾ ƧŀǾƴƻŦƛƴŀƴőƴŜ ǎǘŀōƛƭƴƻǎǘƛ ŘǊȌŀǾŜΦ WŀǾƴƛ ǳǎƭǳȌōŜƴŎƛ ǎƻ ǘŀƪǊŀǘ ǇǊƛǎǘŀƭƛ 
ƴŀ ǇƻŘŀƭƧǑŀƴƧŜ ǾŀǊőŜǾŀƭƴƛƘ ǳƪǊŜǇƻǾ ƛƴ ǎ ǘŜƳ ƴŀ ȊŀƳǊȊƴƛǘŜǾ ǑǘŜǾƛƭƴƛƘ ǇǊŀǾƛŎΦ tƻƎŀƧŀƴƧŀ ƧŜ tedaj 
vodil minister prof. dr. DǊŜƎƻǊ ±ƛǊŀƴǘΣ Řƻƪƻƴőƴƛ ŘƻƎƻǾƻǊΣ ƪƛ Ǿ ōƛǎǘǾŜƴŜm ni odstopal od 
usklajenega, pa je nato sprejela vlada prof. dr. Mira Cerarja. Danes, ko bi se morala 
nadaljevati pogajanja o realizaciji sprejetih zavez s stranƝ te iste vlade in bi moralo priti do 
(vsaj delne) vrnitve pravic delavcem ter odprave nesorazmerij, ki jih je ǎ ǎƪƭŜǇŀƴƧŜƳ ƭƻőŜƴƛƘ 
dogovorov ǇƻǾȊǊƻőƛƭŀ taista vlada, pa je slednja presodila, da bi pogajanja presegla njena 
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pooblastila. Nauk zgodbe: ko se ǇǊŀǾƛŎŜ ȊƴƛȌujejo, so pogajŀƴƧŀ ǎ ǎƛƴŘƛƪŀǘƛ ǎǘǾŀǊ ǘŜƪƻőƛƘ 
poslov, ko bi jih bilo treba ȊǾƛǑŜǾŀǘƛΣ Ǉŀ ǘŀ presegajo pooblastila! Realizacija dogovorjenega bi 
se sicer ȊŀőŜƭŀ ƴŀƧǇǊŜƧ s 1. septembrom 2018, odstop predsednika vlade pa ni spremenil 
nƛőŜǎŀǊ Ǿ ǎƳƛǎƭǳ ǇƻǎƭŜŘƛŎ ŘƻƎƻǾƻǊŀΣ ƪƛ bƛ ȊŀőŜƭŜ ǳőƛƴƪƻǾŀǘƛ Ǿ ƳŀƴŘŀǘǳ ǇǊƛƘƻŘƴƧŜ vlade. V KSO 
ǎƳƻ Ǿ ǘŜƧ ƭǳőƛ pozvali vlado, da ς kot leta 2014 ς naŘŀƭƧǳƧŜ ȊŀőŜǘŀ ǇƻƎŀƧŀƴƧŀ ƛƴ ƧƛƘ ǇǊƛǇŜƭƧŜ Řƻ 
ǘƻőƪŜ ǳǎƪƭŀƧŜƴƻǎǘƛ ƴŀ ǊŀǾƴƛ ǇƻƎŀƧŀƭǎƪƛƘ ǎƪǳǇƛƴΣ ƻŘƭƻőƛǘŜǾ ƻ ǎǇǊŜƧŜƳǳ ŀƭi zavrnitvi usklajenega 
pa prepustƝ Ǿ ƻŘƭƻőŀƴƧŜ ǇǊƛƘƻŘƴƧƛ vladi. S tem bi prevzela lastno odgovornost za realizacijo 
Dogovora17 in za ȊŀƪƭƧǳőŜƪ pogajanj, obenem pa bi dala novi vƭŀŘƛ ƳƻȌƴƻǎǘ usmeritve v 
prihodnje izzive, sprostitve bremen velike ǾŜőƛƴŜ ƴŜǊŜǑŜƴƛƘ ȊŀǾŜȊ in zagotovitve mandata s 
100 dnevi miru, ki ga sicer ne bo. Opozorili smo ǑŜ na sklepno informacijo ministrstva za 
javno upravo ƻ ǇƻǘŜƪǳ ǇƻƎŀƧŀƴƧ ƻ ǊŀȊǊŜǑƛǘǾƛ ǎǘŀǾƪƻǾƴƛƘ ȊŀƘǘŜǾ ǊŜǇǊŜȊŜƴǘŀǘƛǾƴƛƘ ǎƛƴŘƛƪŀǘƻǾ 
javnega sektorja, s katero se je vlada seznanila 21. marca 2018. Kar se tƛőŜ Y{hΣ ƴekatere 
navedbe v tem dokumentu ƴŜ ŘǊȌƛƧƻ (npr. glede odprave omejitev ǇƻǾǊŀőƛƭ ǎǘǊƻǑƪƻǾΣ 
odpravnine ob upokojitvi). KSO je izpostavila prioritetno odpravo 8-odstotnega ȊƴƛȌŀƴƧa 
vrednosti PR po Zujfu; vladna stran je predlagala, da bi bil namesto ǘŜƎŀ ƳƻȌŜƴ ŘƻƎƻǾƻǊ ƻ 
usklajevanju vrednosti PRΣ ƴŀ ƪŀǊ ƧŜ Y{h ƴŀőŜƭƴƻ ǇǊƛǎǘŀƭŀΣ ǾŜƴŘŀǊ Řƻ konkretnega predloga 
vƭŀŘŜ ƛƴ ǇƻǎƭŜŘƛőƴƻ do pogajanj ƻ ǘŜƳ ƴƛ ǇǊƛǑƭƻΦ bŜ ŘǊȌƛ, da bi KSO vztrajala, da se 
ǳǎƪƭŀƧŜǾŀƴƧŜ ƛȊǾŜŘŜ ȌŜ Ǿ ƭŜǘǳ нл18, na pogajanjih 12. marca 2018 smo izrecno dopustili 
ƳƻȌƴƻǎǘ uskladitǾŜ ǇǊǾƛő v letu 2020, seveda pod pogojem sporazuma o ustrezni formuli. 
Sicer pa informacija demantira nekatere izjave predsednika vlade ƻ ǾƛǑƛƴƛ ȊŀƘǘŜǾ ǎƛƴŘƛƪŀǘƻǾ 
javnega sektorja, po drugi strani pa iz nje izhaja to, ƪŀǊ ǎƳƻ Ǿ Y{h ȌŜ ǾŜőƪǊŀǘ ƧŀǾƴƻ povedali: 
da je bilo med KSO, Sindikatom zdravstva in socialnega varstva Slovenije, Sindikatom 
delavcev v zdravstveni negi in vƭŀŘƻ ŘƻǎŜȌŜƴƻ ǎƻƎƭŀǎƧŜ ƻ ǇǊŀƪǘƛőƴƻ ǾǎŜƘ ōƛǎǘǾŜƴƛƘ ŜƭŜƳŜƴǘƛƘ 
dogovora ter je zato nerazumljivo in nesprejemljivo, da so bila pogajanja z odstopom 
predsednika vlade prekinjena, vsi delavci javnega sektorja pa so tako talci dejstva, ki tudi 
izhaja iz sklepne informacije, t.j. da vlada s Svizom in policijskima sindikatoma ni dosegla 
dogovora. KSO na manj od usklajenega v tokratnih pogajanjih ne bo pristala, zato smo vlado 
ǾƴƻǾƛő pozvali k nadaljevanju pogajanj in uskladitvi dogovora na ravni pogajalskih skupin ter s 
tem k zagotovitvi socialnega miru ȊŀǊŀŘƛ ƴŜǊŜǑŜƴƛƘ stavkovnih zahtev. 2Ŝ ne bo odziva, se bo 
ƻŘƭƻőŀƭƻ o stavkovnih aktivnostih, ki utegnejo v primeru statusa quo potekati Ǿ őŀǎǳ ǘŜΣ 
prihodnje ali obeh vlad. Ne pristajamo na (samo)omejevanje sinŘƛƪŀƭƴŜƎŀ ŘŜƭƻǾŀƴƧŀ Ǿ őŀǎǳΣ 
ko vlada oprŀǾƭƧŀ ǘŜƪƻőŜ ǇƻǎƭŜΣ ƪŜǊ ς ponavljamo ς ni prav nobenega pravnega ȊŀŘǊȌƪa! 

 

KSO je 6. aprila 2018 z javnim pozivom predsedniku in generalni sekretarki vlade v 
odstopu ter vodjema drugih dveh koalicijskih strank zahtevala sestanek z vladno pogajalsko 
skupinoΦ ½ŀǊŀŘƛ ƴŜǘƻőƴƻǎǘƛ in nejasnosti nekaterih navedb iz omenjene sklepne informacije 
ter odsotnosti pisnih vladnih predlogov je zelo pomembna neposredna seznanitev s 
celovitim vladnim (koalicijskim?) predlogom, ki naj bi ga na sindikalni strani zavrnili. Zato 
morata obe strani v pogajalskem procesu na skupnem sestanku obravnavati ȊŀƪƭƧǳőƴƻ 
informacijo, ugotovitiΣ ƴŀ ƪŀǘŜǊƛ ǘƻőƪƛ ǎƻ ōƛƭŀ ǇƻƎŀƧŀƴƧŀ ǇǊŜƪƛƴƧŜƴŀ ƛƴ ƪŀƪǑƴƛ ǎƻ ōƛƭƛ tedaj 
predlogi obeh stranƝ, ter si tudi formalno izmenjati poglede na nadaljevanje pogajanj. 
Opozorili smo ǑŜ ƴŀ őŜǘǊǘƛΣ ǇŜǘƛ ƛƴ ǑŜǎǘƛ ƻŘǎǘŀǾŜƪ рΦ őƭŜƴŀ Zspjs. Ti urejajo usklajevanje 
ǾǊŜŘƴƻǎǘƛ ǇƭŀőƴƛƘ ǊŀȊǊŜŘƻǾ Ǿ ƧŀǾƴŜƳ ǎŜƪǘƻǊƧǳ, kar naj bi se praviloma ǇƻőŜƭƻ enkrat letno, s 
ǇǊƛőŜǘƪƻƳ ǇƻƎŀƧŀƴƧ ƴŀƧƪŀǎƴŜƧŜ Řƻ мΦ ƳŀƧŀ ǾǎŀƪŜƎŀ ƭŜǘŀ ƛƴ Ȋ ȊŀƪƭƧǳőƪƻƳ najkasneje 30 dni 
ǇǊŜŘ ǊƻƪƻƳ Ȋŀ ǇǊŜŘƭƻȌƛǘŜǾ ǇǊŜŘƭƻƎŀ ŘǊȌŀǾƴŜƎŀ ǇǊƻǊŀőǳƴŀ parlamentu (sama uskladitev se 
ǎƛŎŜǊ Řƻƭƻőƛ ǎ YǇƧǎύ. Pogajanja so torej zakonsko obvezna, őŜǘǳŘƛ ǾƭŀŘŀ ƴŜ deluje s polnimi 
pooblastili. ½ŀǊŀŘƛ ƘƛǘǊŜƎŀ ōƭƛȌŀƴƧŀ roka smo terjali ǘŀƪƻƧǑŜƴ sklic pogajalske komisije za 
pogajanja o uskladitǾƛ ǾǊŜŘƴƻǎǘƛ ǇƭŀőƴƛƘ ǊŀȊǊŜŘƻǾ Ȋŀ ƭŜǘƻ нлму. 
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Odziva ni bilo, razen tega, da je vlada na 176. redni seji 12. aprila 2018 sprejela sklep 
o prenehanju delovanja posebne pogajalske skupine Ȋŀ ǊŀȊǊŜǑƛǘŜǾ ǎǘŀǾƪƻǾƴƛƘ ȊŀƘǘŜǾ 
reprezentativnih sindikatov javnega sektorja /skupina je bila sicer imenovana z dvema 
vladnima sklepoma 16. januarja in 22. februarja 2018/  ǘŜǊ ƻ ǊŀȊǊŜǑƛǘǾƛ ƴƧŜƴƛƘ őƭŀƴƻǾ. 
!ǊƎǳƳŜƴǘ όǇǊƛőŀƪƻǾŀƴύΥ  vƭŀŘŀ ƻŘ нлΦ ƳŀǊŎŀ нлму ƻǇǊŀǾƭƧŀ ǘŜƪƻőŜ ǇƻǎƭŜΣ ƳŜŘ ƪŀǘŜǊŜ 
pogajanja s sindikati ne spadajo. 

 

Ostajamƻ ǊŀȊƻőŀǊŀƴƛΦ ½ƴŀ biti ǑŜ ǾǊƻőe. 

 

~e nekaj sǇŜŎƛŦƛőƴƻǎǘƛ: 
 

 Na spremembe in dopolnitve ǇƻŘǊƻőƴƛƘ ǇǊŜŘǇƛǎƻǾ smo vselej reagirali hitro, 
ƻŘƭƻőƴƻ ƛƴ ǎǘǊƻƪƻǾƴƻ, tudi proti rokohitrskemu Zujiku 2018, ki ga je nato minister tŜǊǑŀƪ 
umaknil. Posebej omenjamo Zujik 2016, ko nam je uspelo nadgraditi pomembno zmago za 
baletnike iz Zujika 2013 όϥмн Ȋŀ муϥύ ǑŜ Ȋ ǾƛǑƧƻ ǇǊƛǎǇŜǾƴƻ ǎǘƻǇƴƧƻ poklicnega zavarovanja: 
baletnemu plesalcu se za izpolnitev pogojev za pridobitev pravice do poklicne, ǇǊŜŘőŀǎƴŜ in 
starostne pokojnine k dejanski zavarovalni dobi dodł polovica obdobja, v katerem je bil 
ǾƪƭƧǳőŜƴ Ǿ ǇƻƪƭƛŎƴƻ ȊŀǾŀǊƻǾŀƴƧŜΣ ǇǊƛ őŜƳŜǊ ǾƛǑƛƴŀ ǇǊƛǎǇŜǾƴŜ stopnje ȊƴŀǑŀ 16 odstotkov od 
osnove (domala ŜƴƪǊŀǘ ǾŜő ƪƻǘ ǇǊƛ ŘǊǳƎƛƘ nevarnih poklicih). Podali smo tehtne pripombe in 
trdne predloge na osnutka nacionalnih programov za kulturo 2014 ς 2017 in 2018 ς 2025 ter 
na mnoge zakonske in podzakonske predpise, med drugim pri obeh spremembah in 
dopolnitvah zŀƪƻƴŀ ƻ ƪƴƧƛȌƴƛőŀǊǎǘǾǳ (februar 2014 in junij 2015) in ob novem pravilniku o 
strokovƴƛƘ ƴŀȊƛǾƛƘ Ǿ ƪƴƧƛȌƴƛőƴƛ ŘŜƧŀǾƴƻǎǘƛ όƳŀƧ нлмсύ. Konec leta 2013 so se precej na tiho 
ǎǇǊŜƳƛƴƧŀƭƛ ƴŜƪŀǘŜǊƛ őƭŜƴƛ zŀƪƻƴŀ ƻ ǾŀǊǎǘǾǳ ƪǳƭǘǳǊƴŜ ŘŜŘƛǑőƛƴŜ, zaradi t.i. zahtev Evropske 
unije Ǉƻ ȊƳŀƴƧǑŀƴƧǳ ǑǘŜǾƛƭŀ ǊŜƎǳƭƛǊŀƴƛƘ ǇƻƪƭƛŎŜǾ ƴŀƧ ōƛ ōƛƭƛ ǇƻǇǊŀǾƪƛ ƳŀƴƧǑƛ ƛƴ nanjŜ ǾŜőƛƴŀ ƴƛ 
ōƛƭŀ ŘƻǾƻƭƧ ǇƻȊƻǊƴŀΣ ƻō ǾƴƻǾƛőƴi spremembi leta 2015 pa smo opozorili na diskriminacijsko 
znƛȌŜǾanje strokovnih standardov (na tej povezavi). 2ŜǇǊŀǾ ǎƳƻ ȊŀƎƻǾƻǊƴƛƪƛ ȊŘǊŀǾŜƎŀ 
ȌƛǾƭƧŜnja, izpostavljamo reakcijo na spreminjanje zakona ƻ ƻƳŜƧŜǾŀƴƧǳ ǳǇƻǊŀōŜ ǘƻōŀőƴƛƘ ƛƴ 
povezanih izdelkov (april 2016), pri katerem smo posebej opozorili na absolutno in po 
mneƴƧǳ ƎƭŜŘŀƭƛǑƪŜ ǎǘǊƻƪŜ ƴŜǇƻǘǊŜōƴƻ, ƴŜƭƻƎƛőƴo ƛƴ ƴŜȌƛǾƭƧŜƴƧǎƪo prepoved, ki je omejevala 
ǎǾƻōƻŘƻ όƪǳƭǘǳǊƴŜƎŀύ ƛȊǊŀȌŀƴƧŀ ƛƴ ǇƻǎŜƎŀƭŀ Ǿ (ustavno) ǇǊŀǾƛŎƻ Řƻ ǎǾƻōƻŘƴŜƎŀ ǳƳŜǘƴƛǑƪŜƎŀ 
ustvarjanja ς nemalo dramskih besedil celo 'predpisuje' kajenje cigaret, cigar, pip na odru:  
őe bi igralec v okvƛǊǳ ǳƳŜǘƴƛǑƪŜ ǳǇǊƛȊƻǊƛǘǾŜ ƪŀƧŜƴƧŜ ƭŜ ǎƛƳǳƭƛǊŀƭΣ ōƛ ƛȊǇŀŘŜƭ ŘƛƭŜǘŀƴǘǎƪƻ ƛƴ 
ǎƳŜǑƴƻ ǘŜǊ ōƛ ƻǎƛǊƻƳŀǑƛƭ ǇǊŜŘǎǘŀǾƻ; zato smo predlagali izjemo pri ǘƻōŀőƴƛƘ in povezanih 
izdelkih, t.j. da bi bila njihova uporaba dovoljena ƴŀ ƎƭŜŘŀƭƛǑƪƛƘ ǾŀƧŀƘΣ ǇǊŜŘǎǘŀǾŀƘ ƛƴ ŘǊǳƎƛh 
prireditvah, kjer to zahteva uprizoritveni koncept, saj je bila bojazen ministrstva za zdravje, 
Řŀ ōƛ ƴŀ ǘŀ ƴŀőƛƴ ǇǊƛ ƳƭŀŘƛƴƛ ǾȊōǳƧŀƭƛ ȌŜƭƧƻ Ǉƻ ȊŀőŜǘƪǳ ƪŀƧŜƴƧŀ ƛƴ ȊŀǾŜǎǘΣ Řŀ ƧŜ ǘƻ ŘǊǳȌōŜƴƻ 
sprejemljivo in popularno, ǾŜő ƪƻǘ pretirana.  

 

 BƻƭŜőŜ poglavje predstavlja varstvo narave (povezava). TolikǑƴƛƘ problemov, 
kot jih ima ta pomemben del javnega sektorjaΣ ǘƻƭƛƪǑƴŜga neposluha za vrhunske 
strokovnjake in tolikǑƴŜ oblastne ignorance  ς  teƎŀ Ǉŀ ǊŜǎ ƴŜ ƴŀƧŘŜǑ nikjer! Svojevrstne 
ǘŜȌŀǾŜΣ ǎ ƪŀǘŜǊƛƳƛ ǎŜ ŘŜƭŀǾŎƛ ȌŜ ǾǊǎǘƻ ƭŜǘ ƴŜǳǎǇŜǑƴƻ ǎǇƻǇŀŘŀƧo, se vztrajno poglabljajo zaradi 
ƪǊƻƴƛőƴƻ ƴŜƻŘȊƛǾnega pristojnega ministrstva in odsotnosti korektnega in konkretnega 
socialnega dialoga. Neprestano smo sŜ ǎǊŜőŜǾŀƭƛ ǎ ǇƻŘƘǊŀƴƧŜƴƛƳ ŦƛƴŀƴŎƛǊŀƴƧŜƳ ƧŀǾƴŜ ǎƭǳȌōŜΣ 
ki sicer ƴŀ ǇŀǇƛǊƧǳ ǳȌƛǾŀ ǇƻǎŜōƴƻ ǾŀǊǎǘǾƻΣ Ǿ ǊŜǎƴƛőƴŜƳ ȌƛǾƭƧŜƴƧǳ Ǉŀ ƧŜ ǘŜǊƧŀƭa popolno 
ŀƴƎŀȌƛǊŀƴƻǎǘ DƭƻǎƛƴƛƘ podpredsednic Martine Stupar (Zavod Republike Slovenije za varstvo 
narave) in Tee Lukan KlavȌŜǊ όJavni zavod Triglavski narodni park). Koliko pozivov, ǇǊƻǑŜƴƧ, 
zahtev za sestanke, javniƘ ǇƛǎŜƳ ƛƴ ǎǇƻǊƻőƛƭ ǎƳƻ morali nasloviti onim na oni strani, da so 

http://www.sindikat-glosa.si/assets/mitja_smeti/sprem-in-dop-zvkd-1glosin-predlog-552015.pdf
http://www.sindikat-glosa.si/sl/content/narava.html
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(u)videli, kaj se v varstvu narave dogaja, a se ne bi smelo:  posledice dolgoletnega stagniranja 
oziroma neustreznega ŦƛƴŀƴŎƛǊŀƴƧŀ ƧŀǾƴƛƘ ȊŀǾƻŘƻǾ ƴŀ ǇƻŘǊƻőƧǳ ǾŀǊǎǘǾŀ ƴŀǊŀǾŜ in celo 
ȊƴƛȌŜǾŀƴƧŀ ǇǊƻǊŀőǳƴǎƪƛƘ ǎǊŜŘǎǘŜǾ ǎŜ ƪŀȌŜƧƻ ǇǊƛ ƛȊǾŀƧŀƴƧǳ ǊŜŘƴƛƘ ƴŀƭƻƎ in slabljenju javne 
ǎƭǳȌōŜ; hude zagate so pri izvajanju ƴǳƧƴƛƘ ǎǘǊƻƪƻǾƴƛƘ ƴŀƭƻƎΣ ǘǳŘƛ ǘŀƪǑƴƛƘΣ ƪƛ ƛȊhajajo iz 
evropskih direktiv, ker so naloge varstva narave ǾŜŘƴƻ ƪƻƳǇƭŜƪǎƴŜƧǑŜ ƛƴ ȊŀƘǘŜǾƴŜƧǑŜ, 
kadrovska podhranjenost pa alarmantna; 'prisilno' delo preko projektov postaja stalnica; 
ǘŜȌŀǾŜ so ǇǊƛ ǇǊƛǇǊŀǾƛ ŦƛƴŀƴőƴƛƘ ƴŀőǊǘƻǾ ȊŀǊŀŘƛ ǑŜ ƴƛȌƧƛƘ ǎǊŜŘǎǘŜǾ in reōŀƭŀƴǎƻǾ ǇǊƻǊŀőǳƴŀ; 
pogajanja za sklenitev ǇŀƴƻȌƴŜ kolektivne pogodbe za varstvo narave oziroma normativnega 
dela Kpdop so porazna, ker jih ni; ǇǊŀǾƛőƴŜ odprave anomalij in drugih nepravilnosti ǇƭŀőƴŜƎŀ 
sistema ƴƛǎƳƻ ŘƻȌƛǾŜƭƛ Χ   Izpostavljamo le nekaj pozivov predsedniku vlade, ministrom in 
poslancem ter novinarskih konferenc:  3. julij 2013,  14. november 2013,  4. marec 2014,    
28. marec 2014, 25. avgust 2014  /ƻƴŜƳƻƎƻőŜƴo pridobivanje pooblastila o usposobljenosti 
na podlagi uǊŜŘōŜ ƻ ŘƻƭƻőƛǘǾƛ ǇǊƻƎǊŀƳŀ usposabljanja za izvajanje neposrednega nadzora v 
naravi/ ,   25. marec 2014,  11. november 2014,  21. april 2015,  5. maj 2015, 13. maj in        
10. junij 2015  /novinarski konferenci, tudi pred vrati ministrstva za okolje in prostor/ ,        
31. julij 2015 /odprto pismo zaposlenih JZ KP Ljubljansko barje/ , 12. februar 2016,                  
9. december 2016, 8. marec 2017, 13. november 2017. tƻǎŜōŜƧ ȊŀǎƪǊōƭƧǳƧƻőŜ Ǉŀ ƧŜΣ Řŀ ƧŜ 
!ƴŀƭƛȊŀ Ǉƭŀő Ǿ ƧŀǾƴŜƳ ǎŜƪǘƻǊƧǳ (ministrstvo za javno upravo, marec 2015) to podǊƻőƧŜ tudi v 
resnici prikazala kot eno ƴŀƧǎƭŀōǑŜ ǾǊŜŘƴƻǘŜƴƛƘ ƛƴ ǇƭŀőŀƴƛƘ. Poleg tega, da ni posebne 
ǇŀƴƻȌƴŜ ƪƻƭŜƪǘƛǾƴŜ ǇƻƎƻŘōŜΣ ƎǊŜ ǇǊŀƪǘƛőƴƻ Ȋŀ ŜŘƛƴƻ ǎǘǊƻƪƻΣ ƪƛ ƴƛƳŀ ƳƻȌƴƻǎǘƛ ƴŀǇǊŜŘƻǾŀƴƧŀ 
v strokovne nazive, kar je nesprejemljivo in diskriminacijsko! 'Temeljni' zakon o ohranjanju 
narave, ki ureja to ƛȊǊŜŘƴƻ ǾŀȌƴƻ dejavnost in javno ǎƭǳȌōƻ, je pomanjkljiv, ker ne predpisuje 
ƴŀőƛƴŀ in izvajanja tovrstnih napredovanj όммпΦ őƭŜƴ ǎƛŎŜǊ omenja 'strokovne nazive', vendar 
ni ƛȊǾǊǑƭƧƛǾ, zato smo nekajkrat pisno predlagali zaƪƻƴǎƪŜ ƛƴ ǇƻŘȊŀƪƻƴǎƪŜ ǊŜǑƛǘǾŜ ǘŜǊ ōƛƭƛ tudi 
na pogovorih v parlamentu, toda ƪƻƴƪǊŜǘƴŜƎŀ ŜǇƛƭƻƎŀ ǑŜ ƴƛύΦ 

 

 Kolegi v Slovenski filharmoniji, ki so bili za dosego svojih legitimnih ciljev 
prisiljeni ǳōǊŀǘƛ ǾŜőƭŜǘƴƻ ȊŀƘǘŜǾƴƻ ǇƻǘΣ ǎƻ ǎǘŀǾƪŀƭƛ рΦ ŘŜŎŜmbra 2016 in 1. januarja 2017 ter 
vodili precej protestnih aktivnosti όǾŜő ƴŀ povezavi). tǊŜƧǑƴƧŜ ǾƻŘǎǘǾƻ, ki se je sicer moralo 
posloviti, je proti njim ς na ǎǘǊƻǑƪŜ ƧŀǾƴŜƎŀ ȊŀǾƻŘŀΣ ƪŀǊ ƧŜ ȊŀǾǊȌƴƻ ς celo spǊƻȌƛƭƻ ǎƻŘƴƛ ǎǇƻǊ, 
ǘǊŜƴǳǘƴƻ ǘŜőŜ postopek ǇǊŜŘ ±ƛǑƧƛƳ ŘŜƭƻǾƴƛƳ ƛƴ ǎƻŎƛŀƭƴƛƳ ǎƻŘƛǑőŜƳΦ 

 

 Na 8. kongresu ZSSS  пΦ ƻƪǘƻōǊŀ нлмт ƧŜ [ƛŘƛƧŀ WŜǊƪƛőΣ Ǉƻ ǇƻƭǘǊŜǘƧŜƳ ŘŜǎŜǘƭŜǘƧǳΣ 
nasledila dotedanjega predsednika ZSSS in maskoto ǎƛƴŘƛƪŀƭƛȊƳŀ ƳŀƎΦ 5ǳǑŀƴŀ {ŜƳƻƭƛőŀΦ 

 

 Izpostavimo ǑŜ ǇƻǎŜōŜƴ ǇǊƻƧŜƪǘ in aktiven prispevek podpredsednika Glose in 
predsednika Glose SKG mag. Andreja Srake pri 'Zlati ǇƛǑőŀƭi'. Gre za stanovsko nagrado, ki jo 
podeljuje Kulturno-ǳƳŜǘƴƛǑƪƻ ŘǊǳǑǘǾƻ ½ƭŀǘŀ ǇƛǑőŀƭ Ȋŀ ŘƻǎŜȌƪŜ ƴŀ ǇƻŘǊƻőƧǳ ǎƭƻǾŜƴǎƪŜ 
popularne glasbe na vsakoletni slovesnosti, ki vƪƭƧǳőǳƧŜ ǘǳŘƛ ƴŀǎǘƻǇŜ glasbenih izvajalcev. To 
je edina slovenska strokovna nagrada, namenjena izvajalcem in ustvarjalcem zabavne glasbe. 
tǊǾƛő smo jo podelili 29. maja 2015 v okviru 2. Dneva slovenske glasbe. Nagrajence izbere 
akademija iz nabora izvajalcev, skladb, albumov in novincev, zaznavnih v preteklem letu. K 
ǎƻŘŜƭƻǾŀƴƧǳ ƧŜ ǇƻǾŀōƭƧŜƴ ǑƛǊƻƪ ǎǇŜƪǘŜǊ Ȋ Ǝƭŀǎōƻ ǇƻǾŜȊŀƴƛƘ ǎǘǊƻƪƻǾƴƧŀƪƻǾ όƎƭŀǎōŜƴƛ ǳǊŜŘƴƛƪƛΣ 
novinarji specialisti, producenti, organizatorji ƎƭŀǎōŜƴƛƘ ŘƻƎƻŘƪƻǾΣ ƛƴǘŜƭŜƪǘǳŀƭŎƛ ǎ ǇƻŘǊƻőƧŀ 
kulture), ki v dveh krogih izbirajo med kandidati. Kategorije so: skladba leta, izvajalec leta, 
album leta, novinec ƭŜǘŀ ƛƴ ȌƛǾƭƧŜƴƧǎƪƻ ŘŜƭƻ. ±Ŝő npr. na:  2. dan slovenske glasbe,  3. dan 
slovenske glasbe  in  zlata ǇƛǑőŀƭ нлмс. 

 

 Aktivno sodelujemo v odborih in komisijah za razlago Kpkd in Kpnd. 

http://www.sindikat-glosa.si/sl/news/zahteva-po-opravicilu-za-zalitve-filharmonikov.html
http://www.sindikat-glosa.si/sl/news/2-dan-slovenske-glasbe.html
http://www.sindikat-glosa.si/sl/news/3-dan-slovenske-glasbe.html
http://www.sindikat-glosa.si/sl/news/3-dan-slovenske-glasbe.html
http://www.sindikat-glosa.si/sl/news/zlata-piscal-2016.html
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 Ne hvalimo se (ker smo ȊŀƎǊŜǑƛƭƛ ǘǳŘƛ ƪŀƪǑƴƻ ƴŀǇŀƪƻύ, a vsakodnevnih ustnih 
in pisnih ƳƴŜƴƧΣ ǎǘŀƭƛǑő, nasvetov, odgovorov, zahtev za varstvo pravic in drugih pravnih 
sredstevΣ ȊŀǎǘƻǇŀƴƧ őƭŀƴƻǾ pred delodajalci in drugimi organi, ǑǘǳŘƛƧΣ ǇǊŜŘƭƻƎƻǾ in pripomb na 
ǎǇƭƻǑƴŜ ŀƪǘŜ ŘŜƭƻŘŀƧŀƭŎŜǾΣ ǇǊŜǳőŜǾŀƴƧ individualnih in drugih pravnih aktov, ƻŘƭƻőōΣ ǎƪƭŜǇƻǾΣ 
pogodb, ƛǘŘΦ ƛǘŘΦ Χ je ƴŜǑǘŜǘƻ. Ko nas prosƛƧƻΣ ƴŜ ƻŘƪƭƻƴƛƳƻ ǇƻƳƻőƝ niti drugim sindikatom. 

 

 Lƴ ǑŜ ƛƴ ǑŜΦ 
 

tƻŘƻōŀ ƴŀǑŜƎŀ ŘŜƭŀ Ǉŀ ni popolna brez ǾŀǑŜƎŀ prizadevnega dela, sindikalne zaupnice in zaupniki, sekretarke 
in sekretarji, pravnice in pravniki. Brez ǾŀǑƛƘ vsakodnevnih naprezanj, pregovarjanj, prepiranj z direktorji in 
drugimi subjekti smo zgolj ŜƳōŀƭŀȌŀ ōǊŜȊ vsebine.  (Podobno smo zapisali pred 5 leti in pri tem vztrajamo.) 

 

Hvala vsem ... 
 

Χ Ȋƭŀǎǘƛ Ǉŀ ǾŀƳΣ ŘǊŀƎƛƳ őƭŀƴƛŎŀƳ ƛƴ ŎŜƴƧŜƴƛƳ őƭŀƴƻƳ 
 

/ tistim ƴŀƧǾŜőƧƛƳ (s ponosom ǎƳƻ ǎŜ ǳŘŜƭŜȌŜǾŀƭƛ vaǑƛƘ profesionalnih in amaterskih kulturno-ǳƳŜǘƴƛǑƪƛƘ 
mojstrovin po celotnem slovenskem ozemlju in v zamejstvu) 

ǘŜǊ ǘƛǎǘƛƳ ƴŀƧƳŀƴƧǑƛƳ όƪƛ ƴƛƳŀǘŜ ǎǊŜőŜΣ Řŀ ōƛ ǎŜ ƳƻƎƭƛ ǎƻƴőƛǘƛ Ǿ ǎƻƧǳ ȌŀǊƻƳŜǘƻǾΣ a brez vas tako in tako ni ƴƛőŜǎŀǊ)/ , 
 

ƪƛ ǎǘŜ ǎƻǳǎǘǾŀǊƧŀƭƛ ƴŀǑ Ǉrogram in ste s svojimi ȌǳƭƧƛ 
ǇǊƛǎǇŜǾŀƭƛ Ȋŀ ǾŜő ƛƴ ōƻƭƧǑŜ ƴŀƳŜǎǘƻ Ȋŀ ƳŀƴƧ ƛƴ ǎƭŀōǑŜ! 
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Zahvala gre tudi sindikalnim kolegom iz PS SJS in KSO. Brez njih ōƛ ōƛƭƻ Ǉƻǘ ǘŜȌje prehoditi.  
 
 
 

V Ljubljani, 24. aprila 2018. 
 

 
 

Glavni in stavkovni odbor Sindikata Glosa: 
 

aƛǊǎŀŘ .ŜƎƛŏ 
aŀǊƛǎŀ 2ŜōǳƭŀǊ 
WŀƴŜȊ 5ƻƭƛƴǑŜƪ 
9ƭƛȊŀōŜǘŀ CƛőǳǊ 
¢Ŝŀ [ǳƪŀƴ YƭŀǾȌŜr 
YǎŜƴƛƧŀ YƻǾŀő wƻƳŀƴƻ 
5Ŝƴƛǎ aƛƪƭŀǾőƛő 
Karin Servatzy 

mag. Andrej Sraka 
Martina Stupar 
aŀǘŜƧŀ ¿ǾƛȌŜƧ 
aƛǘƧŀ ~ǳǑǘŀǊ 

 

 
 

 S P O M I N S K I    D E L 
 

 

 
 

 
Foto: 5Ŝƴƛǎ aƛƪƭŀǾőƛő 
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      Protest pred parlamentom, 07. 12. 2016 

    / foto: aΦ ~ǳǑǘŀǊ/  
 

 
                                  EPSU na obisku, 06. 12. 2017 

                            / foto: ¢ƧŀǑŀ WŜǊǑƛƴκ 


